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Към средата на века Русия ще из-
превари по икономическа мощ Гер-
мания, Франция и Великобритания
и ще се нареди сред най-развитите
държави. За това свидетелстват
данните в доклад на консултантс-
ката компания Pricewaterhouse-
Coopers, разпространен тази сед-
мица в лондонското Сити под заг-
лавие "Светът през 2050 година" и
цитиран от ИТАР-ТАСС.

Според авторите на анализа пър-
во място в списъка на най-силните
икономики в света тогава ще зае-
ме Китай с размер на БВП, изчис-
лен на базата на покупателната спо-

собност, от $53,8 трлн. САЩ ще ми-
нат на втора позиция с $38 трлн., а
на трета ще излезе Индия с БВП от
$34,7 трлн. На четвърто място ще
бъде Бразилия с $8,8 трлн., следва-
на от Япония с $8,1 трлн. Русия ще
се нареди на шеста позиция с $8
трлн. Челната десетка ще затворят
Мексико, Индонезия, Германия,
Франция и Великобритания.

Анализът отбелязва, че като цяло
през идните 4 десетилетия темпо-
вете на развитие на страните с но-
ви пазари, включително БРИКС -
Бразилия, Русия, Индия, Китай и
Южна Африка, ще бъдат по-бързи в

сравнение с икономиките от Запа-
да. "Сегашната криза ще нанесе на
страните от Г-7 по-сериозни щети,
отколкото на развиващите се дър-
жави, в резултат на което иконо-
миките на страните от Е-7 - Русия,
Бразилия, Китай, Индия, Индонезия,
Мексико и Турция, ще изпреварят
по растеж индустриалните държа-
ви, обединени в Г-7.

Русия е балансирала бюджета си
за 2012 г. и завършва финансовата
година без дефицит, съобщи минис-
търът на финансите Антон Силуанов.
През 2011 г. руският бюджет прик-
лючи годината на зелено за първи
път от 2008 г., с излишък от 0,8 на
сто от БВП, добави той. Проекто-
бюджетът за т.г. предвижда дефи-
цит от 0,8 на сто от БВП.

На стр. 2

Ðóñèÿ ùå èçïðåâàðè
åâðîïåéñêèòå ëèäåðè

Не трудът,
а климатът
очовечава

13-й бал соотечественников про-
шел в РКИЦ в Софии           Стр.7

400 лет под
скипетром
Романовых
Стр. 13

Любители классической музыки
смогут посетить концерт струнно-
го квартета "Сапаев" 19 января в
19 часов в Мраморном зале РКИЦ
/ул. Шипка, 34/. В программе про-
изведения Бетховена, Свиридова
и др. Вход свободный

С 1 января 2013 года подавать за-
явление на выделение региональ-
ного пособия к пенсии смогут
только те пенсионеры, которые
постоянно проживали в Москве в
последние 10 лет. Это касается
только тех, кто претендует на по-
собие, получавших его ранее это
положение не коснется. Сейчас
получателями региональной доп-
латы к пенсии являются 2 млн 147
тыс москвичей. Средняя сумма
доплаты составляет 4400 руб.

Факлите за Олимпийския огън "Сочи-2014" бяха представени на специална церемония в московския търговски
център ГУМ от посланиците на Игрите Татяна Навка, Наталия Водянова, Иля Авербух и Олеся Владикина

Още по темата на стр. 24

Британски анализ прогнозира силен напредък
на страните с развиваща се икономика
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От стр. 1
В близко бъдеще пра-

вителството трябва да
осигури растеж на БВП
не по-малко от 5% го-
дишно, заяви в сряда
премиерът Медведев
при откриването на
престижния "Гайдаровс-
ки форум-2013" в Моск-
ва, който ще продължи
до 19 януари. Тези дни
Световната банка публи-
кува прогноза, според
която за 2012 г. расте-
жът на руската иконо-
мика би трябвало да бъ-
де 3,5 на сто, а в бъде-
ще, въпреки очакваните
високи цени на петро-
ла, руският БВП ще на-
раства незначително.
Според Медведев на Ру-
сия е необходима тех-
нологична модерниза-
ция, която да осигури
създаването на милио-
ни работни места, ико-
номическа диверсифи-
кация и отслабване на
зависимостта от колеба-
нието на цените на енер-
гоносителите.

Същевременно Вла-
димир Путин определи
като "сравнително
удовлетворителни" ико-
номическите резултати
на Русия за 2012 г. На
съвещание по икономи-
ческите въпроси в Кре-
мъл той изтъкна, че по
оценка на Министерст-
вото на икономическо-
то развитие увеличени-
ето на БВП е 3,5% и го-
дината е приключила и
с ниско равнище на
безработицата както по
руските, така и по меж-
дународните мерки -
5,4%. Освен факта, че
бюджетът е изпълнен
без дефицит, президен-
тът отбеляза, че стра-
ната има значителни
резерви, а инфлацията
е била рекордно ниска
- 6,6%. Той припомни,
че през предходните 10
години тя е била сред-
но 12,75%. През 2012 г.
реалните работни зап-
лати са нараснали с
8,8%. Ускорил се е и
растежът на инвестици-
ите - до 8,4% спрямо
същия период на пред-
ходната година, посочи
държавният глава.

/"Русия днес"/

Ðóñèÿ ùå
èçïðåâàðè...

Кристина Георгиева

Бившият вицепреми-
ер на Белгия, ядрен ин-
женер, генерален ди-
ректор на европейска-
та организация ФОРА-
ТОМ и генерален сек-
ретар на Европейската
ядрена асоциация Жан
Пол Понслет дойде в
понеделник в Пловдив
по покана на БСП. Спе-
циалистът се срещна с
представителите на
бизнеса и медиите, за

Åêñïåðò îò ÌÀÀÅ ïðåñìÿòà
ïîëçèòå îò ÀÅÖ ó íàñ

Изграждането на нова АЕЦ ще даде дългос-
рочна гаранции на България за производство
на електроенергия по фиксирани и стабилни
цени - това каза на среща в Плевен ръководи-
телят на отдела за планиране и икономически
изследвания на МААЕ Ханс Рогнер, цитиран от
ИТАР-ТАСС. По време на дискусията експертът
обърна внимание на факта, че в България и на
Балканския полуостров има дефицит на елект-
роенергия, а с развитието на региона необхо-
димостта от ток ще нараства. "В целия свят
икономическото благополучие е свързано с из-
ползването на електроенергия", напомни гос-
тът. По думите му изграждането на АЕЦ "Беле-
не" би могло благоприятно да се отрази на
икономиката, в смисъл на създаване на нови
работни места и привличане на обслужващи
компании, което ще се усети както в региона
като цяло, така и в страната.  /"Русия днес"/

ßäðåí ñïåö îöåíè ïëþñîâåòå îò íîâà ÀÅÖ ó íàñ
да разясни плюсовете
от нова АЕЦ у нас, да
говори за безопасност
и инвестиции.

"Аз съм застъпник на
ядрената енергетика в
Европа, защото все пак
съм ядрен инженер", ка-
за Понслет. Той подчер-
та, че няма ясно обосо-
бена европейска поли-
тика по въпроса с ядре-
ната енергетика, тъй ка-
то всяка държава има
различна позиция по то-
зи вид производство на

електроенергия.  Така
например Франция е
твърдо "за". А страни ка-
то Австрия и Дания са
твърдо "против". Всички
обаче заедно следели
процесите, без да се ме-
сят пряко в позициите
на отделните страни.

"Пътят на развитие на
енергетиката в свето-
вен мащаб и в частност
в България би следва-
ло да бъде комбиниран:
ядрена енергетика и
други видовете еколо-

гични енергоизточни-
ци", допълни още той.
И даде за сравнение
Германия, в която има
по равен дял мощнос-
ти ядрени и екологич-
ни енергоизточници. То-
ва бил единственият
балансиран икономи-
чески изгоден вариант.

Защо ни е нужна яд-
рената енергетика? За
производството на
електричество, разясни
спецът. И допълни, че
последната дума обаче

трябва да е на хората.
Колкото до инвестици-
ите - те са днес. А вре-
мевият цикъл на една
АЕЦ е много дълъг, око-
ло 50-100 години. "Де-
батът е важен, а това,
че държавата прехвър-
ля отговорността на хо-
рата, се случва нався-
къде", смята Понслет.
Това обаче е и маща-
бът на риска. А именно
- доколко 4 месеца са
достатъчни за инфор-
мирането на хората.

"Включи се и ти! Без значение с "Да" или "Не". В Пловдив, в панаирното
градче, се проведе поредната дискусия от инициативата на Националното
движение "Русофили". Целта на кампанията е да се мотивират повече из-
биратели за участие в  референдума за бъдещето на ядрената енергетика

Фото: Иво Атанасов

Пловдив отбеляза 135 години от Освобождението на града. Цере-
монията бе организирана от Община Пловдив. Честването на важ-
ната дата се състоя пред паметника на руския офицер в Дондуко-
вата градина. Кратко слово за делото на капитан Александър Бура-
го и неговите воини произнесе директорът на библиотека "Иван
Вазов" Димитър Манев. Той разказа за смелия ход на руския офи-
цер, който с действията си е заблудил многобройната турска ар-
мия, че войските на генерал Гурко навлизат в Пловдив. С едва 63
драгуна Бураго успява да внесе смут в турските редици и по този
начин спасява града от опожаряване. На церемонията присъстваха
кметът на Пловдив инж. Иван Тотев, депутати, общински съветници
и признателни пловдивчани.   Текст и снимка Кристина Георгиева

Бангладеш планира
да поиска от Русия це-
леви кредит за закупу-
ване на руско въоръ-
жение на обща стой-
ност около един мили-
ард долара, съобщи в
понеделник "Интер-
факс", като се позова-
ва на източник в екс-
портната оръжейна
структура.

Според събеседника
на агенцията въпросът
за отпускане на кредит

Áàíãëàäåø ìîëè Ðóñèÿ çà êðåäèò çà îðúæèå
за Бангладеш ще обсъ-
ди в Москва министър-
председателят на ре-
публиката Шейх Хаси-
на. В случай на съгла-
сие от страна на Русия
страните могат да под-
пишат редица мемо-
рандуми. Засега не се
уточнява какво оръжие
и техника иска да купи
Бангладеш. Източникът
на "Интерфакс" уточня-
ва, че азиатската стра-
на се интересува от

руски средства за про-
тивовъздушна отбрана,
вертолети, както и от
бойна техника за Сухо-
пътните войски.

По-рано, като се по-
зова на правителство-
то на Бангладеш, аген-
ция "Франс Прес" съоб-
щи, че по време на ви-
зитата си в Москва
Шейх Хасина планира
да подпише с Русия до-
говори на обща сума 1,5
млрд. долара. 500 млн.

от тях ще бъдат за стро-
ителството на първата
в републиката атомна
електроцентрала.

През последните го-
дини Русия е достави-
ла на Бангладеш пар-
тида изтребители МиГ-
29, няколко десетки
бронирани машини
БТР-80, БРЭМ-К и БММ,
както и три военнот-
ранспортни вертолета
Ми-171Ш. Сега се под-
готвят нови оръжейни

договори, но тяхното
подписване се забавя,
тъй като Бангладеш ня-
ма необходимите сред-
ства за това. Според
представител на екс-
портната структура на
оръжейния пазар в Бан-
гладеш е голяма конку-
ренцията на Китай. Та-
ка през лятото на 2011
г. Дака реши да закупи
от Пекин 44 основни
бойни танкове МВТ-
2000.      /"Русия днес"/

На 17 януари следовате-
ли и оперативни работни-
ци, в рамките на разслед-
ването за корупция в Ми-
нистерството на отбраната,
обискираха сградите на
фирмата "Издательский дом
"Красная звезда", която
влиза в холдинга "Оборн-
сервис".

По думите на служители
от издателството са иззе-
ти твърдите дискове на пер-
соналните компютри на ня-
колко длъжностни лица. То-
ва е третият обиск в "Крас-
ная звезда", предишните
два са били преди Нова го-
дина. Говори се, че органи-
те издирват местонахожде-
нието на Марина Лопатина

- ръководител на издателс-
ката къща "Красная звезда",
по подозрение в участие в
продажбата на имущество
на "Воениздат" - подразде-
ление на издателската къ-
ща. Сумата на изчезналото
имущество започвала с
цифрата 10 милиона дола-
ра, твърдят правоохраните-
лите.

Делото за корупция в
"Оборонсервис" се състои
от десетина различни углав-
ни дела, юридически обеди-
нени в едно, но водени от
различни следствени групи.
Засега бившият министър на
отбраната Анатолий Сердю-
ков не е сред обвинените.

/"Русия днес"/

Îáèñêèðàõà "Êðàñíàÿ çâåçäà"
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3. СТРАНАТА

Страницата подготви
Димитрина
Забаркина

Става дума за затяга-
не на контрола от стра-
на на президентската ад-
министрация по отноше-
ние изпълнението на
предизборните идеи на
Владимир Путин. Шефо-
вете на съответните ве-
домства ще докладват на
президента по специал-
но изготвен график, съ-
общава в. "Известия". За
първи път се въвежда
практиката министрите
задължително да се от-
читат всеки месец. Ми-
нистърът на образовани-
ето Дмитрий Ливанов, на
труда Максим Топилин и
на здравеопазването и
социалното развитие Ве-
роника Скворцова са
първите, които президен-
тът Путин лично ще изс-
луша. По думите на прес-
секретаря на държавния
глава Дмитрий Песков
изпълнението на заръки-

След изборите за гу-
бернатори, интернет из-
данието Regions.ru за-
почна обсъждането на
поредица от теми, вдъх-
новени от инициативи
на новите управници на
регионите. След като
събра мненията на пар-
ламентаристите за
"Камчатския начин за
борба с корупцията",
"Трябва ли да се иконо-
мисва от чиновниците?",
"Има ли място алкохо-
лът в супермаркетите?",
дойде ред на темата:
"Трябва ли да се чест-
ва денят на образува-
нето на СССР?".

Поводът е обръщение
от губернатора на Уля-
новска област Сергей
Морозов към президен-
та Путин, в което се
предлага родината на
Ленин - град Уляновск,
да стане център на
юбилейни тържества по
случай 100-годишнина-
та на Октомврийската
революция и на Съвет-
ския съюз, както и на
базата на Ленинския
мемориал в града, да
се създаде музей на
СССР. Писателят Алек-
сандър Проханов -
председател на консер-
вативно-патриотичния
Изборски клуб*, също
е сложил подписа си
под обръщението.

В цитирания от в.
"Коммерсантъ" текст се
казва, че е "необходи-
мо да се върне вели-
ката история на СССР
в многовековната исто-
рия на велика Русия...;
да се върнат на наро-
дите, влизащи в съста-
ва на СССР, общите
ценности, взаимното
уважение...; Трябва ни
пълнокръвен Евразийс-
ки съюз".

Читателите вероятно
си спомнят, че създа-
ването на Евразийски
съюз чрез интеграция

Ìèíèñòðè ùå ñå îò÷èòàò ëè÷íî ïðåä Ïóòèí

"Ìîé àäðåñ - Ñîâåòñêèé ñîþç"...
Уляновск се самопредлага за център на тържествата за столетието на Октомври и на СССР

на бившите републики
на СССР бе един от
програмните постулати
на Владимир Путин
преди президентските
избори.

В обръщението се
предлага 30 декември
- денят на образуване-
то на СССР, да се
включи в календара на
паметните дати на Ру-
сия и да се създаде
правителствена работ-
на група по подготовка
на 100-годишния юби-
лей на СССР /2022 г./.

По повод създаване-
то на музей на СССР в
Уляновск на Междуна-
родния културен форум
в града министърът на
културата на РФ, писа-
телят Владимир Медин-
ски /също член на Из-
борския клуб/ заяви:
"Би било добре, ако му-
зеят заработи с пълна
сила към 100-годишни-
ната от момента на съз-
даването на Съветския
съюз и се превърне в
значим туристически
обект". Участниците в
Изборския клуб пред-
ложиха в музея да бъ-
дат показани не само
положителните митове
за СССР, но и ужасите
като ГУЛАГ например.

Regions.ru публикува
мненията на представи-
тели на двете камари
на руския парламент по
темата.

Николай Рижков,
член на Комитата на
Съвета на федерация-
та по федерално уст-
ройство, регионална
политика, местно само-
управление и въпроси-
те на Севера /предс-
тавител на Белгородс-
ка област/, безпартиен
/премиер на СССР -
1985-1991 г./: "Съветски-
ят съюз беше велика
държава, която силно
повлия върху развити-
ето на света. Дайте да

вземем от него всичко
добро - такова имаше
не малко, а лошото,
каквото също, за съжа-
ление, имаше, да оста-
вим в миналото. Идея-
та с паметната дата ми
импонира. Не зная как
би реагирал Путин на
обръщението, но ако го
подкрепи, веднага би
се издигнал в очите на
народа.

Със сигурност ще има
и противници на тази
идея. Но в тази връзка
искам да кажа, че сред

проклинащите Съветс-
кия съюз не си спом-
ням да има поне един,
който да се е отказал
от звание, в което фи-
гурира СССР. А защо?
Защото да имаш тако-
ва звание е почит. То-
ва е парадоксът!

Александър Старо-
войтов, зам.-председа-
тел на Комитета на
Държавната дума по
транспорт, член на
фракцията на ЛДПР:
"ЛДПР с голямо уваже-
ние се отнася към съ-

ветския период на на-
шата история. Въпреки
това ние сме твърдо
убедени, че Октомв-
рийската революция е
кървав преврат и не
може да има никакви
оправдания за престъп-
ленията на болшевики-
те. Затова смятам, че
събития от рода на ре-
волюцията и създава-
нето на СССР не бива
да се отбелязват или да
се увековечават като
паметни дати... Смята-
ме, че има много други
дати, изискващи внима-
ние. Сред тях е 23 фев-
руари - ден на руската
армия, когато наред с
подвига на съветските
воини не бива да заб-
равяме за мъжеството
и патриотизма на всич-
ки руски офицери от
дореволюционна Русия,
защищавали родината
си и нейното единство."

Андрей Андреев,
зам.-председател на
Комисията на Държав-
ната дума по въпроси-
те на депутатската ети-
ка, член на фракцията
на КПРФ: "Смятам, че
образуването на СССР
трябва да бъде черве-
на дата в календара.
Дали се харесва няко-
му или не, но Съветс-
кият съюз беше продъл-
жение на историята на
руската държава и
предшественик на съв-
ременна Русия. Много
днешни законодателни
актове и властови инс-
титуции в значителна
степен са основани на
правния фундамент,
създаден в съветските
години, включително и
на първите декрети на
съветската власт. Зато-
ва само можем да при-
ветстваме идеята дата-
та на създаването на
СССР да стане памет-
на в календара, както
впрочем датата, свър-

Изборският клуб е създаден през септември 2012
г. по време на честването на 1150-годишнната на
град Изборск, от интелектуалци с консервативно-
патриотични възгледи. Сред 15-те постоянни чле-
нове на клуба са Владимир Медински, Виталий Аве-
рянов, Михаил Калашников, Леонид Ивашов, Алек-
сандър Дугин, Михаил Леонтиев, Александър Про-
хатов. Клубът е замислен като алтернатива на ли-
бералния Валдайски клуб

Уляновските власти предлагат Ленинският мемо-
риал да се превърне в музей на СССР

зана с разпадането на
Съветския съюз трябва
да се смята за черна
дата в отечествената
история.

Евгений Фьодоров,
член на Комитета на
Държавната дума по бю-
джет и данъци, член на
фракцията на "Единна
Русия": Безусловно към
тези дати трябва да бъ-
де привлечено общест-
веното мнение, но съби-
тията, особено тези от
октомври 1917 г., трябва
да се разглеждат в тра-
гичен контекст. Октомв-
рийската революция е
наистина трагична ера
в нашата история, коя-
то донесе на страната
огромен брой беди и
сътресения. Затова та-
зи дата трябва да се
възприема като трагич-
на, както началото на
Великата отечествена
война е черна дата в на-
шия календар. Достатъч-
но е да отбележим, че в
навечерието на револю-
цията в Руската империя
е живял всеки седми
жител на планетата, а в
съвременна Русия - ед-
ва всеки 36-и. Нещо по-
вече - събитията през
октомври са станали в
резултат на външна аг-
ресия срещу Русия, во-
дена с методите на по-
ръчковите и далеч не
"кадифени" революции.
В крайна сметка Русия
губи значителна част от
суверенитета си и днес
на базата на тази исто-
рическа дата ние тряб-
ва да изучаваме и ана-
лизираме технологиите
на конкурентната борба
срещу руския народ. В
този контекст инициати-
вата за създаване на
музей на СССР може да
бъде подкрепена - тряб-
ва добре да знаем ис-
торията на своите пора-
жения, за да не се пов-
тарят те занапред.

Експертите от Комите-
та за граждански иници-
ативи на  бившия финан-
сов министър Алексей
Кудрин - настоящ декан
на факултета по свобод-
ни изкуства и наука на
Санктпетербургския дър-
жавен университет, под-
готви доклад за резул-
татите от политическата
реформа през 2012 г.

Според анализаторите
реформата, която включ-
ваше облекчен режим за
регистрация на партии,
връщане на преките из-
бори за губернатори и
отказ от събиране на
подписи от партийните
кандидати не е донесла
очакваните положителни
резултати. Експертите
посочват като доказа-
телства за извода си из-
борите за ръководители
на регионите през 2012
г., които повече са при-

те на президента ще се
курират от контролното
управление на Кремъл с
шеф Константин Чуйчен-
ко. Поне веднъж месеч-
но /за някои ведомства
- веднъж на три месеца/
трябва да бъдат предс-
тавяни доклади, а Вла-
димир Владимирович ще
разговаря лично с ми-
нистрите.

Миналата есен Путин
имаше претенции към
работата на някои ве-
домства и конкретно -
към министрите Лива-
нов, Топилин и Говорун
/на регионалното раз-
витие/, който в крайна
сметка се лиши от пос-
та си.

"Програмата на пра-
вителството трябва да
бъде програмата на Пу-
тин, заявена преди го-
дина, но виждаме, че
тя не се изпълнява. Ви-

новно ли е правителст-
вото? Мисля, че не са-
мо то. Мисля, че то по-
лучава противоречиви
сигнали от президент-
ската администрация" -
това е мнението на
Глеб Павловски, прези-
дент на Фонда за ефек-
тивна политика.

Колегата му, ръково-
дителят на Института за
съвременно развитие
Игор Юргенс, смята, че
инициативата на прези-
дента може да доведе
до конкуренция на апа-
ратите на Белия дом и
на Кремъл: "Владимир
Путин винаги може да
извика и да направи
забележка на всеки чи-
новник. Но сега веро-
ятно апаратите ще за-
почнат да показват
един на друг кой е "по-
по-най", ще спорят кой
по-добре работи".

Åêñïåðòè íå õàðåñâàò ïîëèòè÷åñêàòà ðåôîðìà
личали на преназнача-
ване, отколкото на ис-
тински вот. Всъщност е
нямало фактическа кон-
куренция, а новите пар-
тии не са могли да ста-
нат реална политическа
сила и почти никъде не
са спечелили мандати
на тези избори. "Един-
на Русия" продължава
да лидира и получава
абсолютното мнозинст-
во мандати, въпреки че
е подкрепяна от по-мал-
ко от половината изби-
ратели; ето защо инте-
ресът на гражданите
към изборите продължа-
ва да се понижава и все
по-малко хора отиват до
урните, се посочва в
доклада.

Експертите смятат съ-
що така, че реформата
е довела дори до нега-
тивни последици като е
създала например до-

пълнителни препятствия
за регистрация на неза-
висими кандидати: "Раз-
пространяват се техно-
логии за формиране на
партийни списъци, кое-
то води до имитация на
партийна конкуренция и
дискредитира идеята за
демократични избори и
многопартийност".

Комитетът  е изложил
мнението си за това
каква би трябвало да
бъде комплексната ре-
форма на избирателно-
то законодателство и е
предложил да се прие-
ме Изборен кодекс на
РФ, разработен от гру-
па експерти през 2011
г. в рамките на общест-
вен проект.
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В навечерието на
Старата Нова година
/13 срещу 14 януари/
украинците отбелязаха
старинния народен
празник Маланки или
както още се нарича -

Кинеложкият център на Гранични войски в град Сморгон /Гродненска област/ се занимава с отглежда-
не и обучаване на служебни кучета. След специалната подготовка четириногите стражи отиват да
служат в различни поделения по границите на Русия. Тук умеят да уважават питомниците - всяко куче
е индивидуалност и профилът му на работа зависи от характера. А той се проявява отрано, още когато
бъдещите "ученици" са симпатични кутрета

Всички тигри на известните дресировчици Артур
и Карина Багдасарови загинаха. Първоначална-
та версия, че вирус е отнел живота на четирино-
гите циркови артисти бе отхвърлена, след като в
кръвта на животните бе открита отрова. Всичко
започнало преди половин година преди голямо-
то турне, посветено на 90-годишнината на Цирка
на Никулин. Затова Багдасарови се съмняват в
злонамерени действия на недоброжелатели и за-
вистници и са подали жалба в полицията с мол-
ба за разследване. В най-скоро време всички
сътрудници на цирка ще преминат през детек-
тор на лъжата

Под стъкления
купол на Палмо-
вата алея в бо-
т а н и ч е с к а т а
градина на МГУ
бе открит IV Зи-
мен фестивал
на орхидеите. В
т р о п и ч е с к и я
рай много от тях
са разположени
както в приро-
дата - по ство-
ловете на дър-
ветата. В цвет-
ното шоу участ-
ват и други рас-
тения - не по-
малко красиви
са пустинните цветя, особен е интересът на посетителите към насекомояд-
ните растения. Орхидеите са най-голямото семейство на растителното цар-
ство, виреят навсякъде, освен в пустините и в Антарктида. Всяка година в
тропиците - където е царството на орхидеите, ботаниците откриват по 100-
200 нови вида

Морската панорама на Та-
лин е призната за светов-
но културно наследство.
Всяка година в най-уютния
град на Прибалтика на
площада пред Ратушата
/кметството/ се открива
Рождественски панаир,
където всеки може да на-
мери нещо за себе си. За

коминочистачите работата
не секва и по празниците
- в старинната част на гра-

да жителите продължават
да се отопляват с кахле-
ни печки и камини

Денят на Светите
Василий и Маланя.
Именно те са главните
персонажи на празника,
който обединява църков-
ни и народни традиции
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През миналата година в Русия
може да е бил отбелязан рязък
спад на темпа на растеж на БВП,
прогнозира новият доклад на Све-
товната банка.

По данните на това изследване,
очаква се темповете на растеж на
БВП в Русия да достигнат през 2012
г. 3,5 на сто. Преди година този
показател беше на равнището от
4,3 на сто.

"Очаква се икономическият рас-
теж в Русия, която е най-голямата
страна в региона на Европа и Цен-
трална Азия, да се забави до 3,5
на сто през 2012 г.", се казва в
доклада. Като основни причини за
подобен развой на събитията се
посочват "неблагоприятните усло-
вия, в частност отразилата се на
селското стопанство суша, растя-
щата инфлация, както и отслабе-
ната световна икономика".

В доклада се подчертава, че "въп-
реки очакваните високи цени на
нефта, руският БВП ще нараства
незначително" в краткосрочен
план. В тази връзка, според авто-
рите на доклада, "като се взема
предвид бюджетният дефицит в не-
горивните сектори на икономика-
та, правителството ще се сблъска
с трудности при увеличението на
държавните инвестиции".

Въпреки това, според експерти-
те на Световната банка, в обозри-
мо бъдеще ситуацията в руската
икономика постепенно ще се по-
добрява. По техни прогнози, през
тази година ръстът на БВП ще бъ-
де 3,6 на сто, през следващата 3,9
на сто, а през 2015 - 3,8 на сто.

Масовите нарушения
на общоприети демок-
ратични стандарти и
неспазването на меж-
дународните задълже-
ния по време на изби-
рателната кампания и
в изборния ден на 6 но-
ември не позволяват
да се смятат премина-
лите президентски из-
бори в САЩ за честни
и открити, а победата
на Барак Обама за
обективна, предаде в.
"Известия".

Това са изводите от
финалния доклад за
дистанционното наблю-
дение на американски-
те избори, подготвен от
неправителствени орга-
низации по поръчка на
ЦИК. Резултатите от
мониторинга на Руския
институт по избирател-
но право (РОИИП), Рус-
кия фонд за свободни
избори, Международни-
ят институт на най-но-
вите държави, Асоциа-
цията на нетърговски-
те организации в защи-

Русия е против
идеята за преда-
ване на досието
по сирийския
конфликт на
Международния
на к а з а т е л ен
съд, предаде
"Российская га-
зета". Инициати-
вата беше оп-
ределена като
"ненавременна и
контрапродук-
тивна за реша-
ване на приори-
тетната задача в
момента - неза-
бавното прекра-
тяване на кръвопролитията в
Сирия", заявява департаментът
по информации на руското
Външно министерство. Според
дипломатите в Москва, "спе-
кулациите на тема междуна-
родно наказателно преследва-
не и издирване на виновните
само ще способстват за укреп-
ване у страните на неприми-
рими позиции и ще усложни
търсенето на пътища за поли-
тико-дипломатическо регулира-
не на сирийския конфликт".  В
понеделник Швейцария изпра-
ти от името на 56 страни ко-
лективно обръщение към Съ-
вета за сигурност на ООН с
предложение за предаване на
сирийското досие на Между-
народния съд.

В същото време постоянни-
ят представител на Сирия в
ООН Башар Джафари обвини
турските власти, че незакон-
но са демонтирали и изнесли
от сирийския град Алепо 1500

ÁÐÈÊÑ îáñúäè
òåðîðèçìà, ïèðàòñòâîòî
è êèáåðïðåñòúïíîñòòà

Противодействието на международния терори-
зъм, пиратството и киберпрестъпността обсъдиха
в Делхи представителите на страните от БРИКС,
отговарящи за въпросите на сигурността. Това бе-
ше вече третата среща на представители на Ру-
сия, Китай, Индия, Бразилия и ЮАР в този фор-
мат. Русия е активен член на антипиратската коа-
лиция. Техни кораби патрулират не само в между-
народни води, но съпровождат търговски конвои,
макар че дори това не винаги спасява гражданс-
ките кораби.

"Ние сме загрижени от актовете на морско раз-
бойничество спрямо търговски съдове и вземане-
то на руски граждани за заложници", заяви секре-
тарят на Съвета за сигурност на Русия Николай
Патрушев. Според него, безнаказаността и крайно
ниското равнище на живот са сред основните фак-
тори, подтикващи не само сомалийците, а и жите-
лите на страните от Западна Африка към участие в
пиратския бизнес. Едновременно с това, както от-
беляза Патрушев, е необходимо да си даваме смет-
ка, че досега всички са се борили с върха на айс-
берга - с изпълнителите. Истинските организатори
на престъпния бизнес и другите заинтересувани от
пиратската дейност физически и юридически лица
все още предстои да бъдат открити, подчерта сек-
ретарят на руския Съвет за сигурност.

Освен това, Николай Патрушев добави, че в мо-
мента основните заплахи към световната общност
в областта на информационната сигурност е свър-
зана с възможността за използване на кибертех-
нологии с враждебни цели - военнополитически,
терористични и престъпни. Според него в рамки-
те на БРИКС вече може да се говори за близки
позиции по ключовите проблеми в областта на
гарантирането на международната информацион-
на сигурност. Според Патрушев една от първите
конкретни стъпки в тази област може да стане
подготовката на проекта за изявление на държав-
ните глави на страните от БРИКС по международ-
ната информационна сигурност. В перспектива това
може да доведе до подписване на официално спо-
разумение, което в крайна сметка ще повиши рав-
нището на информационната сигурност за всяка
от страните, надява се секретарят на руския Съ-
вет за сигурност.

Ðóñêàòà ÖÈÊ ñúîáùè
çà ìàñîâè íàðóøåíèÿ
íà èçáîðèòå â ÑÀÙ
Според експертния доклад, преизбирането на Обама
не е в съответствие с демократичните стандарти

та на избирателните
права "Граждански кон-
трол" ще бъдат предс-
тавени официално в на-
вечерието на встъпва-
нето в длъжност на Ба-
рак Обама, обявено за
21 януари.

Спазена е само пери-
одичността на изборите.
Реализацията на прин-
ципите за тайната на
гласуване и свободата
на избор е призната за
задоволителна. По оста-
налите критерии като
всеобщо и равно изби-
рателно право, откри-
тост и гласност на из-
борите, достоверност и
справедливост, оценка-
та е "неудовлетворител-
но", заявява директорът
на РОИИП Игор Бори-
сов: "Забележките са
много. Американските
избори са като хамбур-
гер: изглежда красиво,
но котлетът вътре е из-
куствен".

Докладът подчертава,
че над 50 млн. пълно-
летни американци по

една или друга причи-
на нямат право на глас.
При това най-засегнати
са расовите малцинст-
ва - само 62 на сто от
афроамериканците и
51на сто от латиноаме-
риканските граждани са
били включени в изби-
рателните списъци в ця-
лата страна. Много аме-
риканци не са могли да
гласуват и защото нас-
коро са се преместили
от друг щат, лежат в зат-
вора или вече са били
освободени. В същото
време поради пробле-
ми със съставянето на
списъците в някои ща-
ти (като Айова) право на
глас погрешно са полу-
чили живеещите там
чужденци. В определе-
ни щати бюлетина мо-
же да се получи даже
без предявяване на ли-
чен документ, а само ка-
то се съобщят личните
данни на представите-
ля на комисията.

На спазването на
принципите за тайно

гласуване и свободни
избори пречи фактът,
че в САЩ се допуска
гласуване по факса и
електронната поща, а
собствениците на ком-
пании често "помагат"
на сътрудниците си да
направят избор под
страх от уволнение. Ос-
вен това гражданите на
САЩ нямат еднакви из-
бирателни права, защо-
то при действащата
система, "тежестта" на
гласовете се определя
в зависимост от щата,

в който живее амери-
канският гражданин.
Финансирането на кан-
дидатпрезидентските
кампании е проблема-
тично, защото може да
се правят анонимни да-
рения, а фондовете ня-
мат "таван".

Решението на власти-
те на щата Вашингтон,
които позволиха на из-
бирателите да се регис-
трират в секциите си
през социалната мре-
жа Facebook обаче е
било признато за пози-

тивно нововъведение.
По мнението на ръко-

водителя на междуна-
родния комитет на Дър-
жавната дума Алексей
Пушков, данните от
доклада дават напълно
обективна картина.
Действителността в
САЩ не съответства на
държавната пропаган-
да, подчерта той.

В бъдеще се очакват
подобни доклади и за
изборите в други запад-
ни страни, включител-
но в Европа.

Снимка на Обама и семейството му след победата на изборите през 2012 г.

Ñâåòîâíàòà Áàíêà
ïðîãíîçèðà ñïàäàíå íà
òåìïà íà ðàñòåæ íà ÁÂÏ

Ìîñêâà ïðîòèâ íàìåñàòà íà
ìåæäóíàðîäíèÿ ñúä â Ñèðèÿ

броя фармацевтично и промиш-
лено оборудване. Той окачест-
ви тези действия като "пиратс-
тво и икономически тероризъм"
и поиска Съветът за сигурност
на ООН да реагира, а Турция
да върне собствеността и да
плати компенсации. На 10 яну-
ари сирийското външно минис-
терство съобщи за разграбва-
нето на около 1000 фабрики и
предприятия в икономическия
център Алепо. Според докумен-
та оборудването и стоките са
били незаконно изнесени в Тур-
ция. Работата на руското кон-
сулство в Алепо временно е
спряна и се поема от консулс-
кия отдел на руското посолст-
во в Дамаск.

Алепо е вторият по големина
град в Сирия и икономическа
столица. През последната по-
ловин година градът стана аре-
на на бойни действия, а голяма
част от него се контролира от
Свободната сирийска армия.

Сирийци стоят в разрушената университетска
сграда в Алепо. При двете експлозии са заги-
нали над 80 души
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Сергей Василенков

В момента аналити-
ците в цял свят спорят
за вероятността от за-
почване на нова све-
товна война. Поредни-
ят повод за подобни
дискусии станаха пла-
новете за разполагане
на системата за проти-
воракетна отбрана
"Пейтриът" на турско-
сирийската граница.
Според някои заплаха-
та от страна на Сирия
е само повод за раз-
полагането им, а всич-
ко се прави заради
Иран и неговия ядрен
потенциал.

Мнозина експерти не-
еднократно са изказва-
ли мнението си за въз-
можността или невъз-
можността за започва-
не на пореден световен
сблъсък. Известно е
опасението, че евенту-
ална световна война в
момента би довела до
гибелта на човечество-
то, тъй като след ядре-
но противопоставяне
няма да има оцелели.
Подобно изявление нап-
рави неотдавна Хасан
Фирузабади, началник
на Генералния щаб на
въоръжените сили на
Иран. По неговите ду-
ми, причина за нова
световна война може
да стане разполагане-
то на системата за про-
тиворакетна отбрана
"Пейтриът" на граница-
та между Сирия и Тур-
ция. Както отбеляза Фи-
рузабади, подобна мяр-
ка ще повлече след се-
бе си тежки последст-
вия за Европа и за ця-
лото човечество, а но-
вият ракетен комплекс
е "черно петно на кар-
тата на света".

Генералният секретар
на НАТО Андерс Фог
Расмусен отбеляза, че
подобни ракетни систе-
ми няма да се разпо-
лагат на територията на
Турция по-далеч от не-
обходимото. Но в мо-
мента се говори за раз-
полагането им по цяла-
та 900-километрова тур-
ско-сирийска граница.
Повод за това стана
официалното искане от
страна на турските
власти, което бе изпра-
тено на НАТО на 21 но-
ември 2012 г., а на 4 де-
кември представители-
те на НАТО в Брюксел
одобриха молбата на
Турция, като ракетите
се изпращат от бази в
САЩ, Холандия и Гер-
мания.

Както отбелязват тур-
ските медии, властите
в Анкара взели подоб-
но решение с цел за-

Ùå çàïî÷íå ëè òðåòà
ñâåòîâíà âîéíà?
Ракетните системи на НАТО в Турция променят баланса
на силите в регионa и повишават риска от сблъсъци

Предполагаемото разположение на ракетите от
системата "Пейтриът" в Турция, доставени от САЩ,
Холандия и Германия

щита от възможно на-
падение от страна на
Сирия. Засега система-
та за противоракетна
отбрана "Пейтриът"
трябва да се разпола-
га в провинциите Ма-
латия, Газиантеп и Ди-
арбекир в югоизточна-
та част на страната. Ко-
мандният пункт на сис-
темата ще бъде инста-
лиран в база на НАТО
в Германия.

Според изказването
на холандския преми-
ер Марк Рюте, проти-
воракетният комплекс
ще застъпи на първото
си бойно дежурство
още през януари 2013
г. На среща с генерал-
ния секретар на НАТО,
холандският министър-
председател отбеляза,
че Германия, САЩ и Ни-
дерландия тясно си сът-
рудничат с представи-
телите на турската
страна, за да приклю-
чат възможно най-бър-
зо с разполагането на
противоракетната сис-
тема.

Впрочем, не само на-
чалникът на генералния
щаб на иранските въо-
ръжени сили изрази
силно негативното си
отношение към разпо-
лагането на системата
"Пейтриът" на турско-
сирийската граница.
Както отбеляза Али Ак-
бар Салехи, министър
на външните работи на

Иран, активирането на
противоракетна систе-
ма на границата е по-
скоро провокация, от-
колкото способ за за-
щита от възможно на-
падение от страна на
сирийските ВВС. Спо-
ред него е глупаво да
се разчита, че разпо-
лагането на "Пейтриът"
ще помогне да се по-
виши сигурността и да
се стабилизира ситуа-
цията в региона.

Освен това Салехи

отбеляза, че не може
да се решава сирийс-
кият въпрос без учас-
тието на Сирия, така че
Турция и НАТО не тряб-
ва да се намесват в си-
рийските проблеми.

Други страни по све-
та също се отнесоха
предпазливо към пред-
приетите от НАТО стъп-
ки. Както отбеляза ръ-
ководителят на руско-
то външно министерст-
во Сергей Лавров, раз-
полагането на противо-
ракетния комплекс на
границата между Сирия
и Турция ще стане по-
вод за нови въоръже-
ни сблъсъци и даже мо-
же да бъде причина за
нова световна война.
По неговите думи сис-

тема "Пейтриът" е сери-
озна опасност за мно-
го страни, и за Иран, и
за Европа. Въпреки че
противоракетната уста-
новка е предназначена
за отразяване на въз-
можен удар от страна
на Сирия, тя може бър-
зо да променя дисло-
кацията си на терито-
рията на Турция, а зна-
чи теоретично може да
се използва и против
Иран, който в такъв
случай няма да може

да противопостави ни-
що на нападателите.

Руските експерти
смятат, че независимо
от голямата дистанция
между системата и
иранската граница,
главната цел, за която
са предназначени ра-
кетите "Пейтриът" е уни-
щожаване на ядрените
обекти на Техеран, до
които не е особено да-
лече - само 500 км. Как-
то отбеляза Дмитрий
Поликанов, вицепрези-
дент на Центъра за по-
литически изследвания
на Русия (ПИР), въз-
можната заплаха от
страна на Сирия е са-
мо предлог. На практи-
ка САЩ планират да
използват Турция като

площадка, откъдето мо-
же в най-кратък срок
да се срази заплахата,
идваща от Иран. Спо-
ред него разполагане-
то на "Пейтриът" в Тур-
ция не може да бъде
временно, каквото и да
твърдят турските влас-
ти. Сега Иран ще се на-
мира под острото око
на Запада. Всяка нев-
нимателна стъпка от
негова страна може да
се оцени като провока-
ция и последствията да

бъдат плачевни за Те-
херан, тъй като в такъв
случай той дори няма
да може да нанесе от-
ветен удар.

С мнението на Дмит-
рий Поликанов е съгла-
сен и Виктор Надеин-
Раевски, научен сътруд-
ник в РАН. По негово
мнение в случая не мо-
же да се твърди, че
противоракетната сис-
тема ще бъде разполо-
жена там, където е обя-
вено - окончателната
дислокация още не е
потвърдена, което пре-
дизвиква подозрения.
За него разполагането
на "Пейтриът" е начин
НАТО да укрепи пози-
циите си в Турция като
стратегическа площад-
ка за борбата на САЩ
срещу Иран. Въпреки,
че в Анкара в момента
има проислямистко
правителство начело с
премиера Ердоган, НА-
ТО може да въвлече
турските власти в про-
тивопоставяне с Иран.
Още повече, като оказ-
ва помощ в битката
срещу Сирия, от което
Анкара има интерес.

Впрочем, не всички
руски експерти са нас-
троени толкова песи-
мистично. Според ди-
ректора на московския
Карнеги-център Дмит-
рий Тренин, не може
със сигурност да се ка-
же, че ракетите ще бъ-
дат насочени срещу
Иран. Според него в
Европа отдавна са съз-
дадени противоракетни
системи, които успеш-
но могат да се проти-
вопоставят на Техеран,
и в момента няма ни-
каква необходимост от
допълването им. Разби-
ра се, ако ситуацията
с Иран се усложни, на
НАТО и САЩ ще се на-
ложи да предприемат
допълнителни мерки и
"Пейтриът" вероятно ня-
ма да са на последно
място в този процес, но
в момента разполага-
нето им се определя
предимно от полити-
ческата обстановка в
Сирия и Турция.

Както отбеляза в ед-
но от своите изявления
генерал Леонид Ива-
шов, директор на Инс-
титута за геополитичес-
ки изследвания, в мо-
мента не може да ста-
ва и дума за сирийско
нападение срещу Тур-
ция. Сирийската дър-
жава, разкъсвана в мо-
мента от гражданската
война, не може и да по-
мисли за централизи-

рано нападение срещу
друга държава, чиято
военна мощ сериозно
превъзхожда възмож-
ностите на Дамаск.
Според Ивашов става
въпрос не за защита от
нападения от сирийска
страна, а за навлиза-
не на турски войски в
Сирия, тъй като Анка-
ра отдавна има плано-
ве в тази посока. На
нахлуването засега
пречи само руското и
китайското вето в Съ-
вета за сигурност на
ООН. Според него но-
вият противоракетен
център се създава не
с цел отбрана, а само
за нападение срещу
Иран или самата Си-
рия. Интересно е оба-
че, че разполаганият
комплекс може да е по-
лезен срещу ракети,
бойни самолети и хели-
коптери, но би бил без-
полезен при атаката на
наземни войски или
снаряди с малък обсег.
Впрочем, по думите на
прессекретаря на НА-
ТО Джордж Литъл тур-
ските власти нееднок-
ратно са вземали ре-
шение да се открие от-
ветен огън по сирийс-
ката страна в отговор
на падащи снаряди.

В допълнение, предс-
тавителите на Турция из-
питват сериозни опасе-
ния, че масовите безре-
дици и набиращата ско-
рост гражданска война
в Сирия ще "прехвърлят"
турската граница, тъй
като политическата об-
становка в граничните
райони и без това е нес-
табилна. Според изявле-
нието на Александър
Грушко, постоянен пред-
ставител на Русия в НА-
ТО, разполагането на
противоракетни системи
е признак, че алиансът
започва да се намесва
в турско-сирийския кон-
фликт.

Разполагането на ра-
кети за пореден път
потвърждава желание-
то на НАТО и САЩ ази-
атският регион да се
развива по определен
от тях сценарий, както
и изкушението Вашин-
гтон да се намеси в си-
рийския конфликт. Как-
то отбеляза в едно от
своите изявления гене-
ралният секретар на
алианса Андерс Фог
Расмусен, подобна
мярка ще помогне да
се покаже на целия
свят, че Турция е под
защитата на водещите
световни държави.

("Правда")

Ердоган и Обама обсъждат разполагането на сис-
темата за ПРО

Комплексът за ПРО "Пейтриът"
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РУСЕ

Председатель Русско-
го клуба Мавлюха
Станчева открыла
праздник, поздравив
всех присутствующих и
пожелав успехов и
счастья. В программе
вечера были выступле-
ние детей из Детского
центра культуры, мод-
ное дефиле от фирмы
"Месалина", на котором
девушки-участницы Мо-
лодежной организации
при Федерации "Союз
соотечественников"
выступили в качестве
манекенщиц. В фойе
вниманию гостей была
представлена выставка
фотографий "Россия -
берега моей души II".
Одним из интересных
конкурсов был кули-

Ñòàðûé Íîâûé ãîä îòìåòèëè ñ ðóññêèì ðàçìàõîì
ПЕРНИК

Члены русского клу-
ба "Встреча" и их дру-
зья праздновали в уют-
ной теплой атмосфере
в Арт-салоне. Первый
тост, как полагается,
произнесла председа-
тель клуба Любовь Сос-
новская. Она подвела
черту, перечислив ряд
значимых мероприятий
проведенных в течение
года. В конце года мы
начали цикл лекций,
посвященных 135-летию

Освобождения Болга-
рии и в новом году у
нас богатый календарь
событий, дополнила
она. Все члены клуба
остались довольны
прошедшим годом. За-
тем на сцену, под бур-
ные аплодисменты

вышла очаровательная
Микаэла в роли Черной
водяной змеи. Зрители
оценили ее грацию и
музикальность бурными
аплодисментами. По-
том было много песен,
тостов, викторина. По-
желания каждому чле-

ну клуба написанные на
красивых карточках от
Людмилы Стойковой и
на "целувках "от Ната-
ши Боневой -секретаря
местной структуры ру-
софилов, и Петра Алек-
сандрова - зам. пред-
седателя.

Молодежная организация Русе: Оля Георгиева, Ок-
сана Кузнецова, Денис Федоренков, Николай Ин-
джов, Алена Суханова и Моника Карагенова

нарный, где соотечест-
венницы из Русе выста-
вили на суд приготов-
ленные ими блюда. Ве-

чер запомнился гостям
песнями конкурсами и
множеством других
приятных сюрпризов!

Ýòî áûë ÷óäåñíûé áàë
Как говорится, хоть

поверьте - хоть про-
верьте. В Российском
культурно-информаци-
онном центре в Софии
прошел новогодний бал
соотечественников,
посвященный встрече
Старого Нового года -
тринадцатый по счету.
Танцевальную програм-
му по традиции начали
вальсом Свиридова,
виртуозно сыгранным
струнным квартетом На-
циональной музыкаль-
ной академии им.
П. Владигерова "Сапа-
ев" (Кристин Пышева -
виолончель, Кристиан
Сугаров - альт, Иван
Стайков - вторая скрип-
ка и Санжар Сапаев -
первая скрипка). Надо
отметить, что класси-
ческий музыкальный
фон был под стать
оформлению Мрамор-
ного зала. Массивные
дубовые круглые столы
с безупречной серви-
ровкой, подтянутые мол-

ниесно появляющиеся
официанты, отдельно на-
до было бы описывать
заморские деликатесы и
местные напитки во
всех видах. Выступали
артисты самых разнооб-
разных жанров от опер-
ных певцов до артистов
цирка. Весь зал  танце-
вал сальсу вместе с ла-
уреатом многочис-

ленных танцевальных
конкурсов Димитром Ла-
заровым.

В продолжение всего
праздника со сцены зву-
чали новогодние позд-
равления и пожелания,
вечер был наполнен от-
личным настроением и
весельем. Всех Татьян,
которых оказалось не-
мало - одарили по слу-

Гостей бала тепло поздравил руководитель пред-
ставительства Россотрудничества в Болгарии, ди-
ректор РКИЦ Виктор Баженов

Лучезарные ведущие приглашают на вальс

Хозяйка бала беседует со спонсором, обеспечив-
шим изысканную обстановку и обслуживание на
высшем уровне

Болгарский бас Влади-
мир Маринов исполнил
на языке оригинала
арию Дона Базилио из
оперы "Севильский ци-
рюльник" Д. Россини,
которую пели самые
знаменитые басы мира

чаю именин подарками.
Была разыграна празд-
ничная лотерея. Мероп-
риятие организовано
Форумом российских
соотечественников и
Российским культурно-
информационным цент-
ром при спонсорской
поддержке фирм  "Ред
девил кетринг", "Тандем",
"Старосел", "Девин",
"Торговище" и "Пещера".

Фотографии Павла Николова
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Марина Шуманова

10 января состоялось
закрытие Международ-
ного фестиваля-конкур-
са детского и молодеж-
ного творчества "Зимняя
соната". Это междуна-
родное фестивальное
движение под названи-
ем "Детское сияние", ор-
ганизующее фестивали,
конкурсы, концертные
туры по Европе. В Бол-
гарии организаторы это-
го движения уже устра-
ивали фестивали, но на
черноморском побе-
режье - на курорте Ал-
бена, а вот в зимнее
время года на горнолы-
жном  Боровце побыва-
ли впервые. Несколько
дней на сцене отеля "Са-
моков" проходила кон-
курсная программа
участников в различных
номинациях: вокал (на-
родный и эстрадный),
инструментальный жанр
(соло и эстрадные ан-
самбли), декоративно-
прикладное творчество
и художественные ре-
месла. Возраст участни-
ков от 5 до 30 лет.

Организаторы ожида-
ли 200 участников, но
многие не смогли офор-
мить визы перед Новым
годом. Не было и ника-
кой рекламы. Даже в са-
мом отеле, где отдыха-
ло много россиян и ук-
раинцев, никто ни сном
ни духом не знал об
этом мероприятии, а
ведь отдыхающие  мог-
ли бы прийти и поддер-
жать ребят. Одни слу-

Â ÌÈÄ Ðîññèè
ó÷ðåæäàåòñÿ
íîâîå
ïîäðàçäåëåíèå

Вступил в силу указ
президента Российс-
кой Федерации, в со-
ответствии с которым
в МИД России учреж-
дается новое подраз-
деление - Департа-
мент Ситуационно-
кризисный центр
(ДСКЦ). Министерст-
во добивалось этого
с 2007 года.

Необходимость соз-
дания ДСКЦ вызвана
нестабильностью ми-
ровой и региональной
обстановки, значи-
тельным увеличением
числа российских
граждан за рубежом.
ДСКЦ предстоит стать
инструментом посто-
янной готовности и
быстрого реагирова-
ния на всевозможные
кризисные и чрезвы-
чайные ситуации за
рубежом - от при-
родных и техногенных
катастроф, до терро-
ристических угроз, ло-
кальных и внутриполи-
тических конфликтов.
МИД России.

Сергей Рожков

Этот сюжет из жизни
русской послереволю-
ционной эмиграции мне
рассказал один из по-
томков белоэмигранта:
искали  человека, ко-
торый бы мог находить
общий язык во всех
странах при кругосвет-
ном путешествии на оке-
анском лайнере. Иска-
ли долго и наконец наш-
ли одного из числа бе-
лоэмигрантов, который
утверждал, что может
общаться всюду. Реши-
ли проверить. И дейст-
вительно: куда не прие-
дут проблем с общени-
ем нет. Взяли на рабо-
ту. В конце путешествия
обратились к нему  с
вопросом: "Как так по-
лучается: страны, наци-
ональности, народы,
языки - разные, а об-
щаться можно свобод-
но". А этот русский и от-
вечает: "А я всегда куда
не приезжаем всегда
первым делом один
только вопрос задаю:
"Из наших кто есть?" И
всегда находится кто-то
из числа русских эмиг-
рантов. Ну а потом во-
обще нет никакой проб-
лемы ни с общением, ни
с пониманием.

"Èç íàøèõ êòî åñòü?"
Прошло 70 лет и опять

русские (вернее - рус-
скоязычные) после рас-
пада СССР разбросаны
по всему миру. Русская
речь слышна сейчас и
во многих городах Ев-
ропы. Убедиться в этом
может каждый пересек-
ший границу. Ну а нам
помог это сделать про-
ект Европейской прог-
раммы "Шаги на пути
становления активной
европейской гражданс-
кой позиции", целью ко-
торого является изуче-
ние актуальных проблем
и поиск путей решения
интеграционных процес-
сов иммиграции. Ранее
на страницах  газеты
"Россия сегодня" - наше-
го медийното партнера
по проекту,  мы рас-

сказывали о визитах
"болгарских русских" в
Латвию и Финляндию, а
также и о посещении
участников проекта из
Бельгии, Великобрита-
нии, Германии, Греции,
Латвии, Финляндии в
Болгарию. А вот наши
впечатления  о визитах
в Грецию и Германию в
конце 2012 года.

Греция нас встретила
хорошей погодой и ра-
душными хозяивами. В
Афинах мы были четы-
ре дня с 11 по 13 ок-
тября. Проблем с обще-
нием не было, так как
организатором встречи
выступил Союз русских
эмигрантов в Греции
им. кн. С.И.Демидовой
с председателем Ири-
ной Жалниной, а и про-

живает в Греции в нас-
тоящий момент более
50 тыс наших соотечес-
твенников.

В первый день конфе-
ренции участники поз-
накомились с историей
российской эмиграции
в Греции и работой рус-
скоязычных СМИ. Пе-
ред собравшимися
выступили: Федор Игна-
тиадис - главный редак-
тор газеты "МК-Афинс-
кий курьер", Инга Абга-
рова- издатель газеты
"Омония", Ольга Стахи-
ду - журналист. Закон-
чился первый день ра-
боты конференции
выступлением руково-
дителя болгарской деле-
гации Сергея Рожкова
на тему: "Проблемы ин-
теграции русскоязы-
чных иммигрантов стар-

шего поколения в Гре-
ции и Болгарии. Резуль-
таты социологического
исследования".

Затем членов делега-
ций принял мэр райо-
на Глифада города Афи-
ны господин Костас
Коккорис. В зале мэ-
рии Глифады прошла
дискуссия с участием
председателя Комитета
по образованию мэрии
Глифады Марии Вуюк-
ли, советника по воп-
росам занятости эмиг-
рантов Центра рабочих
и служащих Афин Вани
Неделчевой, научного
сотрудника Центра за-
щиты прав человека
Ламброса Больтцониса
и представителя Цент-
ра психологической
поддержки эмигрантов
Дмитрия Янатоса. Учас-

тники конференции оз-
накомились с жизнью
русской диаспоры,
культурой и историей
Греции. Экскурсию на
русском языке провел
наш соотечественник -
выпускник МГУ им. М.
Ломоносова, историк
Андрей Садовников, ко-
торый в настоящее вре-
мя проживает в Греции

Обсуждались воп-
росы адаптации и ин-
теграции русско-
язычных граждан, пути
повышения их социаль-
ной и трудовой актив-
ности, а также установ-
ление путей оказания
помощи в их личност-
ной, социально-эконо-
мической и культурной
реализации.

Продолжение в
следующем номере

С е р г е й
Рожков

"Äåòñêîå ñèÿíèå" ïðîøëî íåçàìå÷åííî

Детский образцовый ансамбль народной песни "Родничок" с наградами фес-
тиваля

чайно забрели в зал, ус-
лышав музыку, а другие
увидели в фойе кра-
сивых девчонок и маль-
чишек в русских костю-
мах и от них узнали о
конкурсе. Сарафанное
радио сработало, но
оказалось уже поздно.

Ребята выступали при
пустом зале. На награж-
дение победителей неко-
торым все же удалось
попасть. Подсела я к од-
ной соотечественнице.
Она оказалась москвич-
кой. Разговорились. И
вот объявляют очеред-

ного лауреата фестива-
ля - детский образцовый
ансамбль народной пес-
ни "Родничок", но не наз-
вали город. Моя сосед-
ка была уверена, что это
их, московский, коллек-
тив. Он был с таким же
названием, но этот "Род-
ничок" оказался из Се-
вероморска Мурманс-
кой области. В основе
репертуара ансамбля
песни различных облас-
тей России, заклички,
небылицы, календарные
обрядовые песни. Со-
листка ансамбля, дев-
чонка лет одиннадцати-
двенадцати, задорно ис-
полнила народную пес-
ню звонким детским го-
лосом,  никого в зале
не оставив равно-
душным.  Вот выходит на
сцену девушка в нацио-

нальном костюме с муз-
ыкальным инструмен-
том, похожем на гусли.
Но это оказался карель-
ский щипковый инстру-
мент - кантеле, родст-
венный нашим гуслям.
Никогда не слышала,
как звучат гусли вжи-
вую. Их чарующий звук
завораживает и, слушая
мелодию, невольно пе-
реносишься в ска-
зочный мир.

В конкурсной прог-
рамме приняли участие
и болгарские танцеваль-
ные коллективы. Мне
очень понравился танец
в исполнении девчонок
из города Сандански.
Это детский танце-
вальный состав "Фее-
рия", неоднократно за-
нимавший первые и при-
зовые места в Болгарии
и на международных
конкурсах и фестивалях
в хип-хоп танцах.

После награждения
победителей все участ-
ники фотографирова-
лись друг с другом, с
членами жюри, с орга-
низаторами. В послед-
ний момент мне удалось
поговорить с председа-
телем движения "Детс-
кое сияние" Владисла-
вом Гингинцером. Хотя
первый блин и оказал-
ся комом, господин Гин-
гинцер пообещал при-
нять во внимание все
замечания и предложе-
ния руководителей групп
и в следующем году
вновь собраться в прек-
расном зимнем курорте
Боровец.

Девочкам из  Североморска понравилось в Бол-
гарии
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Президент Украины
Виктор Янукович внес в
Верховную Раду зако-
нопроект о ратификации
Конвенции о защите де-
тей и сотрудничестве по
вопросам международ-
ного усыновления. Речь
идет о документе, ко-
торый был принят 29 мая
1993 года в Гааге. Его
участниками в настоя-
щее время являются 89
государств (Россия под-
писала данный документ
в 2000 году, однако до
сих пор не ратифициро-
вала).

В связи с присоеди-
нением Украины к Кон-
венции Янукович пред-
лагает внести ряд изме-
нений в законодательс-
тво республики. В част-
ности, преимуществен-
ное право усыновления
среди иностранцев по-
лучат граждане стран-
членов Конвенции, госу-
дарств, с которыми ра-
нее были подписаны со-
ответствующие соглаше-
ния, а также родствен-
ники самих детей. Сог-
ласно действующему за-
кону, первоочередное
право на усыновление
(среди иностранцев)
имеют родственники ре-
бенка и граждане госу-
дарств, с которыми Ук-
раина заключила дого-
вор о предоставлении

ßíóêîâè÷ ðåøèë óïðîñòèòü ïðîöåäóðó
óñûíîâëåíèÿ äåòåé èíîñòðàíöàìè

правовой помощи.
Вопросами усыновле-

ния и передачи детей
под опеку иностранцам,
согласно предложенно-
му законопроекту, будут
заниматься исключи-
тельно учреждения
власти - органы опеки,
службы по делам детей,
Минсоцполитики или
консульские представи-
тельства Украины за ру-
бежом.

При этом собирать до-
кументы и представлять
интересы иностранных
усыновителей без до-
полнительной платы
смогут иностранные ор-
ганизации, которые по-
лучат разрешение на по-
добную деятельность.
Порядок выдачи разре-
шений должно разрабо-
тать правительство (ра-
нее деятельность по-
добных организаций на

Украине не регламенти-
ровалась).

В законопроекте под-
черкивается, что иност-
ранные агенты должны
будут отслеживать судь-
бу усыновленного ребен-
ка (условия его воспи-
тания и проживания) и
предоставлять эту ин-
формацию в консульс-
кое учреждение или по-
сольство Украины.

Как заявил изданию
"Коммерсантъ-Украина"
уполномоченный прези-
дента по правам ребен-
ка Юрий Павленко, за-
конопроекты о присое-
динении к Конвенции о
защите детей неоднок-
ратно подавались в Ра-
ду, начиная с 2006 года,
но депутаты их отклоня-
ли. "Противники ратифи-
кации заявляли, что это
якобы легализует дея-
тельность иностранных

агентств, которые берут
деньги за усыновление.
Но они и так у нас ра-
ботают!", - добавил чи-
новник.

Он отметил также, что
в минувшем году иност-
ранцы усыновили около
800 украинских детей
(большинство из них уе-
хали в США, Италию,
Испанию, Францию и
Израиль), а сами укра-
инцы - чуть более двух
тысяч. По официальным
данным, в минувшем го-
ду на Украине насчиты-
валось около 96 тысяч
детей-сирот.

Напомним, 28 декабря
2012 года президент Рос-
сии Владимир Путин
подписал закон,запре-
щающий усыновление
российских детей аме-
риканцами. Бывший ук-
раинский омбудсмен
Нина Карпачева связа-
ла законодательную
инициативу Януковича с
этим запретом.

"Как только одна из
стран перекрывает кис-
лород, сразу же усили-
вается давление на по-
литический истеблиш-
мент других стран. Пос-
реднические структуры
получают за это деньги,
и это является завуали-
рованной торговлей
детьми-сиротами", - за-
явила она.

В Грузии вступила в
силу широкомасштабная
амнистия. Как сообща-
ет в прошлое воскре-
сенье "Интерфакс", с ут-
ра на свободу уже выш-
ли 190 заключенных,
осужденных по полити-
ческих признакам.

Среди освобож-
денных находятся чле-
ны выявленной бывши-
ми властями так назы-
ваемой "сети российс-
ких шпионов" - Рубен
Шикоян, Тариель Аба-
шидзе, Гела Какабадзе,
Вячеслав Плужников и
другие, отмечает ин-
формационное агентс-
тво. Приговор им был
вынесен летом 2011 го-
да. Как политзаклю-
ченный освобожден и
известный в недавнем
прошлом футболист, иг-
рок сборной Грузии Ге-
оргий Деметрадзе, ко-

Âëàñòè Áåëàðóñè
ñîçäàäóò ìåäèàõîëäèíã

Премьер-министр Михаил Мясникович и гла-
ва администрации президента Беларуси Андрей
Кобяков подписали 10 января распоряжение о
создании медиахолдинга на базе самой тираж-
ной газеты страны "Советская Белоруссия", со-
общает белорусский портал TUT.BY.

Помимо "Советской Белоруссии", в новый хол-
динг войдут газеты "Народная газета", "Рэспублi-
ка", "Белорусская нива" и "Знамя юности". Минис-
терствам, владеющим газетами, поручено внести
на рассмотре-
ние правитель-
ства проект ре-
организации
изданий и сли-
яния их с "Со-
ветской Бело-
руссией". Конт-
р о л и р о в а т ь
процесс созда-
ния холдинга
будет админис-
трация президента, которой принадлежит "Совет-
ская Белоруссия". Холдинг из пяти газет планиру-
ется создать в этом году. "При создании единого
издательского дома появится возможность ма-
невра редакционной политики, - заявлял ранее
министр информации Беларуси Олег Пролесков-
ский. - И самое главное: в стране появится еди-
ный государственный печатный орган - се-
рьезный, большой, авторитетный".

Как отмечают "Ведомости", оппозиционные
СМИ Беларуси заявляют, что власти страны соз-
дают крупнейший пропагандистский холдинг.

Газета "Советская Белоруссия" в прошлом го-
ду выходила тиражом более 400 тысяч экземп-
ляров пять раз в неделю. В начале января 2013
года газета вышла тиражом 350 тысяч экземп-
ляров. Главный редактор издания Павел Якубо-
вич, как и главный редактор газеты "Рэспублi-
ка" Анатолий Лемешонок, включены в "черные
списки" Евросоюза. В эти списки входят люди,
кто ответственен, по мнению Брюсселя, за на-
рушения на выборах в Белоруссии и преследо-
вания оппозиции.

В Павлодаре (облас-
тном центре на северо-
востоке Казахстана)
22-летний местный жи-
тель был арестован за
оскорбительный жест в
сторону кортежа высо-
копоставленного чи-
новника, сообщает
Tengrinews.

Инцидент произошел
в конце минувшей неде-
ли на дороге, ведущей
в аэропорт. Как уточня-
ет "Новости-Казахстан",

Ïîëèòçàêëþ÷åííûå âûøëè íà ñâîáîäó
торого прежние власти
осудили по статье за
связь с криминальным
миром.

Всего по амнистии в
течение ближайших
двух месяцев поэтапно
выйдут на свободу три
тысячи человек. Еще 14
тысячам заключенных
будут сокращены сро-
ки тюремного наказа-
ния, напомнил министр
по исполнению наказа-
ний, пробации и юри-
дической помощи Со-
зар Субари.

Принятый парламен-
том в конце 2012 года
закон об амнистии под-
писал в субботу пред-
седатель грузинского
парламента Давид Усу-
пашвили. Президент
Грузии Михаил Саакаш-
вили ранее наложил на
закон вето, так как в
числе подлежащих ам-

нистии были лица, ко-
торых депутаты призна-
ли политическими зак-
люченными. Объясняя
решение использовать
президентское вето,
Саакашвили утверж-
дал, что политзаклю-
ченных в Грузии нет, а
под амнистию попада-
ют шпионы, изменники
родины и растлители
детей. Тем не менее в
конце декабря против-

ники президента, ко-
торым принадлежит
большинство в парла-
менте, преодолели ве-
то, набрав более трех
пятых голосов.

Председатель грузин-
ского парламента Да-
вид Усупашвили в суб-
боту, 12 января, подпи-
сал закон об амнистии
трех тысяч заклю-
ченных, передает "Ин-
терфакс". Усупашвили
заявил, что ответствен-
ность за последствия
амнистии берет на се-
бя правящая коалиция
"Грузинская мечта".

В соответствии с гру-
зинским законодатель-
ством после преодоле-
ния вето законопроект
был возвращен прези-
денту, а после его от-
каза поставить подпись
это право получил спи-
кер парламента.

Георгий Деметрадзе

Страницу подготовил Влади Владков

Êàçàõñòàíöà àðåñòîâàëè çà íåïðèñòîéíûé æåñò
молодой человек пока-
зал средний палец про-
езжавшему мимо корте-
жу председателя сена-
та (верхней палаты пар-
ламента Казахстана).

Как сообщается на
сайте парламента, в тот
день сенаторы посети-
ли Павлодарскую об-
ласть с целью разъяс-
нения положений пос-
лания президента
"Стратегия "Казахстан-
2050": новый политичес-

кий курс состоявшего-
ся государства.

Оскорбительный жест
заметили охранявшие
кортеж сотрудники до-
рожной полиции, кото-
рые задержали молодо-
го человека. Суд приз-
нал его виновным в мел-
ком хулиганстве и при-
говорил к пяти суткам
ареста. В суде заявили,

что своим поступком он
оскорбил человеческое
достоинство обществен-
ного лица, тем самым
допустил неуважение к
окружающим, нарушил
общественный порядок
и спокойствие физичес-
ких лиц. Арестованный
признал вину и заявил,
что сожалеет о прои-
зошедшем.

Ïðåçèäåíò Ëóêàøåíêî îòâåòèë
íà âîïðîñû æóðíàëèñòîâ

В среду прези-
дент Беларуси
Александр Лука-
шенко провел
пресс-конферен-
ция для предста-
вителей белорус-
ских и зарубежных
СМИ. В меропри-
ятии приняло учас-
тие около 350 жур-
налистов из 250 средств массовой информации.

Основа конференции - анализ политики стра-
ны за прошедший год и перспективы развития
в дальнейшем. Как отметил глава государства,
в Беларуси обеспечен экономический рост и
увеличился реальный доход населения.

"В прошлом году я высказал уверенность, что
в целом мы с новыми вызовами времени спра-
вимся. И сейчас констатирую, что это так и про-
изошло. Это свершившийся факт. Мы добились
пусть небольшого, но стабильного роста эконо-
мики, обеспечили увеличение реальных дохо-
дов населения", - отметил белорусский лидер.

Александр Лукашенко признает, что несет от-
ветственность за существующие проблемы в
стране. Беларусь критикуют по поводу низких
темпов роста ВВП.

"Это правильно, но это очень специфический
показатель. Когда я с правительства начинаю
требовать объяснений, они, должен признать,
весьма аргументировано мне показывают, что
главное в экономике - это такие направления,
как сельское хозяйство, промышленность. А они
ведь выросли даже выше запланированных по-
казателей", - прокомментировал президент Бе-
ларуси. В соответствии с предварительными циф-
рами, по итогам 2012 года сельское хозяйство
страны вместо 5% прибавило 6,5%, рост пром-
ышленности составил около 8%, вместо запла-
нированных 6,5%, реальные доходы населения
Беларуси увеличились на 20%. "Мы работали в
целом по году лучше, чем в предыдущем году, и
достигли серьезных качественных подвижек", -
заявил Александр Лукашенко.
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Председатель правительства Дмитрий Медведев c
супругой посетил в Иванове детский дом "Звезд-
ный"

РИА Новости, ссыла-
ясь на Заместителя
Председателя Прави-
тельства Российской
Федерации Ольгу Голо-
дец сообщает, что на
данный момент в России
всего около 654 тысяч
сирот. По словам г-жи
Голодец, большинство из
них находятся на разных
формах семейного вос-
питания, поэтому в усы-
новлении нуждаются
около 128 тысяч детей
сирот. На сегодняшний
день готовность о при-
нятии ребенка в семью
заявили около 18 тысяч
семей. После вступив-
шего в силу запрета на
усыновление русских де-
тей американскими

Òåìà óñûíîâëåíèÿ ñèðîò íà îñîáîì êîíòðîëå
гражданами, Владимир
Путин подписал указ, ко-
торый значительно упро-
щает процедуру по усы-
новлению для российс-
ких граждан. До 15 фев-
раля согласно новому
указу президента РФ,
кабмин должен обеспе-
чить необходимое соз-
дание всех правовых
механизмов, а также
психолого-педагогичес-
кой поддержки и орга-
низационных механиз-
мов поддержки потенци-
альных опекунов и усы-
новителей.

На совещании с вице-
премьерами Дмитрий
Медведев обсудил воп-
росы защиты детей без
попечения родителей и

детей-сирот. На совеща-
нии премьер напомнил,
что тема усыновления
стала одной из самых
актуальных на сегод-

няшний день в России
"вызывает колос-
сальный общественный
резонанс" до сих пор.
Глава правительства по-

ручил вице-премьеру
Ольге Голодец органи-
зовать работу по выпол-
нению указа (президен-
та), в котором указаны
достаточно жесткие
сроки, а также внести
в Госдуму законопроект,
который увеличивает
размер социальной
пенсии детям-инвали-
дам до 8704 рублей в
месяц. Премьер уточ-
нил, что стоит вопрос
не только об устройст-
ве детей в семьи, но и
о порядке и обустройс-
тве детских домов. Го-
лодец отметила, что на
данный момент в Росии
всего 654 тысяч сирот,
но большая часть из них
находятся на различных

формах воспитания. "На
сегодняшний день, в ба-
зе данных о детях-сиро-
тах зарегистрированы
персональные данные
более 128 тысяч детей,
нуждающихся в уст-
ройстве в семью", -
сказала она. Также Оль-
га Юрьевна уточнила,
что 105 тысяч детей на-
ходятся в детских домах,
а остальные, которым
уже исполнилось 14 лет
в разных учреждениях
профобразования и они
живут в общежитиях. Го-
лодец также сообщила,
что на данный момент в
России подано около 18
тысяч заявлений о готов-
ности принять в семью
ребенка из детдома.

Памятник герою Рус-
ско-турецкой войны
1877-1878 годов Иосифу
Владимировичу Гурко
будет воздвигнут в сто-
лице Болгарии при под-
держке Департамента
внешнеэкономических и
международных связей
города Москвы. Бюст
легендарному российс-
кому генералу установят
в одном из живописных
мест центра Софии, на
бульваре его имени. Та-
кое решение было при-
нято в связи с праздно-
ванием 135-й годовщины
освобождения Болгарии
от 500-летнего Османс-
кого ига, которую бол-
гары будут отмечать 2
марта 2013 года. Об
этом говорится в сооб-
щении пресс-центра Де-
партамента внешнеэко-
номических и междуна-
родных связей города
Москвы.

Отряды И.В.Гурко
одержали ряд убеди-
тельных побед в сраже-
ниях с войсками Сулей-
мана-паши, освободив
от турок Софию и
Пловдив. Болгарский

Â Ñîôèè óñòàíîâÿò ïàìÿòíèê ãåíåðàëó Ãóðêî

народ и по сей день
чтит память Иосифа
Владимировича. В соз-
нании болгар его имя
также связано с оборо-
ной Шипки.

В честь генерала наз-
вано три населенных
пункта в Болгарии - го-
род Гурково и села в Со-
фийской и Добричской
области. Один из самых
больших бульваров бол-
гарской столицы, по ко-
торому генерал прошел
4 января 1878 года со
своими войсками, осво-
бодившими Софию, так-
же назван его именем.
В селе Бошуля установ-
лена памятная доска на
стене дома, где поме-
щался штаб генерала

Гурко.
После Русско-турец-

кой войны 1877-1878 го-
дов генерал-фельдмар-
шал И.В.Гурко стал ге-
нерал-губернатором
Санкт-Петербурга, а за-
тем Одессы и Варшавы.

С инициативой созда-
ния памятника леген-
дарному российскому
генералу выступило Со-
фийское общество дру-
зей России имени Алек-
сандра Невского. В
Правительстве Москвы
было принято решение
об установке памятни-
ка И.В.Гурко в качест-
ве дара от российской
столицы. 9 января 2013
года бюст был отправ-
лен в Болгарию.

Роспотребнадзор РФ
разрешил использо-
вать помещения обра-
зовательных учрежде-
ний для занятий спор-
том и физкультурой
всех групп населения,
стало известно "МК".

В советские годы и
школьные стадионы, и
спортзалы были откры-
ты вечером для всех
желающих. Причем там
занимались в основном
бывшие выпускники.
Однако потом в неко-
торых регионах был
введен запрет (в том
числе санитарными
врачами) на допуск в
школьные спортзалы
посторонних.

Согласно официаль-
ному письму Роспот-
ребнадзора, препятст-
вие для использования
этих помещений для
занятий спортом сле-
дует считать необосно-
ванным. Санврачи ре-
комендуют пускать
взрослых в школьные
спортзалы во внеуроч-
ное время при соблю-
дении режима уборки
указанных помещений.

Â øêîëüíûå ñïîðòçàëû áóäóò ïóñêàòü âçðîñëûõ

Кроме того, каждое
учебное заведение
вправе ограничивать
вход для людей,

вызывающих подозре-
ния, находящихся в
состоянии опьянения и
так далее.

В Крыму археологи
обнаружили второй
клад, который также
как и первый, предс-
тавляет собой захоро-
нение, состоящее из
ювелирных украшений,
различных предметов
из бронзы, серебра,
золота и около 200 (в
основном бронзовых)
монет. Клад обнаружен
на археологических
раскопках древней
крепости Артезиан. Ар-
хеологи считают, что
оба клада являются до-
казательством гречес-
кого присутствия в этих
краях. Возраст наход-
ки насчитывает приб-
лизительно две тысячи
лет. В цитадели мест-
ные богатые жители го-
рода пытались спас-
тись во время осады
римлянами города-кре-
пости. Все найденные
предметы принадлежат
времени Боспорского
царства. Площадь Ар-
тизана составляла не
менее 1,3 га, за кото-

Â Êðûìó àðõåîëîãè îáíàðóæèëè äðåâíèé êëàä
рую в I веке сражались
царь Митридат VIII ,
имевший независи-
мость от Рима и его
брат Котис I, который
был сторонник мощной
Римской империи. Пос-
ле долгой дележки, го-
род поддержал второ-
го брата Котиса I. Веч-
ный город пал в 45 го-
ду. По мнению руково-
дителя раскопок Нико-
лая Винокурова из
Московского педагоги-
ческого государствен-
ного университета, во
время осады крепости-
города, местные жите-
ли прятавшиеся в ци-
тадели знали, что об-
речены и вполне воз-
можно, что клады пред-
ставляют собой предс-
мертное приношение
богам. Интересен тот
факт, что в обоих сто-
ронах цитадели обнару-
жены по 55 монет мит-
ридатовой чеканки. Ар-

хеологи не отрицают
возможность совпаде-
ния, однако возможно,
что именно такую сум-
му выдавали тем, кто
сражался на защиту ца-
ря. Николай Винокуров
вместе со своими кол-
легами археологами
изучает Артезиан с 1989
года, с тех пор был ус-
тановлен греческий ха-

рактер местного насе-
ления.  Существуют
факты, что до гречес-
кой колонизации мест-
ности и после нее,
этнический состав на-
селения был сме-
шанным. За несколько
столетий до наших
дней, местное населе-
ние в основном состав-
ляли потомки эллинов,

которые вступали в
брак с местными в пе-
риод эпохи греческой
колонизации.

Стоит отметить, что
после греческой коло-
низации Вечного горо-
да, греческим стало
все - образование,
язык, искусство и ре-
лигия. Главным доказа-
тельством этого исто-
рического факта стала
серебряная брошь, на
которой выгравировано
изображение Афро-
диты. Кроме броши, в
составе найденного
клада присутствовали
кольца из золота с дра-
гоценными камнями, на
которых выгравиро-
ваны изображения пор-
третов Немесиды и Тю-
хе. Также было обнару-
жено множество фраг-
ментов терракотовых
фигурок Кибелы, Афро-
диты, Деметры, Психеи,
Коры, Эрота, Аттиса,

Гермеса, а также деву-
шек с приношениями,
верховых и пеших вои-
нов, миниатюрной ой-
нохойи, полуобнажен-
ного юноши и кувшин-
чиков для возлияний.
Считается, что Котис I
(младший брат царя
Митридата VIII), восста-
новил город после раз-
рушения, но найденные
предметы все время
оставались лежать под
пластом восстановлен-
ного города, как сим-
вол отчаянной борьбы
с Римом.

Источник: science.
compulenta.ru
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КОШЕЛЕК

Когда человек
мечтает стать
миллионером, он
думает о том, как
потратить милли-

он и никогда о том, как его зара-
ботать.

Кот Бегемот

На западе
Москвы граби-
тель украл из
квартиры кар-
тину известно-
го художника
Аполлинария
Васнецова. "Не-
известный, по-
добрав ключи к
замку двери,
проник в квар-
тиру крупного
предпринимате-
ля на Киевской
улице и украл
оттуда 30 тысяч
рублей, плазменный телевизор, золотой
червонец Сбербанка России и картину
Аполлинария Васнецова "Два дуба на
опушке", сообщает "Интерфакс". У кар-
тины есть экспертное заключение Госу-
дарственной Третьяковской галереи, в ко-
тором она охарактеризована как боль-
шая художественная и антикварная цен-
ность и подлинное произведение извес-
тного русского художника. Сумма ущер-
ба составила около 6,1 млн рублей. Апол-
линарий Васнецов - русский художник
XIX-XX, искусствовед, брат знаменитого
художника Виктора Васнецова.

344 педагогических работника сто-
лицы стали победителями конкурсно-
го отбора на соискание Гранта мэра
Москвы в сфере образования в 2012
году. Об этом сообщили в пресс-службе
департамента образования Москвы. Сог-
ласно приказу, победителям 2012 года
выплатили более 24 млн рублей премии.
Конкурсный отбор педагогических работ-
ников на соискание Гранта мэра Моск-
вы в сфере образования проходил с 27
ноября 2012 года по 10 декабря 2012
года. В нем могли принять участие педа-
гоги государственных образовательных
учреждений системы департамента об-
разования и негосударственных образо-
вательных организаций, имеющие педа-
гогический стаж не менее 5 лет. Целью
конкурса, подчеркнули в пресс-службе,
является совершенствование системы
стимулирования научной, творческой,
профессиональной деятельности педаго-
гических работников.

Группа "Ре-
нова" милли-
ардера Викто-
ра Вексельбер-
га вложит 50
млн долларов
в венчурный
фонд, который
займется фи-
нансированием
компаний в
сферах новых
медиа, IT-меди-
цины и интернета. Приоритет будут иметь
проекты, получившие одобрение в "Скол-
ково". Об этом пишет газета "РБК daily"
со ссылкой на основателя фонда Алек-
сандра Туркота. По его словам, общий
объем фонда составит 100 млн долла-
ров. Структура будет ориентирована на
инвестиции в компании на начальной
стадии на срок от пяти до семи лет.
Средний размер инвестиций в один про-
ект должен составить от пяти до семи
миллионов долларов. Около 20% де-
нежных средств будет направлено на
"выращивание" компаний внутри венчур-
ного фонда. Вексельберг руководит ин-
новационным центром с июня 2010 г. В
ноябре 2012 года Forbes оценил общее
состояние предпринимателя в 14,6 мил-
лиарда долларов, поставив его на тре-
тье место в списке самых богатых лю-
дей России.

Россияне совершили 40
млн поездок за рубеж в
2011 году, они потратили
там $30 млрд. Такие дан-
ные приводит компания
Euromonitor International.

За 2012 год данных пока
нет, рассказали "Комсо-
молке" в Ассоциации туро-
ператоров России, но циф-
ра будет такая же или чуть
больше. За 9 месяцев 2012
года зафиксировано
38,5 млн поездок. Это
именно поездки, а не чис-
ло туристов. Львиная доля
этой статистики - бизнес-
мены, которые выезжают
за границу по несколько
десятков раз в год.

- Число туристов как та-
ковых за 2012 год - 15-16
млн, за 9 месяцев 2012 го-
да, во всяком случае, за-
фиксировано 12 млн турис-
тов, - говорит аналитик Ас-
социации туроператоров
России Геннадий Борови-
ков.

Таким образом, пальмы,
море и шопинг в загра-
ничных магазинах в качес-

Те, у кого денег поболь-
ше и имя погромче, улета-
ют в январе загорать на
Сен-Бартс. Недвижимость
на острове стоит нес-
метных денег, и купить ее
там удается лишь едини-
цам. Например, Роману Аб-
рамовичу, в распоряжении
которого на Сен-Бартсе
фешенебельное поместье,
куда гостеприимный оли-
гарх теперь приглашает
друзей.

Отметить Рождество в
его компании прилетели те-
леведущий Владимир Поз-
нер, дочь Бориса Ельцина
Татьяна Дьяченко, ее муж
Валентин Юмашев, бизнес-
леди Ольга Слуцкер, Поли-
на Дерипаска и многие дру-

Борьба с коррупцией се-
годня ведется по всем
фронтам, мздоимцев разоб-
лачают, несмотря на долж-
ности и погоны, дают реаль-
ные сроки, приговаривают
к многомиллионным штра-
фам. Но пока все эти меры
не приносят ожидаемых ре-
зультатов.

Оригинальный способ сти-
мулировать честных сотруд-

Ðîññèéñêèå òóðèñòû îñòàâèëè
â ìàãàçèíàõ Åâðîïû $24 ìëðä
Причем позволить себе зарубежную поездку
могут себе лишь 10% наших соотечественников

тве отдыха предпочитает
примерно 10% россиян.
Ранее сообщалось, что заг-
ранпаспорта - лишь у 15%
наших соотечественников.
На другом полюсе - люди,
которые отдыхают в Рос-
сии, в домах отдыха, а то
и просто на дачах. Та-
ковых, согласно опросам,
96,5 млн человек.

Кажется, что россияне
только и делают за рубе-
жом, что сорят деньгами.
Все-таки цифра в $30 млрд.

выглядит внушительно. Но,
как ни парадоксально, в
среднем российский ту-
рист оставляет за рубежом
за все время отпуска лишь
$227. Это как же так полу-
чается?

- Дело в том, что боль-
ше половины россиян -
около 6 млн - едут в Тур-
цию и Египет по системе
"все включено". И они там
вообще ничего не тратят!
Если выбросить из статис-
тики таких путешественни-

ков, получится, что в сред-
нем туристы оставляют за
отпуск $1,5-2 тыс, - гово-
рит Боровиков.

На что именно тратим
деньги? Поровну, по 30%
трат, на гостиницу и на шо-
пинг, приводит данные
Euromonitor International. А
вот на рестораны - лишь
13%. Шопимся в основном
в странах Европы. По дан-
ным компании Global Blue,
россияне оставили в евро-
пейских магазинах $24
млрд за год. Этим мы рез-
ко отличаемся от типично-
го европейского туриста.
Те шопингом практически
не занимаются, а вот в еде
себе не отказывают.

В том, что касается лю-
бимых стран для выезда,
перемен никаких нет, го-
ворит Боровиков.

- Россиян интересует
прежде всего цена, а что
в стране происходит, бунт,
революция - неважно, -
уточняет он.

Поэтому на первом мес-
те идет Египет, который из-
за политических волнений
уронил цены до минимума,
затем Таиланд. Скоро
вырастет поток в Эмираты,
говорит Боровиков, там
решили, что туристов что-
то маловато, и вот-вот
серьезно опустят цены. Но
россияне Эмираты все-та-
ки недолюбливают - выпи-
вать нельзя.

Ïîçíåð çàãîðàåò íà Êàðèáàõ ñ Àáðàìîâè÷åì

Русское Рождество на Карибах: Роман Абрамович (в оч-
ках) и его гости (слева направо): Татьяна Дьяченко с му-
жем Валентином Юмашевым и Владимир Познер

гие состоятельные гражда-
не, кому по душе зате-
рянный в Западном полу-
шарии "заповедник" милли-
ардеров. На этот островок
можно доплыть или доле-
теть только на личной яхте
или самолете. Но российс-
кие масштабы и там чувст-
вуются: корабль Абрамови-
ча - самый роскошный сре-
ди посудин американских
магнатов, а вечеринка оли-
гарха самая масштабная -
в эти праздники там весе-
лились 400 человек!

Из западных звезд в эти
дни на белоснежных пля-
жах Сен-Бартса были за-
мечены Наоми Уоттс, Пол
Маккартни, Джон Бон
Джови, супермодель Сте-
фани Сеймур. Это, разуме-
ется, не все.

Агентство по инвестици-
ям и внешнеэкономичес-
ким связям Пермского края
разработало Инвестицион-
ную стратегию региона. Ее
реализация позволит уве-
личить объем инвестиций в
основной капитал со 140
миллиардов рублей по ито-
гам 2012 года до 209,5 мил-
лиардов в 2016 году.

Сейчас в экономике ре-
гиона есть несколько не-
гативных тенденций. В ка-
лийной промышленности,
которая по-прежнему счи-

Ñóììó âîçíàãðàæäåíèÿ ïðèðàâíÿëè ê âçÿòêå
ников придумали в волгог-
радской полиции - преми-
ровать преданного и бес-
корыстного служителя. Не
так давно к руководителю
отдела гостехосмотра и ре-
гистрации транспортных
средств регионального
ГИБДД обратился  сотруд-
ник медучреждения. В боль-
ницу поступили 85 новень-
ких машин скорой помощи.

Их нужно было быстро пос-
тавить на учет. За помощь
в этом вопросе 22-летний
визитер предложил стражу
порядка 40 000 рублей. Од-
нако честный полицейский
марать руки не захотел и
сообщил о пытке подкупа
"куда следует". Его поощри-
ли премией, равнозначной
сумме предложенной взят-
ки. Так что у стражей по-

рядка есть новый стимул
для того, чтобы проявлять
благородство и принципи-
альность. Честь мундира не
запятнана, совесть чиста,
руки не в наручниках, да и
деньги все равно пришли.

Â Ïðèêàìüå èçãîòîâèëè èíâåñòèöèîííûé ïëàí

тается одной из кормилиц
региона, в годы кризиса
сократились объемы про-
изводства. И доля ВРП
края в ВВП России снизи-
лась как в абсолютных

рынки сбыта, а также сти-
мулируют импортозамеще-
ние. В АПК будет сделана
ставка на эффективные аг-
ротехнологии и создание
высокопроизводительных
рабочих мест. Для разви-
тия малого и среднего биз-
неса создадут новые обу-
чающие программы, снизят
инфраструктурные издерж-
ки и обеспечат равный дос-
туп предпринимателей к го-
сударственным заказам.

значениях,
так и в рас-
чете на ду-
шу населе-
ния.

С учетом
вступления
России в

ВТО власти создадут усло-
вия для повышения конку-
рентоспособности пермс-
кой продукции на внутрен-
нем и внешнем рынках и
продвижения ее на новые
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В маленькой уэльской
деревушке живёт хозяй-
ка паба с самым боль-
шим в королевстве ста-
жем: она управляет
этим заведением уже
почти 60 лет. Дусю здесь
знает каждый. Правда,
правильно выговорить
её имя местные ну ни-
как не могут: получает-
ся Ду’ша. О ее судьбе
пишет "АиФ". Родилась
в Сибири, пережила го-
лод на Украине, три го-
да провела в трудлаге-
ре в Германии. Там в
конце войны Дуся и
встретила своего буду-
щего мужа - англичани-
на Джона Стаффорда,
который увёз её в Уэльс.
А в 1955-м он купил ей...
паб. До сих пор в этом
пабе нет не только вто-
рого бармена, но даже
уборщицы - хозяйка всё
делает сама. Через два
года бабе Дусе испол-
нится 90 лет.

Паб для британцев -
главная "точка" для со-
циальных контактов. Хо-
зяин местного паба -
один из самых уважа-
емых членов местного
общества наравне со
священником и докто-
ром. Кстати: В 1955 г.
ещё по прежним, очень
строгим правилам
(их ослабили только в
2003-м) Евдокия Стаф-
форд получила лицен-
зию, дающую право тор-
говать алкоголем в её
пабе, - на данный мо-
мент это самая старая
в Великобритании ли-
цензия, выписанная бес-
сменно на одно и то же
имя и заведение.

"Уже 57 лет я управ-
ляю этим пабом. В этом
году наша Елизавета II
отпраздновала брилли-
антовый юбилей своего
правления, а через 3 го-
да я буду праздновать.

Ñèáèðÿ÷êà Äóñÿ 60 ëåò
âëàäååò áðèòàíñêèì ïàáîì

Ïåíñèîíåð-ìîäíèê óäèâëÿåò
Пенсионер Виктор Казаковцев по прозвищу

"Модник"- один из самых известных в городе
Кирове чудиков. Ни за что не угадаете, в каком
наряде он появится на улицах - гроссмейстера,
пионера, буржуя, чемпиона, моряка, Феди с
Бродвея, кавалера золотой звезды или ещё ко-
го. Такое у него хобби - придумывать экстрава-
гантные образы и радовать, удивлять, а иногда
и шокировать людей.

Креативных костюмов у Вити-Модника уже наб-
ралось штук тридцать. "Я отношусь к разряду
малоимущих, поэтому нарядов у меня несчёт-
ное количество - хранить негде", - шутит он. В
чём выйти в
свет, выбирает
по погоде, под
настроение или
к какой-то па-
мятной дате -
празднику пио-
нерии.

Сначала горо-
жане, увидев
"пионера-пен-
сионера" в
шортах и пилот-
ке, шарахались,
а потом привы-
кли. Ходят за
ним по пятам,
снимают и
выкладывают в
Интернет при-
кольные фото с
комментария-
ми: модник опять отжигает! А ему нравится по-
зировать перед объективами и создавать ин-
формационные поводы.

Всю жизнь Виктор Сергеевич посвятил худо-
жественной самодеятельности - работал в до-
мах культуры и музыкальных школах, учил дети-
шек играть на баяне. Так что привык генериро-
вать идеи и быть в центре внимания. С тех пор
стал Виктор Сергеевич завсегдатаем секонд-хен-
дов. Как принесут пенсию, сразу идёт по мага-
зинам за бэушной одеждой. Обычно выбирает
что подешевле - по 10- 20 рублей за килограмм.

Она королева там, а я
королева здесь, ведь
при мне несколько по-
колений уже выросло.
Видите того пожилого
мужчину? Он впервые
пришёл сюда, когда ему
18 исполнилось. Я ему
его первую кружку пи-
ва и налила," - расска-
зывает Дуся.

Это сейчас тут уютно
и чисто, а когда я впер-
вые сюда вошла, здесь

был просто ужас. Сте-
ны сырые, трубы текли,
двор по колено зарос
сорняками и завален
мусором. Но я закатала
рукава... Бывало, клиент
зайдёт в то время, как
я мешаю цемент, я руки
вымою, пива ему налью
и опять за работу.

Когда разнеслась
весть, что в нашей де-
ревне русская женщи-
на заправляет пабом,
на меня приезжали пос-
мотреть издалека. Это
сейчас никого не уди-
вишь, а в 50-х годах
иностранцев, тем более
русских, тут и в помине
не было. Люди приходи-
ли, пили пиво, убежда-
лись, что у меня нет ни
рогов, ни копыт, а по-
том возвращались сно-
ва и снова. Посетите-
лей становилось всё

больше. Энергии у ме-
ня тоже на троих хва-
тит, я ведь сибирячка.
Когда кризис грянул, я
не только не задирала
цены, а ещё и снизила
их. Ведь каждого посе-
тителя десятки лет
знаю, неужели со сво-
их драть? Поэтому мой
бар никогда не пустует.
Кстати, ещё до кризи-
са ввели закон о зап-
рете курения в общест-

венных местах. Люди
стали дома пить, пото-
му что так удобнее и де-
шевле. А я во дворе на-
вес поставила, где и по-
сидеть можно за круж-
кой пива, и покурить, и
от дождя укрыться. Вы-
ход из любой ситуации
можно найти.

В Сибири, где я роди-
лась, у родителей была
ферма. Раскулачили,
всё отняли. Мы пода-
лись на Украину, а вско-
ре там начался голод.
Мой брат и отец умер-
ли, но похоронить мы
успели только брата.
.. .Началась война,
пришли немцы, и в 1942-
м нас с мамой угнали в
Германию. Три долгих
года: днём работа на
полях, а вечером нас
запирали, как скот, в
большой барак. Когда в

конце войны на Герма-
нию стали сыпаться
бомбы, мы даже укры-
ться не могли. Стояли
вдоль окон и молились,
чтобы какая-нибудь
шальная в наш барак не
угодила. Пронесло. По-
том пришли амери-
канцы и выпустили нас.
Перевезли в спецла-
герь. Когда стали отп-
равлять людей домой,
дали большой грузовик,
но все в него не влез-
ли. Я сказала маме: ты
езжай, а я поеду на сле-
дующем, но следующе-
го не оказалось... Я за-
болела плевритом, по-
пала в больницу, а ког-
да выписалась, в горо-
де уже были англичане.

С Джоном была лю-
бовь с первого взгляда
и через две недели они
уже были в Англии.

Маму удалось разыс-
кать - в Казахстане, но
уже не пришлось сви-
деться.... В 1970-х, когда
холодная война достиг-
ла своего пика, перепис-
ка прервалась. Родные,
опасаясь проблем из-за
контактов с заграницей,
сожгли все письма. Толь-
ко с началом перестрой-
ки через Красный Крест
ее нашел родственник,
который пообещал ма-
ме, что найдет меня,
рассказывает сибиряч-
ка. Теперь Юрий со сво-
ей семьей живет здесь
же, хотя для этого приш-
лось пройти через суд
с органами, которые ре-
шают визовые вопросы.
Только человек, который
долго был разлучён с
родными, может оце-
нить, какое это счастье.
А кроме того, мне теперь
есть с кем поговорить
по-русски. Их мальчики
и дочка - внуки мои те-
перь, своих детей у ме-
ня никогда не было.

Один из самых доро-
гих артистов российс-
кой эстрады Григорий
Лепс намерен наказать
"желтую прессу" за не-
лестный отзыв о своем
творчестве.

Как сообщили "МК" в
пресс-службе Измай-
ловского суда столицы,
поводом к разбиратель-
ству послужила статья в
издании "Желтая газе-
та", которая была опуб-
ликована в ноябре
прошлого года под за-
головком "Призовые 500
рублей отправляются в
Красноярский край".

В качестве иллюстра-
ции к материалу была
использована фотогра-
фия Григория Лепса, до-
полненная обидным
комментарием.

Оказалось, что редак-
ция газеты объявила
конкурс под названием
"Поставь звезду на мес-

Ãðèãîðèé Ëåïñ íàêàæåò "æåëòóþ ïðåññó"
Редкое по красоте и значимости

мероприятие, которое не оставит
равнодушным ни одного человека,
состоится 19 января. В Централь-
ном Доме художника пройдет тор-
жественное открытие Московского
международного фестиваля "Золо-
тая черепаха", посвященного дикой
природе. Это, пожалуй, единст-
венный фестиваль, который одноз-
начно воспринимается на ура, вы-
зывая полный восторг у всех при-
шедших. Ведь нет на земле челове-

то". За денежное воз-
награждение читателям
предлагалось выступить
"беспощадными крити-
ками наших непомерно
вознесшихся звезд". Та-
ким образом под раз-
дачу попал Григорий
Лепс. Читатель из Крас-
ноярского края, не стес-
няясь в выражениях,
выразил свое отноше-

ние к творчеству музы-
канта. Такая оценка ар-
тиста, видимо, сильно
задела. Правда, в иске
Лепс упирал на то, что
не давал согласия на
использование его
изображения. Певец
потребовал взыскать с
ответчика компенсацию
морального вреда в
1 млн рублей.

Ìîñêâè÷è â îáúÿòèÿõ "Çîëîòîé ÷åðåïàõè"

ка, не способного восхититься фото-
изображением братьев меньших, а
также тем терпением, а порой и му-
жественностью, которое приходится
проявить фотографу, чтобы запечат-
леть зверя в привычной для него, а
значит, комфортной и естественной
обстановке. Фестиваль проводится
уже в 7-й раз и по праву является
одним из самых посещаемых в стра-
не.  В программе мероприятия - не
только удивительные и абсолютно
уникальные коллекции фотографий,
но и показы лучших фильмов о ди-
кой природе, презентации последних
книг и альбомов, интерактивные за-
нятия и многое другое.
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В этом году исполня-
ется 400 лет династии
Всероссийских Госуда-
рей и Самодержцев Ро-
мановых. Это, без сом-
нения, значимая дата в
современной российс-
кой истории. С Романо-
выми связано само соз-
нание Империи - одной
из самых величайших
держав за всю историю
существования челове-
ческой цивилизации. На
протяжении трех веков
Россия под скипетром
Императоров из динас-
тии Романовых была ве-
личайшим славянским
государством, обладав-
шим мировой полити-
ческой, военной и эко-
номической силой. Ро-
мановы превратили
страну в мощнейшее го-
сударство. Кульминация
празднований юбилея
Дома Романовых приу-
рочена к дату воцаре-
нию царя Михаила
Фёдоровича Романова
на московский престол
- 11 июня 1613 г.

За свой век - 304 лет
на российском престоле,
страну правили 20 бого-
помазанных потомков
древней династии. В ис-
тории созидания могуче-
го государства особо
выделяются свершения
Петра Великого, Екате-
рины Великой, Алексан-
дра I - названного Бла-
гословенным, Николая
Первого и Александра
Второго. Во времена Ро-
мановых Россию отста-
ивали на полях сраже-
ний величайшие полко-
водцы всех времён, го-
сударственники и дипло-
маты: генералиссимус
светлейший князь Алек-
сандр Суворов, генерал-
фельдмаршал князь Ми-
хаил Кутузов, а так же
князья Багратион, Румян-
цев-Задунайский, Потём-
кин-Таврический, Барк-
лай де Толли, адмирал
Ушаков, генералы Раев-
ский, Скобелев, Мило-
радович, князь Горчаков
и многие другие. В годы
царствования Рома-
новых эти доблестные
сыны отечества служи-
ли ему верой и правдой,
отстаивали русскую го-
сударственность и не
раз спасали как русский
народ, так и другие на-
роды от иноземного по-
рабощения. Во время
правления Романовых
Россия стала самым
большим государством
мира и одной из самых
великих империй за всю
историю человеческой
цивилизации.

В те три столетия Рос-
сия достигла наивысшие
вершины на поприще
культуры, литературы,
живописи, зодчества,
музыки, науки и меди-
цины. В мировой сокро-
вищнице достижений че-
ловеческого духа и ума
во веки останутся име-

Ïîä ñêèïòåðîì Ðîìàíîâûõ
В 2013 г. исполняется 400 лет российской императорской династии

на Ломоносова, Пушки-
на, Достоевского, Толс-
того, Тургенева, Чехова,
Айвазовского, Репина,
Сурикова, Васнецова,
Верещагина, Чайковско-
го, Глинки, Римского-
Корсакова, Мусоргско-
го, Прокофьева, Рахма-
нинова, Менделеева,
Жуковского, Пирогова, и
многих, многих других,
чей счет необозрим.

Династия Романовых

правила Россией с 1613
по 1917 год, но сам род
Романовых - один из
древнейших на Руси, бе-
рет свое начало еще с
раннего средневековья
- первые письменные па-
мятники свидетельству-
ют о нем еще в XII веке.
Некоторые историки ут-
верждают, что у Рюри-
ковичей и Романовых
общие корни, идущих от
рода Ратши (Ратша -
уменьшительное от Ра-
тислава. В летописи он
упоминается в 1146 г. в
ряду других новгород-
цев. Однако еще до се-
редины XII в. прослежи-
ваются новгородские
корни Андрея Кобылы,
который считается пер-
вым документально из-
вестным прямым пред-
ком Романовых.

Московского боярина,
от которого напрямую
ведут своё происхожде-
ние уже царствующие
Романовы, звали Роман.

Насколько известно, он
умер в 1543 году. В исто-
рию вошли двое его де-
тей - Анастасия, любимая
жена Ивана Грозного, и
ее брат Никита, который
верно служил своему зя-
тю Ивану Васильевичу,
оставаясь в стороне от
его злодейств.

У Никиты было много
детей, в том числе и
Фёдор Романов, ко-
торый на старости лет

сделался патриархом и
принял имя Филарет.
Его сына звали Михаил.
В начале XVII века Рос-
сию раздирали войны,
междоусобицы, в част-
ности со стороны Шве-
ции, и в стране, после
долгих лет Смуты, не
было законного прави-
теля. Благодаря Никите
и Анастасии у семейст-
ва Романовых была хо-
рошая репутация, и поэ-
тому в феврале 1613 го-
да 16-летний сын патри-
арха Михаил Федорович
был избран царем. Эту
весть преподнесли в
Ипатьевском монастыре
в Костроме, в 400 кило-
метров от Москвы, где
его мать Ксения Иванов-
на (в иночестве Марфа)
прятала его от поляков.

Михаил был болез-
ненным юношей, одна-
ко процарствовал 32 го-
да - до 1645 г., когда его
сменил сын Алексей, ко-
торый также правил дол-

го, почти 31 год. После
Алексея начались труд-
ности с престолонасле-
дием. Алексея сменил в
1676 г. его пятнадцати-
летний сын Федор, ко-
торый правил всего 6
лет, после чего на трон
взошли его братья Иван
V и Петр I. Два сводных
брата правили вместе 14
лет. При восшествии на
престол Ивану было
шестнадцать, а Петру

десять. Ситуация была
абсурдной: слабоумный
Иван и крупный, не по
годам развитый Петр си-
дели рядом на специаль-
но построенном для них
троне, а властная сест-
ра Софья фактически
правила за них. Двой-
ной трон с отверстием,
через которое Софья
шепотом отдавала бра-
тьям приказы, выстав-
лен сейчас в Оружейной
палате в Москве.

Когда Петру исполни-
лось 17 лет, ему это на-
доело, он захватил
власть и по древней ис-
пытанной русской тра-
диции упрятал сестру
Софью в монастырь. За-
то слабоумный брат
продолжал оставаться
царём до своей смерти
в 1696 г., но у него ос-
тались вполне нормаль-
ные дети. Силач Петр
вошел в историю как
Петр Великий. Он был
строгим правителем, ко-

торый поставил себе
цель преобразить стра-
ну. Несмотря на прог-
рессивные начинания,
он был своенравным
деспотом, под стать
своему предшественни-
ку Ивану Грозному.

Семьдесят шесть лет
после смерти Петра - с
1725 по 1801 год, не сос-
тавляют целого столе-
тия, но если разделим
период царствования
Романовых на три час-
ти, то это будет вторая
часть. Ибо начиная с
Екатерины I в истории
России началась совер-
шенно особая эпоха. В
это время судьбу стра-
ны вершили военные
диктатуры, сажавшие на
престол женщин в на-
дежде, что теми будет
легче управлять. Петр
просидел на троне со-
рок три года - больше,
чем кто-либо из Рома-
новых. После него быть
мужчиной на русском
престоле стало опасно.

Вот зловещая лето-
пись: Петр II умер очень
молодым, после всего 3
лет у власти, естествен-
ной смертью; Иван VI
правил чуть больше го-
да, его лишили престо-
ла в возрасте года и
трех месяцев от роду,
остаток жизни он про-
вел в заточении и в воз-
расте 24 лет был убит;
Петр III пробыл царем
полгода и был убит; Па-
вел правил четыре го-
да и был убит. Насколь-
ко известно, Павел был
убит с молчаливого сог-
ласия своего сына, а
Петр III - по приказу
жены, Екатерины Вели-
кой. Поистине это было
мрачное столетие для
российских правителей
мужского пола.

В XVIII веке в динас-
тии Романовых происхо-
дит чрезвычайно важ-
ное с точки зрения ее
легитимизации смеще-
ние. Петр II, умерший в
1730 г. в возрасте 14 лет,
был внуком Петра I и
сыном царевича Алексея
- наследника, погублен-
ного собственным от-
цом. Тем самым Петр II
был последним прямым
потомком по мужской
линии боярина Романо-
ва из XVI века. Петра II
сменила на престоле Ан-
на, дочь Ивана V, сла-
боумного брата Петра I.
Она не оставила наслед-
ников. После Анны на
престоле оказался внук
ее сестры, вышеназ-
ванный Иван VI. Следу-
ющей правительницей
стала Елизавета, дочь
Петра I и Екатерины I.
Ее сестра по имени Ан-
на, была замужем за
герцогом Голштейн-Гот-
топорским. У Анны был
сын Карл Петер Ульрих.
Он сделался наследни-
ком престола, а его же-
на, немецкая принцесса,

стала впоследствии Ека-
териной Великой. Пос-
ле нее можно выбросить
из головы запутанные
династические отноше-
ния XVIII века, так как
прямым родоначальни-
ком всех последующих
Романовых - Николай I,
сын Павла, который, в
свою очередь, возмож-
но, был сыном Екате-
рины и русского дворя-
нина Сергея Салтыкова.

После убийства Пав-
ла царем стал его стар-
ший сын Александр. Он
умер в 1825 г., не оста-
вив наследников. По
правилам царем дол-
жен был стать второй
сын, Константин, но он
от престола отказался.
Он жил в Варшаве, ког-
да в Петербурге группа
радикально настро-
енных дворян предпри-
няла попытку мятежа,
известного как Восста-
ние декабристов. Конс-
тантин развелся со сво-
ей первой женой и же-
нился на польке не кня-
жеской крови, поэтому
его дети не могли нас-
ледовать престол.
Младший из четырех
братьев, Михаил, умер
бездетным.

В ХIХ веке династия
сильно разрослась,
разрастались и княжес-
кие дома. Наступил за-
кон и порядок в прес-
толонаследии, а недос-
татка в наследниках
мужского пола не было.
Именно самодержцы
Романовы ХIХ века за-
помнились своим неиз-
менным патриотизмом
и служением Отечеству.
Каждый государь пере-
жил тяжелые времена,
поднимая страну из
бедности в результате
постоянных войн. Прак-
тический каждый пред-
ставитель этого рода
чтил интересы народа,
но в тоже время отли-
чался и жестокостью.
Естественно, сама ди-
настия хранит множес-
тво тайн, которые, воз-
можно, и не совсем по-
ложительные. Не сек-
рет, что Романовы смог-
ли пережить и Смутную
пору, и правление двух
Лжедмитриев. Но их си-
ла не покосилась, они
сменяли один другого,
не задумываясь о рис-
ках и опасностях. Кто-
то правил мудро, кто-то
вершил много оплош-
ностей, но все они не
владели правом на
ошибку - если оступал-
ся государь, страна нес-
ла великие потери.

Страницу подготовила
Светлана Михова

Герб Дома Романовых

Венчания на престол царя Михаила Федоровича - первый самодержец из
династии Романовых
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Андрей Десницкий

Долгие годы правос-
лавная общественность
выглядела этаким моно-
литом в глазах всего
общества, да и в своих
собственных тоже. Ко-
нечно, все люди раз-
ные, но если эти люди
православные, они ста-
раются примерно оди-
наково поступать, и го-
ворить, и думать при-
мерно одно и то же.
Разве не так? Совер-
шенно не так, убежда-
емся мы раз за разом.
Так кто же они, правос-
лавные, о чем они мо-
гут и о чем не могут до-
говориться хотя бы меж
собой? Всех вариантов
не перечислить, но на-
зовем несколько ти-
пичных случаев.

Церковная
бабушка
Эти самые бабушки

представляются внеш-
нему наблюдателю ка-
ким-то племенем або-
ригенов, сохранившим-
ся вне времени и прос-
транства чуть ли не с
каменного века. Только
это совсем не так. Ког-
да я пришел в церковь
в 1986 г., среди них
было немало тех, кто
сберег веру отцов и де-
дов сквозь все гонения,
но больше все-таки
было комсомолок 30-х
годов, которые на пен-
сии смогли наконец-то
подумать о душе, вере
учились, как Онегин:
"чему-нибудь и как-ни-
будь". С тех пор, конеч-
но, уровень грамотнос-
ти среди них повысил-
ся, но ненамного.

Нынешние бабушки -
это вышедшие на пен-
сию простые трудящи-
еся женщины позднесо-
ветской эпохи, для них
главное, чтобы все
было привычно и спо-
койно. Церковь приня-
то сравнивать с кораб-
лем, на котором веру-
ющие плывут к тихой
пристани посреди бур-
ного моря. Если так, то
бабушки, несомненно, -
якорь этого корабля. С
одним якорем никуда,
конечно, не уплывешь,
но и без него в плава-
ние пускаться смер-
тельно опасно - унесет
в неведомые дали.

Верующий
интеллигент
Этот тип православ-

ного человека выглядит,
конечно, полной проти-
воположностью церков-
ной бабушке. У него в
голове обычно заседа-
ет вселенский собор,
не меньше, но тем труд-
нее ему бывает найти
общий язык с другим
таким же интеллиген-
том. Исключения быва-
ют, но чаще всего его
духовная жизнь в зна-
чительной мере индиви-
дуальна и подвержена
резким перепадам нас-
троения.

Основным ориенти-
ром для интеллигента
служит Евангелие, и это

"Ïðàâîñëàâíûå îñòàþòñÿ,
îñòàëüíûå - íà âûõîä"
Кто сегодня в храмах стоит, во что верят и на кого молятся
прекрасно, но ведь и
эту книгу можно про-
честь по-разному. Поэ-
тому в этой среде мож-
но встретить весь
спектр мнений - от ра-
дикального либертари-
анства до махрового
национализма. В пос-
леднем случае, правда,
принято от интеллиген-
ции открещиваться и
всячески рвать со сво-
им прошлым, но ведь
такое самоедство как
раз типичный признак
интеллигента. Как пару-
са, интеллигенты несут
корабль вперед, но они
же могут опрокинуть

его, если ветер подни-
мется слишком силь-
ный. Да и рвутся они
тоже первыми, так что
в бурю их приматыва-
ют к реям. Практичес-
ки все, что было сде-
лано за последние два
десятилетия в области
христианского просве-
щения, а сделано было
немало, - их заслуга.
Правда, при этом они
так и остались страш-
но разобщенными и да-
лекими от народа.

Благочестивый
спонсор
Еще один сравнитель-

но новый вариант, воз-
никший два десятиле-
тия назад, - благочес-
тивый спонсор, по-
добный набитому про-
визией трюму. Ничего
романтичного, но куда
ты без трюма уплы-
вешь? Спонсора инте-

ресует только практика.
В идеальном случае он
дает деньги на конкрет-
ные проекты, особенно
если представить тол-
ковый бизнес-план, или
просто содержит тот
или иной приход (с ба-
бушек и интеллигентов
много не насобираешь).
А есть еще и храмы за
высокими заборами, с
золочеными иконоста-
сами, где святые рас-
положены в полном со-
ответствии с именами
жены, детей и тещи за-
казчика и еще немно-
жечко - с церковными
канонами. Но осталь-

ное его интересует ма-
ло. В худшем случае
спонсор - а это может
быть не только бизнес-
мен, но и, к примеру,
губернатор или политик
- вдруг решает, что и
православие ему в хо-
зяйстве пригодится, и
начинает наводить на
подведомственной тер-
ритории канонический
порядок. Однако на-
чальник всюду бывает
только один. А народ
начальникам повсюду
склонен не доверять.

Карьерный
православный
Совершенно новый

тип, возникший относи-
тельно недавно и все
более заметный в эфи-
ре, - это карьерный
православный, то есть
штурвал на нашем ко-
рабле. Он профессио-
нал, но не стоит его пу-

тать с тем, кто принял
священный сан или мо-
нашеский постриг по
призванию свыше, хо-
тя, как правило, сан
есть или будет и у не-
го, а может, было и
призвание. Он верно
служит, а когда надо -
прислуживается, улав-
ливая настроения на-
чальства и тщательно
фильтруя любую ин-
формацию. Церковь
для него корпорация
со своим интересом и
этикетом, но рассуж-
дать обо всем этом он
предпочитает в катего-
риях духовности и

нравственного возрож-
дения. По мере прод-
вижения по карьерной
лестнице елейность и
предупредительность у
таковых постепенно
сменяется властнос-
тью и самоувереннос-
тью. Без служилых лю-
дей, безусловно, не об-
ходится ни одно дело
и ни одна обществен-
ная структура, но если
все люди вдруг оказы-
ваются в ней служи-
лыми, ничего хороше-
го ее не ожидает.

Православный
активист
А еще кораблю пола-

гается крепкая обшив-
ка, способная выдер-
жать удар подводных
камней и устоять про-
тив соленой воды, мол-
люсков и червей-древо-
точцев. На эту роль ак-
тивно претендует еще

одна категория правос-
лавных, появившаяся
совсем недавно, - это
активисты-защитники.
Вся их деятельность
выглядит пока что
сплошным анекдотом,
от срывания маек и до
пикетирования выста-
вок. Главное для них -
защита святынь по про-
стым и понятным пра-
вилам: наши не наших
всегда били и бить бу-
дут.

К ним относятся с
настороженностью все
остальные, включая и
официальные структуры
РПЦ, и это понятно. Но

есть и серьезный инте-
рес к этой группе лю-
дей, пока немногочис-
ленной, но потенциаль-
но очень привлекатель-
ной для горячей моло-
дежи. Тут есть простые
ответы на вечные воп-
росы и практическое
применение, так что из
списков их так просто
не вычеркнешь.

Вечный
захожанин
Эти захожане прихо-

дят в храм как в ком-
бинат религиозных ус-
луг по своим частным
надобностям: крестить
дитя, отпеть бабушку,
взять крещенской во-
дички и освятить яйца
на Пасху. О них при-
нято говорить снисхо-
дительно: дескать, что
с них взять, невежды
в законе, - но нужды
их удовлетворяются

своевременно, за со-
ответствующие добро-
вольные пожертвова-
ния (чуть не сказал "за
плату"). Именно эта ка-
тегория создает эф-
фект массовости, поз-
воляет говорить о 80%
православного населе-
ния - к тому же она
настолько безразлична
и всеядна, что не за-
дает лишних вопросов
и ни во что не вмеши-
вается. Понятно, что
при другом повороте
событий эти же люди
с тем же спокойстви-
ем кушали бы не пас-
хальные яички, а шаш-
лык на Курбан-байрам,
но пока они наши и ни-
куда от нас не денут-
ся.

Народ божий
Еще немало есть лю-

дей, которые всерьез
стремятся жить по Пи-
санию, храня верность
Преданию и являя
свою веру в конк-
ретных делах. Это и
есть народ Божий, но
говорить о нем языком
социологии трудно, по-
тому что они как раз
могут быть какими
угодно и входить в лю-
бую из этих групп, раз-
ве что кроме захожан.
Но пока такие люди су-
ществуют, жива и Цер-
ковь.

Неверущий, но
православный
Социологические оп-

росы дают абсурдные
на первый взгляд циф-
ры: большинство жите-
лей страны считают се-
бя православными, при
этом в Бога из них ве-
рит немногим больше
половины, с основами
вероучения знакома хо-
рошо если треть, а в
церкви регулярно быва-
ет от силы десятая
часть. Данные эти не
сильно изменились за
последние 10-15 лет, и
если в ранние 90-е еще
можно было все объяс-
нить наследием атеис-
тического режима (ну
негде было людям зна-
комиться с основами
вероучения и храмов
было ничтожно мало!),
то теперь уж так не ска-
жешь. Не знают и не
ходят - значит, сами не
хотят. Но при этом пра-
вославные. Главное для
активистов - защита
святынь по простым и
понятным правилам:
наши не наших всегда
били и бить будут.

("Московские
новости")

Рождественское богослужение в храме Христа Спасителя. Все мы вместе православные. Но каждый -
сам по своему
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В нем приняли учас-
тие делегаты - писате-
ли, поэты, редакторы -
из 21 стран мира: от
Франции до США, от
Норвегии до Кипра. Ор-
ганизаторами меропри-
ятия выступили Россот-
рудничество и Между-
народное сообщество
писательских союзов
(МСПС).

Форум открыли пред-
седатель исполкома
МСПС Иван Перевер-
зин и секретарь Прав-
ления Союза писателей
России Владимир Боя-
ринов.

Гостей мероприятия
приветствовали на-
родный артист СССР
Василий Лановой, Худо-
жественный руководи-
тель Московского теат-
ра драмы и комедии на
Таганке Валерий Золо-
тухин и заместитель ру-
ководителя Россотруд-
ничества Георгий Мура-
дов.

Хозяева Форума гово-
рили с прибывшими гос-
тями об их трудностях,
об их проблемах, о том,
что ни в коем случае
нельзя допустить, чтобы
закрывались русско-
язычные газеты и жур-
налы, выходящие за
пределами России, что-
бы писатели и поэты
могли плодотворно ра-
ботать и издавать свои
книги. Без помощи из
России удержать имею-
щиеся позиции русской
литературы за рубежом
очень сложно. Обсудив
возможности совмест-
ной работы, организа-
торы заверили, что Рос-
сия слышит голос соо-
течественников и гото-
ва помочь.

В своем выступлении
Георгий Мурадов рас-

Своими впечатлениями
делится участник Фору-
ма от Болгарии Наталия
Ерменкова - поэт, член
СБП, академик ПАНИ:

"Время - категория отно-
сительная, и его продолжи-
тельность измеряется нас-
ыщенностью происходяще-
го. Всего три дня творчес-
кой работы - здесь доми-
нирующее слово "творчес-
кой" - а в эти 72 часа (из
которых кое-что ушло и на
сон) уместилась "начинка",
которой хватило бы, по-мо-
ему восприятию, недели на
три...

Калейдоскоп событий, на-
чиная со дня приезда и кон-
чая прощальным вечером,
можно было бы условно
разделить на несколько
частей: торжественную (от-
крытие и закрытие Фору-
ма, с участием представи-
телей из руководства "Рос-
сотрудничество" и МСПС),
концертную (с участием
российских звезд театра и
кино - таких как Василий
Лановой, Валерий Золоту-

Ìû - íå îòðåçàííûé ëîìîòü, à ñâîè
В Москве с 18 по 22 декабря состоялся 3-й международный
форум русскоязычных писателей зарубежья

сказал о работе Россот-
рудничества по поддер-
жке русского языка в
мире. По словам второ-
го лица Россотрудни-
чества, сейчас принято
решение всячески под-

держивать зарубежных
русскоязычных литера-
торов. Теперь будет

выделяться больше
средств на работу с пи-
сателями и издателями-
соотечественниками,
что облегчит путь авто-
ров-эмигрантов к чита-
тельской аудитории, в

том числе российской,
что позволит сделать их
творчество востребо-

ванным. Конечно, всем
и сразу помочь пробле-
матично, но, определён-
но, кому-то уже в ско-
ром времени улыбнётся
счастье издать книгу,
или же опубликоваться
в том или ином альма-
нахе. Поэтом из Бело-
руссии Анатолием Авру-
тиным было внесено
предложение об органи-
зации при МСПС "Биб-
лиотечки русского писа-
теля зарубежья". После
завершения работы Фо-
рума будет выпущен
сборник, куда войдут
произведения авторов,
принимавших участие в
форуме.

Судя по фотоотчетам
и эмоциональным сооб-
щениям с места собы-
тий, которые размеща-
ют в Интернете счаст-
ливчики - равнодушных
не было. На заседании
секций обсуждались ак-
туальные вопросы бо-
лее узкой направлен-
ности: ведь у прозаи-
ков, у критиков, поэтов
и переводчиков - у всех
своя специфика.

 "...Три дня общения с
коллегами-литератора-
ми из 21 страны мира в
творческой атмосфере
Переделкина, да ещё в
последний, "роковой"
день 21-го декабря! Это
уже что-то вроде пла-
вания на Ноевом ков-
чеге литераторов," -
"Закрытие Форума
пришлось аккурат на
дату-страшилку, 21 де-
кабря. Конец света
вместе с окончанием
работы Форума отмети-
ли как надо - стол был
накрыт по высшему раз-
ряду... не обошлось и
без артистов театра
Ромэн," - пишет  в сво-
ем блоге прозаик и пе-
реводчик из Германии
Раиса Шиллимат.

Благодаря ee нефор-
мальному фоторепорта-
жу можно убедиться в
в размахе и продуман-
ности каждого момента.
Хотя это неудивительно,
если иметь в виду, что
в числе главных орга-
низаторов Форума и в
этом году был Валерий
Александрович Иванов-

Таганский. Его возмож-
ности и творческий по-
тенциал хорошо из-
вестны в Болгарии.

Несомненно, для всех
приехавших огромным
подарком явилось уже
сама возможность по-
бывать в таком знако-
вом для современной
русской литературы
месте как Переделкино,
жить в старой писатель-
ской гостинице, окунуть-
ся в особую атмосферу
Дома творчества. Здесь
всё пронизано литера-
турным духом, всё свя-
зано с именами писа-
телей, на произведени-
ях которых выросло не
одно поколение.

В процессе работы
Форума был сделан ак-
цент на то, что для пре-
одоления разобщённос-
ти нужна консолидация,
что русский хор должен
зазвучать стройной по-
лифонией. Только тогда
будет слышен каждый
голос. Но уже теперь
ясно, что в России мы
все  не отрезанный ло-
моть, а свои.

"В советское время была прекрасная школа пере-
вода, она почила в бозе. Нам нужно эту школу воз-
родить. Поэтому уже в мае мы проведем всемир-
ное совещание переводчиков. Результат совеща-
ния должен быть один - создание постоянно дейс-
твующей комиссии по переводу", - подчеркнул
поэт, председатель исполкома Международного со-
общества писательских союзов Иван Переверзин

Ðîäèíà õî÷åò ñëûøàòü íàø ãîëîñ!
хин и др.), творческо-де-
ловую (мастер-классы,
проводимые известными
мастерами слова - поэта-
ми В.Бояриновым, Л.Котю-
ковым, академиком ПАНИ
Валерием Ивановым-Таган-
ским и др.), кофе-паузы и
обеды (по сути - "круглые
столы" всех участников Фо-
рума), презентации книг и
журналов участников из
разных стран, экскурсии по
домам-музеям наших лю-
бимых писателей и поэтов
в Переделкино.

В своей статье "От пер-
вого лица", вышедшей на-
кануне открытия Форума в
"Общеписательской Лите-
ратурной газете", И.И. Пе-
реверзин рассуждает на те-
му, чем же так важен этот
Форум русскоязычных пи-
сателей зарубежья. И зву-
чит следующее: "...Родина
хочет слышать их голос"!
Да, именно это и есть глав-
ный повод и результат Фо-

рума! Все мы, какой бы
"волной" нас не занесло в
страны, в которых мы наш-
ли свой дом, никогда не
прерывали живой нити,
связывающей нас с Роди-
ной - нашего языка. Имен-
но он в любой жизненной
ситуации давал и дает нам
силу чувствовать себя час-
тью великой страны, пред-
ставителями богатого сво-
ей культурой и духовнос-
тью народа. Армян и азер-
байджанцев, евреев и бе-
лорусов, латышей и каза-
хов, узбеков и  украинцев,
русских и киргизов и мно-
гих-многих других "наших"
объединяет живой русский
язык, который является ос-
новой их уверенности в се-
бе, чувства собственного
достоинства, всегда отли-
чающего человека, у кото-
рого есть "надежный тыл"
и глубокие исторические
корни.

В своем "доме" - в Авст-

рии, Болгарии, Венгрии, Из-
раиле, Чехии, США,  стра-
нах "ближнего зарубежья"
- каждый из нас, чаще все-
го самостоятельно, порой
встречая поддержку, но, не-
редко, к сожалению, и рав-
нодушие со стороны рос-
сийских представительств в
этих странах, бывает, да-
же сопротивление "новых
течений" местной власти -
каждый из нас несет свой
почетный, нелегкий и горя-
чо любимый Крест: наш
русский язык! На Форуме
нам представилась воз-
можность поделиться друг
с другом и, прежде всего,
с организаторами своими
проблемами, опытом и дос-
тижениями в этом направ-
лении. Мы - своего рода
"кровеносные сосуды", ве-
дущие к "сердцу"- к Моск-
ве, пытаемся объединить
всех, кто говорит, читает и
пишет на русском языке в
далеких и близких от Рос-

сии странах. Благодаря не-
устанной деятельности мо-
их коллег по перу и судь-
бе, русский язык не сдает
своих позиций и вдали от
родины. Русскоязычные
люди - и те, для кого этот
язык родной, и те "наши",
кто родился в СССР или в
России, и те, кто учился у
нас на Родине, и те, кто
учил наш язык из любви к
ней и ее культуре у себя в
стране, и те, кто учил его
в обязательном порядке в
свое время в силу былых
политических отношений
наших стран - все они ищут
"русские" контакты! И имен-
но благодаря моим колле-
гам по перу, нашим усили-
ям "на местах" и объеди-
нению этих усилий на уров-
не сотрудничества разных
стран - такому, как насто-
ящий Форум - они находят
их. А не это ли и есть са-
мый верный путь к взаи-
мопониманию народов, к

углублению и дальнейшему
развитию отношений с Рос-
сией?!

По ряду причин  объек-
тивным (и субъективным)
причинам между первыми
двумя и нынешним полу-
чился перерыв. Возможно,
именно за этот срок - из-
за образовавшейся "пус-
тоты" - произошло "накоп-
ление энергии", и она  наш-
ла свой выход в том, что
III Форум стал истинным
Событием для всех его
участников, а не просто
очередным мероприятием.
Такой сгусток информации,
прозвучавших проблем и
новых идей, завязавшихся
и возобновленных контак-
тов, встреч с известными
литераторами и представи-
телями культуры, обмена
творческой энергией и воп-
лощенными в книгах и жур-
налах реализованными
замыслами - привел к
"культурному  взрыву",
выделившему исключитель-
но положительную творчес-
кую энергию!"

Выступает Валерий Золотухин, в президиуме -
И.И. Переверзин (справа) и В.А. Иванов-Таганс-
кий (слева)

Василий
Лановой

Встреча с Евгением Евтушенко
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Осыпавшийся кроссворд

Некоторые из букв
кроссворда осыпа-
лись в соответствую-
щие ряды - выпали
все гласные буквы.
Восстановите ис-
ходный кроссворд.

Очень простая
головоломка, пригод-
ная как для детей, так
и для взрослых.

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

21 января
Малый зал, 18.00-

18.50. Лекторий "Пра-
вославное просвеще-
ние". "Дорогами Ита-
лии" - документальный
фильм о паломничес-
тве в Италию (Вене-
ция, Флоренция, Лан-
чано и др.)

22 января
Зал 211, 16.30-18.30.

"70 лет прорыву бло-
кады Ленинграда" - ве-
чер софийского об-
щества "Русский клуб"

Муз. салон, 17.30-
19.30. Лекторий "Жи-
вая Этика". Тема:
"Крупнейшие научные
и эзотерические отк-
рытия 2012 года"

23 января
Малый зал, 18.00-

20.10. Премьера к
75-летию актера и поэ-
та В.Высоцкого. Худ.
фильм "Высоцкий.
Спасибо, что живой"
(2011) - с переводом .
Режиссер - П.Буслов

24 января
Большой зал,

17.00-19.00. Торжес-
твенный вечер, посвя-
щенный Дню российс-
кого студенчества -
Татьянин день

Мраморный зал,
18.30. "В гостях у опе-
ры". Представление
оперы "Волшебная
флейта" ко дню рож-
дения В.А.Моцарта

Aнекдоты
Девочка спрашивает

у мамы:- А правда, что
все люди произошли
от обезьян?- Правда.-
И я?- И ты.- И ты?- И
я.- А у тебя фотогра-
фий не осталось?

☺ ☺ ☺

Приходит кинолог в
гости к семье, где ро-
дилась тройня. Он
внимательно смотрит
на детей. Затем, по-
казывая на одного из
них, говорит с серьез-
ным видом:

- Надо оставить это-
го!

☺ ☺ ☺

- Вы с женой скан-
далите?

- Никогда, сразу де-
рёмся.

☺ ☺ ☺

Спрашивает сын у
папы:

- Пап, а что такое "Си-
зифоф труд"?

- Начнешь бриться -
узнаешь.

☺ ☺ ☺

Жена спрашивает му-
жа:

- Ты где был?
- С собакой гулял.
- У нас же нет соба-

ки?
- А мы с ней на улице

познакомились.
☺ ☺ ☺

Начинаешь стареть,
это когда при выборе
зимней одежды между
модной и теплой выби-
раешь последнюю.

☺ ☺ ☺

То, что лучшая подру-
га увела у вас мужа -
ещё как-то можно пе-
режить. А вот как пере-
жить, что бывший начал
прилично зарабаты-

вать?
☺ ☺ ☺

Суровая правда жиз-
ни российского при-
зывника заключается в
том, что на любом ве-
щевом складе имеется
только два размера об-
мундирования и обуви:
мал и велик.

☺ ☺ ☺

Перед посещением
родительского собра-
ния, сын говорит:

- Мама, главное ни-
кому там не верь!

☺ ☺ ☺

Мужик едет на встре-
чу, опаздывает, нервни-
чает, не может найти
место припарковаться.
Поднимает лицо к не-
бу и говорит:

- Господи, помоги мне
найти место для пар-
ковки. Я тогда брошу

пить и буду каждое
воскресенье ходить в
церковь!

Вдруг чудесным об-
разом появляется сво-
бодное местечко. Му-
жик снова обращает-
ся к небу:

- А, всё, не надо. На-
шёл!

☺ ☺ ☺

Диета - это научно
разработанная прог-
рамма борьбы мозга
с желудком, заведомо
обречённая на про-
вал.

☺ ☺ ☺

В аптеке:
- Извините, я вам

вместо хлорида каль-
ция дала цианистый
калий.

- И че?
- Та не, ниче, два

рубля доплатите.

Человек никогда не
будет доволен: погодой
за окном, своей
зарплатой и скоростью
Интернета.

� � �
- Раньше хотя бы два

раза в месяц хотелось
идти на работу...

А потом ввели бан-
ковские карты.

� � �
В принципе женщина

могла бы и помолчать.
Но у нее такого прин-
ципа нет.

� � �
Команда КВН "Дети

лейтенанта Шмидта"
присвоено очередное
звание - "Дети капита-
на Гранта"!

� � �
В руководстве Рос-

сийского футбольного
союза зреет идея заме-
нить игроков сборной

Мимоходом
команды страны на
певцов российской эс-
трады. Результаты мат-
чей останутся прежни-
ми, но хоть гимн лучше
споют.

� � �
- А правда, что выру-

ченные деньги пойдут
на помощь детям?

- Да. Мы все чьи-то
дети...

� � �
Мне из ГАИ прислали

фотографию, где я
превышаю скорость.
Послал им видео, где
я оплачиваю штраф га-
ишнику наличными.

� � �
- Я тут в Берлин ез-

дил, красота! Очень
понравилось! А ты в
Берлине был?

- Не, я не был. Дедуш-
ка мой был. По работе.
На танке.

Почему мы так говорим?

БЫТЬ НАЧЕКУ. Чека - это стержень, вкладыва-
емый в отверстие детали для предотвращения её
смещения относительно другой детали. В дере-
венских избах на ночь дверь закрывали на засов,
а чтобы он не выскочил, на концах вставляли че-
ку. Глагол "чекать" у южнорусских славян означа-
ет "ждать, дожидаться". Ставшее крылатым выра-
жение "быть на чеку" означает быть бдительным,
находиться в ожидании кого или чего - либо.
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 Пятница, 18 января (время болгарское)

Воскресенье, 20 января

Понедельник, 21 января

Вторник, 22 января

Среда, 23 января

Четверг, 24 января

Пятница, 18 января  (время болгарское)

Суббота, 19 января

Воскресенье, 20 января

Пятница, 18 января  (время болгарское)

Воскресенье, 20 января

Понедельник, 21 января

Вторник, 22 января

Среда, 23 января

Четверг, 24 января

Понедельник, 21 января

Вторник, 22 января

Среда, 23 января

Четверг, 24 января

 06:10 "Пока все дома" 07:00 Новости 07:10 Фильм "... А человек
играет на трубе" 08:15 Евгений Весник в комедии "Стежки-дорожки"
09:25 "Играй, гармонь любимая!" 10:00 "Умницы и умники" 10:45 "Сло-
во пастыря" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:15 "Смак" 11:50 Премье-
ра. "Евгений Весник. Живите нараспашку!" 12:45 "Смешарики. Но-
вые приключения" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Абракадабра"
16:00 Новости (с субтитрами) 16:10 Галина Польских, Фрунзе Мкртчян
в комедии "Суета сует" 17:40 Елена Яковлева, Виктор Сухоруков,
Ольга Красько в фильме Станислава Говорухина "... В стиле Jazz"
19:00 Новости (с субтитрами) 19:10 Фильм "... В стиле Jazz". Продол-
жение 19:25 "Человек и закон" с Алексеем Пимановым 20:20 "Минута
славы". Золотые страницы. Часть 2-я 22:00 "Время" 22:20 "Сегодня
вечером" с Андреем Малаховым 23:50 Премьера. "30 лет. Начало".
Юбилейный концерт Димы Билана 01:20 Людмила Гурченко в филь-
ме "Любимая женщина механика Гаврилова" 02:35 Фильм "Прошло-
годняя кадриль" 03:45 Олег Табаков в фильме "Молодо-зелено" 05:20
Игорь Ильинский в фильме "Эти разные, разные, разные лица... "

 06:00 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем 07:00 Новости 07:05
Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе
утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:10 "Жить здорово!" 12:05 "Мод-
ный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Пока все дома"
14:05 "Доброго здоровьица!" с Геннадием Малаховым 15:00 Другие
новости 15:20 "Время обедать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15
"Понять. Простить" 16:40 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом 17:05
Премьера. "Ты не один" 17:35 "Дешево и сердито" с Дарьей Донцо-
вой 18:10 "Неравный брак". Многосерийный фильм 19:00 Новости (с
субтитрами) 19:40 "Понять. Простить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00
"Пусть говорят" 22:00 "Время" 22:30 Премьера. Татьяна Арнтгольц в
многосерийном фильме "Виктория" 00:15 Ночные новости 00:30 "Сво-
бода и справедливость" с Андреем Макаровым 01:20 "Пусть гово-
рят" 02:15 "Ты не один" 02:45 "Модный приговор" 03:40 "Дешево и
сердито" с Дарьей Донцовой 04:20 "Неравный брак". Многосерий-
ный фильм 05:10 "Виктория". Многосерийный фильм

 06:00 Новости 06:05 "Виктория". Продолжение 07:00 Новости 07:05
Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро"
10:40 "Контрольная закупка" 11:10 "Жить здорово!" 12:05 "Модный
приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Пока все дома" 14:05
"Доброго здоровьица!" с Геннадием Малаховым 15:00 Другие ново-
сти 15:20 "Время обедать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "По-
нять. Простить" 16:40 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом 17:05
Премьера. "Ты не один" 17:35 "Дешево и сердито" с Дарьей Донцо-
вой 18:10 "Неравный брак". Многосерийный фильм 19:00 Новости (с
субтитрами) 19:40 "Понять. Простить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00
"Пусть говорят" 22:00 "Время" 22:30 Премьера. Татьяна Арнтгольц в
многосерийном фильме "Виктория" 00:15 Ночные новости 00:30 "Ва-
лерий Ободзинский. Украденная жизнь" 01:20 "Пусть говорят" 02:15
"Ты не один" 02:45 "Модный приговор" 03:40 "Дешево и сердито" с
Дарьей Донцовой 04:20 "Неравный брак". Многосерийный фильм 05:10
"Виктория". Многосерийный фильм

 06:00 Новости 06:05 "Виктория". Продолжение 07:00 Новости 07:05
Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе
утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:10 "Жить здорово!" 12:05 "Мод-
ный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Пока все дома"
14:05 "Доброго здоровьица!" с Геннадием Малаховым 15:00 Дру-
гие новости 15:20 "Время обедать!" 16:00 Новости (с субтитрами)
16:15 "Понять. Простить" 16:40 "Хочу знать" с Михаилом Ширвинд-
том 17:05 Премьера. "Ты не один" 17:35 "Дешево и сердито" с
Дарьей Донцовой 18:10 "Неравный брак". Многосерийный фильм
19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять. Простить" 20:10 "Да-
вай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Время" 22:30 Пре-
мьера. Татьяна Арнтгольц в многосерийном фильме "Виктория"
00:15 Ночные новости 00:30 Среда обитания 01:25 "Пусть говорят"
02:15 "Ты не один" 02:45 "Модный приговор" 03:40 "Дешево и сер-
дито" с Дарьей Донцовой 04:20 "Неравный брак". Многосерийный
фильм 05:10 "Виктория". Многосерийный фильм

 06:00 Новости 06:05 "Виктория". Продолжение 07:00 Новости 07:05
Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе
утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:10 "Жить здорово!" 12:05 "Мод-
ный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Пока все дома"
14:05 "Доброго здоровьица!" с Геннадием Малаховым 15:00 Другие
новости 15:20 "Время обедать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15
"Понять. Простить" 16:40 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом
17:05 Премьера. "Ты не один" 17:35 "Дешево и сердито" с Дарьей
Донцовой 18:10 "Неравный брак". Многосерийный фильм 19:00
Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять. Простить" 20:10 "Давай по-
женимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Время" 22:30 Премьера. Та-
тьяна Арнтгольц в многосерийном фильме "Виктория" 00:15 Ноч-
ные новости 00:25 Юбилейный концерт Юрия Башмета 02:25 "Пусть
говорят" 03:20 "Модный приговор" 04:20 "Неравный брак". Многосе-
рийный фильм 05:10 "Виктория". Многосерийный фильм

7:50 Альпинист. Х/ф 9:20 Сам себе режиссер 10:00
Смехопанорама Евгения Петросяна 10:25 Утрен-
няя почта 11:00 Вести 11:10 Вести-Москва 11:45 В
мире животных 12:10 Мультфильмы 12:30 Белый Бим
Черное ухо. Х/ф. Серия 2 14:00 Вести 14:20 Вести-
Москва 14:25 Вся Россия 14:40 Городок 15:05 В
поисках рая 15:50 Власть факта 16:35 Билет в Боль-
шой 17:20 Сваты. Серия 2 18:35 Смеяться разре-
шается 20:00 Вести недели 21:30 Примета на сча-
стье. Х/ф 23:20 Удиви меня. Х/ф 0:55 Олег Погу-
дин. Время романса 2:00 Внимание! В связи с
профилактическими работами перерыв в вещании
до 06.00. 6:00 Примета на счастье. Х/ф

 06:00 Новости 06:05 "Ангел в сердце". Продолжение 07:00 Ново-
сти 07:05 Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телека-
нал "Доброе утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здо-
рово!" 12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами)
13:15 "Владислав Галкин. Улыбка на память" 14:10 "Доброго здо-
ровьица!" с Геннадием Малаховым 15:00 Другие новости 15:20
"Время обедать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:10 "Понять.
Простить" 16:40 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом 17:10
Премьера. "Ты не один" 17:35 "Дешево и сердито" с Дарьей
Донцовой 18:10 "Жди меня" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40
"Понять. Простить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00 "Поле чудес"
с Леонидом Якубовичем 22:00 "Время" 22:30 "Две звезды". Боль-
шой новогодний концерт 00:20 Станислав Любшин, Юрий Яков-
лев, Евгений Леонов в фильме "Кин-дза-дза" 02:30 Фрунзе
Мкртчян, Екатерина Васильева в комедии "Адам и Хева" 03:40
"Модный приговор" 04:35 Комедия "Развлечение для старичков"

8:00 Утро России 11:55 Вся Россия 12:10 1000 мелочей 12:40 О
самом главном 13:15 Котовский. Предательство 14:00 Вести 14:25
Вести-спорт 14:35 Дело Х. Следствие продолжается 15:25 Ефро-
синья. Таежная любовь (78 серия) 16:10 Институт благородных
девиц (232 серия) 17:00 Вести 17:25 Новости культуры 17:40 Ге-
нии и злодеи. Владимир Энгельгардт 18:10 Academia. Мамадшо
Илолов. "Об одном методе решения нелинейных эволюционных
систем" 18:55 Всегда говори "всегда"-7 (7 серия) 19:40 Вести-
Москва 20:00 Вести 20:30 Всегда говори "всегда"-7 (8 серия) 21:15
Прямой эфир 22:00 Вероника. Потерянное счастье (15 серия)
22:50 Вероника. Потерянное счастье (16 серия) 23:35 Объект 11.
Шизофрения 0:30 "Исторические хроники" с Николаем Сванид-
зе. 1990 год. Распад 1:20 Культурная революция 2:05 Альпинист.
Х/ф 3:40 Целители. Расплата за невежество 4:30 Вести.ru 5:00
Прямой эфир 5:40 Институт благородных девиц (232 серия) 6:25
Вероника. Потерянное счастье (15 серия) 6:55 Вероника. Поте-
рянное счастье (16 серия)

05.05 Нощни птици/п/ 06.05 Днес и утре/п/ 06.30 Денят започва 07.30 Референ-
дум 2013: Клипове 08.10 Референдум 2013: Хроники 09.00 По света и у нас 09.10
Денят започва с Култура 10.00 По света и у нас 10.10 Денят отблизо с Мария
12.00 По света и у нас 12.20 Референдум 2013: Клипове 12.25 Спортни новини
12.30 Малки истории 12.40 Телепазарен прозорец 13.00 Вяра и общество с
Горан Благоев/п/ 14.00 Телепазарен прозорец 14.15 Сен Тропе - тв филм /221
еп./ 15.10 Телепазарен прозорец 15.25 Ангели приятели - аним. филм/п/ 15.50
Частен случай 16.00 По света и у нас 16.10 Новини на турски език 16.15
Референдум 2013: Клипове 16.20 Апартаментът с Марта Вачкова - ток шоу 17.05
Дързост и красота - тв филм /3110 епизод/ 17.30 Бързо, лесно, вкусно 18.00
По света и у нас 18.30 Референдум 2013: Хроники. Клипове 18.45 Жребият - тв
филм /3 серия/ 19.40 Лека нощ, деца!: Кученце в джобче 20.00 По света и у
нас 20.40 Референдум 2013: Хроники 20.45 Спортни новини 20.55 Референдум
2013: Клипове 21.00 История.bg - диспут, посветен на българските референду-
ми 22.00 В кадър 22.30 Икономически новини 22.55 Зелена светлина 23.00
Денис и приятели 00.00 Срещу новините/п/ 00.45 Апартаментът с Марта Вачко-
ва /п/ 01.30 Референдум 2013: Клипове 01.35 Жребият - тв филм /3 серия/п/
02.30 По света и у нас /п от 20:00/ 03.15 Днес и утре/п/ 03.40 Икономически
новини/п/ 04.05 Япония днес/п/ 04.25 Малки истории/п/ 04.35 Денис и прияте-
ли /п/

05.35 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу/п/ 06.05 Дързост и красота - тв
филм /3110 еп./п/ 06.30 Денят започва 07.30 Референдум 2013: Клипове. Хро-
ники 09.00 По света и у нас 09.10 Денят започва с Култура 10.00 По света и у
нас 10.10 Денят отблизо с Мария 12.00 По света и у нас 12.20 Референдум
2013: Клипове 12.25 Спортни новини 12.30 Малки истории - коментарно преда-
ване 12.40 Телепазарен прозорец 13.00 Студени следи с Надя Обретенова/п/
14.00 Заседание на Временната парламентарна анкетна комисия за проверка
на проекта АЕЦ "Белене" - пряко 15.10 Телепазарен прозорец 15.25 Ангели
приятели - аним. филм/п/ 15.50 Частен случай 16.00 По света и у нас 16.10
Новини на турски език 16.15 Референдум 2013: Клипове 16.20 Апартаментът с
Марта Вачкова -ток шоу 17.05 Дързост и красота - тв филм /3111 еп./ 17.30
Бързо, лесно, вкусно 18.00 По света и у нас 18.30 Референдум 2013: Хроники.
Клипове 18.45 Жребият - тв филм /4 серия/ 19.40 Лека нощ, деца!: Кученце в
джобче 20.00 По света и у нас 20.40 Референдум 2013: Хроники. Клипове 21.00
Референдум 22.00 Грейси Алън и Джордж Бърнс" - док. филм 22.30 Икономи-
чески новини 22.55 Зелена светлина 23.00 Денис и приятели 00.00 Срещу нови-
ните/п/ 00.45 Апартаментът с Марта Вачкова /п/ 01.30 Референдум 2013: Кли-
пове 01.35 Жребият - тв филм /4 серия/п/ 02.30 По света и у нас /п от 20:00/
03.15 Днес и утре/п/ 03.40 Икономически новини/п/ 04.05 Япония днес/п/
04.25 Малки истории/п/ 04.35 Денис и приятели /п/

05.35 Бързо, лесно, вкусно /п/ 06.05 Дързост и красота - тв филм /3111 еп./п/
06.30 Денят започва 07.30 Референдум 2013: Клипове. Хроники 09.00 По света и
у нас 09.10 Денят започва с Култура 09.50 Гигантски слалом /1 манш, жени/
11.00 Денят отблизо с Мария 12.00 По света и у нас 12.20 Референдум 2013:
Клипове 12.25 Спортни новини 12.30 Малки истории 12.40 Телепазарен прозорец
12.55 Гигантски слалом /2 манш, жени/, пряко от Пампорово 14.00 Телепазарен
прозорец 14.15 Сен Тропе - тв филм /222 еп./ 15.10 Телепазарен прозорец 15.25
Ангели приятели - аним. филм/п/ 15.50 Частен случай 16.00 По света и у нас
16.10 Новини на турски език 16.15 Референдум 2013: Клипове 16.20 Апарта-
ментът с Марта Вачкова 17.05 Дързост и красота - тв филм /3112 еп./ 17.30
Бързо, лесно, вкусно 18.00 По света и у нас 18.30 Референдум 2013: Хроники.
Клипове 18.45 Жребият - тв филм /5 серия/ 19.40 Лека нощ, деца!: Кученце в
джобче 20.00 По света и у нас 20.40 Референдум 2013: Хроники 20.45 Спортни
новини 20.55 Референдум 2013: Клипове 21.00 Момчетата от "Медисън" авеню -
тв филм /5 еп./ 22.00 Открито с Валя Ахчиева 22.30 Икономически новини 22.55
Зелена светлина 23.00 Денис и приятели 00.00 Шоуто на Канала/п/ 00.55 Апар-
таментът с Марта Вачкова /п/ 01.45 Жребият - тв филм /5 серия/п/ 02.40 По
света и у нас /п от 20:00/ 03.25 Момчетата от "Медисън" авеню - тв филм /5 еп./
п/ 04.15 Япония днес/п/ 04.25 Малки истории/п/ 04.35 Денис и приятели /п/

05.35 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу/п/ 06.05 Дързост и красота - тв
филм /3112 епизод/п/ 06.30 Денят започва 09.00 По света и у нас 09.10 Денят
започва в библиотеката 09.50 По света и у нас 09.55 Гигантски слалом /1 манш,
жени/ 11.00 Денят отблизо с Мария 12.00 По света и у нас 12.20 Референдум
2013: Клипове 12.25 Спортни новини 12.30 Малки истории 12.40 Телепазарен
прозорец 12.55 Гигантски слалом /2 манш, жени/ 14.00 Телепазарен прозорец
14.15 Сен Тропе - тв филм /223 еп./ 15.10 Телепазарен прозорец 15.25 Ангели
приятели - аним. филм/п/ 15.50 Частен случай 16.00 По света и у нас 16.10
Новини на турски език 16.20 Апартаментът с Марта Вачкова - ток шоу 17.05
Дързост и красота - тв филм /3113 еп./ 17.30 Бързо, лесно, вкусно 18.15 Рефе-
рендум 2013: Хроники. Клипове 18.30 Теглене тиражите на ТОТО 2 18.45 Жреби-
ят - тв филм /6 серия/ 19.40 Лека нощ, деца!: Кученце в джобче 20.00 По света
и у нас 20.40 Референдум 2013: Хроники. Клипове 21.00 Момчетата от "Медисън"
авеню - тв филм /6 епизод/ 22.00 Лусил Бол и Дези Арназ" - док. филм 22.30
Икономически новини 22.55 Зелена светлина - еко рубрика на "По света и у
нас" 23.00 Денис и приятели 00.00 Апартаментът с Марта Вачкова /п/ 00.45
Жребият - тв филм /6 серия/п/  По света и у нас /п от 20:00/ 02.30 Момчетата
от "Медисън" авеню - тв филм /6 еп./п/ 03.25 Открито с Валя Ахчиева/п/ 03.55
В кадър/п/ 04.25 Малки истории/п/ 04.35 Денис и приятели /п/

05.35 Бързо, лесно, вкусно /п/ 06.05 Дързост и красота - тв филм /3109 еп./
п/ 06.30 Денят започва 07.30 Референдум 2013: Клипове. Хроники 09.00 По
света и у нас 09.10 Денят започва с Култура 10.00 По света и у нас 10.10 Денят
отблизо с Мария 11.00 Парламентарен контрол - пряко от НС 14.00 Референ-
дум 2013: Клипове 14.05 Телепазарен прозорец 14.20 Япония днес 14.35 Памет
българска /п/ 15.05 Ангели приятели - аним. филм/п/ 15.35 Европа на фокус
16.00 По света и у нас 16.10 Новини на турски език 16.15 Референдум 2013:
Клипове 16.20 Специализирано предаване за хора с увреден слух 16.35 Бра-
зилска музика 17.35 Бързо, лесно, вкусно /п/ 18.00 По света и у нас 18.30
Референдум 2013: Хроники. Клипове 18.45 Жребият - тв филм /2 серия/ 19.40
Лека нощ, деца!: Кученце в джобче 20.00 По света и у нас 20.40 Референдум
2013: Хроники 20.45 Спортни новини 20.55 Референдум 2013: Клипове 21.00
Панорама 22.00 Падащи звезди 23.00 По света и у нас Референдум 2013:
Хроники 23.05 Зелена светлина Референдум 2013: Клипове 23.10 Под прикри-
тие 3 - тв филм /8 еп./п/(16) 00.15 Рали "Дакар" 2013 /дневник/ 00.40 Прияте-
лите ме наричат Чичо - игр. филм /България, 2006г./, режисьор Ивайло Хрис-
тов, в ролите: Васил Михайлов, Велко Кънев, Богдан Глишев и др. 02.10 Рефе-
рендум 2013: Клипове 02.15 По света и у нас /п от 20:00/ 03.00 Панорама /п/
04.00 Япония днес/п/ 04.25 Приятелите ме наричат Чичо - игрален филм/п/

05.55 Жребият - тв филм /2 серия/п/ 06.50 Денят отблизо: Зелената линейка/
п/ 07.40 Телепазарен прозорец 07.55 Референдум 2013: Клипове 08.00 Сламено
сираче - тв филм /3 серия/ 08.30 Без багаж - туристическо реалити 09.00
Животът и други неща - съботно токшоу 11.00 Денят отблизо с Мира 12.00 По
света и у нас 12.20 Референдум 2013: Клипове 12.25 Спортни новини 12.30 Иде
нашенската музика 13.25 Световна купа по ски алпийски дисциплини: Спуска-
не /мъже/, пряко от Венген /Швейцария/ 15.00 Бразди 15.30 Малки истории
16.25 Памет българска с проф.Божидар Димитров 16.55 Вяра и общество с
Горан Благоев 17.55 Виж БиБиСи: "Америка на Обама: Краят на мечтата" - док.
филм /2, последна част/ Референдум 2013: Клипове 19.00 Срещу новините
19.45 Лека нощ, деца!: Малкият принц 20.00 По света и у нас 20.30 Референдум
2013: Хроники 20.35 Спортни новини 20.40 Референдум 2013: Клипове 20.45
Шоуто на Канала 21.45 Слушай сърцето си - игрален филм /САЩ, 2010г./,
режисьор Мат Томпсън, в ролите: Алекса Расмусен, Кент Моран, Сибил Ше-
пард и др. 23.30 По света и у нас Референдум 2013: Хроники Референдум 2013:
Клипове 23.40 БунтАрт/п/ 00.10 Рали "Дакар" 2013 /дневник/ 00.35 Виж БиБи-
Си: "Америка на Обама: Краят на мечтата" - документален филм /2 част/п/
01.35 Референдум 2013: Клипове 01.40 Памет българска с проф.Божидар Ди-
митров/п/ 02.10 Малки истории/п/ 03.10 Днес и утре/п/ 03.30 Вяра и обще-
ство с Горан Благоев/п/ 04.30 Слушай сърцето си - игрален филм/п/

06.10 Бразди/п/ 06.40 Иде нашенската музика/п/ 07.35 Телепазарен про-
зорец 07.50 Референдум 2013: Клипове 07.55 Неделно Евангелие 08.00 Сла-
мено сираче - тв филм /4 серия/ 08.30 Малкият принц - аним. филм 08.55
Денят започва... в неделя с Жоро Любенов 11.10 Световна купа по ски
алпийски дисциплини: Слалом /мъже, 1 манш/, пряко от Венген /Швейца-
рия/ 12.15 По света и у нас 12.35 Референдум 2013: Клипове 12.40 Спортни
новини 12.45 Неделя х 3- ток шоу 14.10 Световна купа по ски алпийски
дисциплини: Слалом /мъже, 2 манш/, пряко от Венген /Швейцария/ 15.00
Неделя х 3- ток шоу 16.55 Референдум 2013: Клипове 17.00 Спортна треска
17.45 Теглене тиражите на ТОТО 2  18.00 Студени следи с Надя Обретенова
Референдум 2013: Клипове 19.00 Срещу новините 19.45 Лека нощ, деца!:
Малкият принц 20.00 По света и у нас 20.30 Референдум 2013: Хроники
20.35 Спортни новини 20.40 Референдум 2013: Клипове 20.45 Под прикри-
тие 3 - тв филм /9 еп./(16) 21.50 Нощни птици- вечерно ток шоу 22.50 По
света и у нас Референдум 2013: Хроники Референдум 2013: Клипове 23.00
Джаз линия: Концерт на "Seven Kings" /Франция/, Джаз фестивал "Банско
2012" 23.50 Нация на бързото хранене - игр. филм /копродукция, 2006г./,
режисьор Ричард Линклейтър (12) 01.35 Референдум 2013: Клипове 01.40
Рали "Дакар" 2013 /дневник/ 02.05 Студени следи с Надя Обретенова/п/
03.15 Нация на бързото хранене - игр. филм/п/(12)

БНТ1 РТР

 07:00 Новости 07:10 Алиса Фрейндлих, Фрунзик Мкртчян в музы-
кальной комедии "Вчера, сегодня и всегда" 08:10 Борис Химичев,
Юрий Назаров в остросюжетном фильме "Двойной обгон" 09:35
"Служу Отчизне!" 10:00 "Здоровье" 11:00 Новости (с субтитрами)
11:10 "Непутевые заметки" с Дмитрием Крыловым 11:30 "Пока все
дома" 12:15 "Фазенда" 12:45 "Смешарики. ПИН-код" 13:00 Новости
(с субтитрами) 13:15 Премьера. Среда обитания. "Кот в мешке"
14:05 "Минута славы". Золотые страницы 15:40 Леонид Ярмольник,
Анна Легчилова в фильме "Перекресток" 17:30 Премьера. "Звезд-
ные мамаши" 18:30 Комедия Эльдара Рязанова "Невероятные при-
ключения итальянцев в России" 20:10 Премьера. Лирическая коме-
дия "Отдам котят в хорошие руки" 22:00 Воскресное "Время". Ин-
формационно-аналитическая программа 23:00 Александр Демьянен-
ко, Наталья Селезнева в комедии "Операция "Ы"" и другие приклю-
чения Шурика" 00:35 Галина Польских, Евгений Евстигнеев, Марина
Дюжева, Евгений Стеблов в комедии "По семейным обстоятель-
ствам" 02:50 Юрий Яковлев, Людмила Гурченко в фильме "Идеаль-
ный муж" 04:20 Комедия "Привет от Чарли-трубача"

8:00 Вести 8:10 Вести-Москва 8:20 Девять призна-
ков измены. Х/ф 10:00 Планета собак 10:25 Суб-
ботник 11:00 Вести 11:10 Вести-Москва 11:20 Це-
лители. Расплата за невежество 12:10 Мультфиль-
мы 12:30 Белый Бим Черное ухо. Х/ф. Серия 1
14:00 Вести 14:20 Вести-Москва 14:25 Вся Россия
14:40 Честный детектив 15:05 Городок 15:35 Екате-
рина Воронина. Х/ф 17:10 Сваты. Серия 1 18:25
Субботний вечер 20:00 Вести в субботу 20:50 Кабы
я была царица... Х/ф 0:00 Романтика романса.
Новогодний гала-концерт 2:20 Линия жизни. Вла-
димир Мартынов 3:15 Неидеальная женщина. Х/ф
4:50 Детям до 16... Х/ф 6:15 Субботний вечер

8:00 Утро России 12:00 1000 мелочей 12:35 О самом главном 13:15
Искатели 14:00 Вести 14:25 Вести-спорт 14:35 Дело Х. Следствие
продолжается 15:25 Ефросинья. Таежная любовь (79 серия) 16:10
Институт благородных девиц (233 серия) 17:00 Вести 17:25 Ново-
сти культуры 17:40 Наше наследие. Натали. После Пушкина 18:10
Academia. Борис Аверин. "Память как собирание личности". 1-я
лекция 18:55 Всегда говори "всегда"-7 (9 серия) 19:40 Вести-Мос-
ква 20:00 Вести 20:30 Всегда говори "всегда"-7 (10 серия) 21:15
Прямой эфир 22:00 Всегда говори "всегда"-8 (1 серия) 22:50 Все-
гда говори "всегда"-8 (2 серия) 23:35 Объект 11. Вечеринка 0:30
"Исторические хроники" с Николаем Сванидзе. 1991 год. Гайдар.
Начало 1:20 "Тем временем" с Александром Архангельским 2:05
Новости культуры 2:30 Котовский. Тюрьма 3:15 Вести + 3:30 Дев-
чата 4:05 Место встречи изменить нельзя. Х/ф 5:10 Вести.ru 5:40
Институт благородных девиц (233 серия) 6:25 Всегда говори "все-
гда"-8 (1 серия) 6:55 Всегда говори "всегда"-8 (2 серия)

8:00 Утро России 12:00 1000 мелочей 12:35 О самом главном
13:15 Котовский. Тюрьма 14:00 Вести 14:25 Вести-спорт 14:35 Дело
Х. Следствие продолжается 15:25 Ефросинья. Таежная любовь
(80 серия) 16:10 Институт благородных девиц (234 серия) 17:00
Вести 17:25 Новости культуры 17:40 Наше наследие. Сибирская
коллекция Давиньона 18:10 Academia. Борис Аверин. "Память
как собирание личности". 2-я лекция 18:55 Гадание при свечах
19:40 Вести-Москва 20:00 Вести 20:30 Гадание при свечах 21:15
Прямой эфир 22:00 Всегда говори "всегда"-8 (3 серия) 22:50 Все-
гда говори "всегда"-8 (4 серия) 23:35 Объект 11. Пули Робин Гуда
0:30 "Исторические хроники" с Николаем Сванидзе. 1992 год.
Гайдар. Реформы 1:20 Магия кино 2:05 Новости культуры 2:30
Котовский. Перепутье 3:15 Место встречи изменить нельзя. Х/ф
4:30 Вести.ru 5:00 Прямой эфир 5:40 Институт благородных де-
виц (234 серия) 6:25 Всегда говори "всегда"-8 (3 серия) 6:55 Все-
гда говори "всегда"-8 (4 серия)

8:00 Утро России 12:00 1000 мелочей 12:35 О самом главном 13:15
Котовский. Перепутье 14:00 Вести 14:25 Вести-спорт 14:35 Дело Х.
Следствие продолжается 15:25 Ефросинья. Таежная любовь (81
серия) 16:10 Институт благородных девиц (235 серия) 17:00 Вести
17:25 Новости культуры 17:40 Наше наследие. Гроза над русским
Версалем 18:10 Academia. Сигурд Шмидт. "Иван Грозный глазами
современников". 1-я лекция 18:55 Гадание при свечах 19:40 Вести-
Москва 20:00 Вести 20:30 Гадание при свечах 21:15 Прямой эфир
22:00 Всегда говори "всегда"-8 (5 серия) 22:50 Всегда говори "все-
гда"-8 (6 серия) 23:35 Объект 11. Агент 0:30 Владимир Высоцкий.
Письмо Уоррену Битти 1:20 Сати. Нескучная классика... с Никола-
ем Цискаридзе и Евгением Князевым 2:05 Новости культуры 2:30
Котовский. Долгое возвращение 3:15 Вести + 3:30 Место встречи
изменить нельзя. Х/ф 4:45 Вести.ru 5:00 Прямой эфир 5:40 Инсти-
тут благородных девиц (235 серия) 6:25 Всегда говори "всегда"-8 (5
серия) 6:55 Всегда говори "всегда"-8 (6 серия)

8:00 Утро России 12:00 1000 мелочей 12:35 О самом главном 13:15 Котов-
ский. Долгое возвращение 14:00 Вести 14:25 Вести-спорт 14:35 Дело Х.
Следствие продолжается 15:25 Ефросинья. Таежная любовь (82 серия)
16:10 Институт благородных девиц (236 серия) 17:00 Вести 17:25 Новости
культуры 17:40 Наше наследие. Заповедная дорога 18:10 Academia. Си-
гурд Шмидт. "Иван Грозный глазами современников". 2-я лекция 18:55
Гадание при свечах 19:40 Вести-Москва 20:00 Вести 20:30 Гадание при
свечах 21:15 Прямой эфир 22:00 Всегда говори "всегда"-8 (7 серия) 22:50
Всегда говори "всегда"-8 (8 серия) 23:35 Объект 11. Лицо со шрамом 0:30
Поединок 2:05 Новости культуры 2:30 Котовский. Накануне 3:15 Вести +
3:30 Место встречи изменить нельзя. Х/ф 4:45 Вести.ru 5:00 Прямой
эфир 5:40 Институт благородных девиц (236 серия) 6:25 Всегда говори
"всегда"-8 (7 серия) 6:55 Всегда говори "всегда"-8 (8 серия)

Канал 1

Суббота, 19 январяСуббота, 19 января

ЗА ДОП. ИНФОРМАЦИЯ: http://www.1tvrus.com;
http://www.rutv.ru
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Популярному телеве-
дущему Андрею Малахо-
ву на днях исполнился
41 год и его близкие
друзья устроили ему
настоящий праздник.
Инициативу по органи-
зации праздничной ве-
черинки на себя взял
король российского
шоу-бизнеса Филипп
Киркоров. Певец поста-
рался организовать для
своего лучшего друга и
крестного отца своей
старшей дочери Аллы-
Виктории, торжест-
венный праздничный
вечер в кругу близких
друзей в своем трехэ-
тажном особняке в Ма-
йами. На вечеринке
присутствовало около
60 человек, среди ко-
торых были Кристина
Орбакайте с мужем, пе-
вец Митя Фомин, певец
и композитор Игорь Ни-
колаев с супругой Юли-
ей Проскуряковой, теле-
ведущая Лера Кудряв-
цева и не менее попу-
лярный ее коллега Лео-
нид Закошанский, а так-
же знаменитый Вален-
тин Юдашкин с супру-
гой. Однако, самым
большим сюрпризом
для Андрея Малахова
оказался появление его

Êèðêîðîâ îðãàíèçîâàë
Ìàëàõîâó ïðàçíèê â Ìàéàìè

любимой модели Наоми
Кэмпбелл с предприни-
мателем Владиславом
Доронином. Андрея поз-
дравили по телефону
Алла Пугачева с Макси-
мом Галкиным, Маша
Распутина, Николай
Басков с Анастасией
Волочковой и другие
знаменитые личности.
Из приглашенных на ве-
черинку не пришли
только Жанна Фриске
с Дмитрием Шепе-
левым, которые на дан-

ный момент находились
в Майами, но предпоч-
ли остаться наедине,
вдали от шумного праз-
дника и компании. При-
чина уединения бере-
менность Жанны, кото-
рая приехала в США ро-
жать своего первого ре-
бенка. В день рождения
популярного телеведу-
щего Андрея Малахова
друзья буквально зава-
лили цветами и дороги-
ми подарками именин-
ника.          http://eg.ru

Совсем недавно
Анастасия Волочкова
признавалась, что Но-
вый Год ей придется
встречать в одиночест-
ве, так как все ее дру-
зья и близкие разъеха-
лись в разные уголки
мира, а она даже не ус-
пела спланировать дол-
гожданный новогодний
отпуск. Однако, балери-
не не пришлось скучать
в своей московской
квартире на Петровке.
В канун Нового года с
заманчивым предложе-
нием подоспел ее ста-
рый друг, певец Нико-
лай Басков, который
предложил ей провес-
ти новогодние каникулы
на Мальдивах. Как из-
вестно, Анастасия уже
бывала там в 2010 году
и ее любовь к этим
райским местам давно
известна. На днях ба-
лерина выложила фото
в своем микроблоге, на
которых видно, что от-
дых удался, а судя по
фотографиям сделан-
ными папарациями, от-
дых Баскова и Волоч-
ковой очень даже на-
поминает своеоб-

Ñòàñ Ïüåõà ðàñïëàòèëñÿ
çà ñîðâàííûå êîíöåðòû

Популярный певец и внук известной российс-
кой эстрадной звезды Эдиты Пьехи - Стас Пьеха
расплатился с организаторами сорванных концер-
тов в Ростовской области. Напоминаем, что с кон-
ца ноября по начало декабря 2012 года, попу-
лярный певец должен был провести концертный
тур. Начало тура было планировано на 29 ноября
в городе Волгодонск, но за сутки до концерта,
продюсер звезды Виктор Дробыш сообщил орга-
низаторам концерта, что концерт не состоится.
Причиной срыва концерта стала болезнь Стаса.
После отмены тура ростовские организаторы по-
несли крупные финансовые убытки, которые нас-
читываются в 1 миллион долларов. Промоутеры
запросили у исполнителя возмещения потерян-
ной суммы, однако ответной реакции на их зап-
рос не последовало. Тогда организаторы переда-
ли весь случай в прессу, пригрозив потребовать
выплату компенсации через суд, только тогда де-
ло и сдвинулось с мертвой точки. Директор ис-
полнителя, Александр Качан пригласил ростовс-
ких промоутеров в Москву в офис продюсера Вик-
тора Дробыша, где они полностью расплатились
с долгом.  "Долг в миллион рублей полностью
погашен. Мы написали расписку, что не имеем
никаких моральных и финансовых претензий", -
отметили ростовские организаторы. Ранее до это-
го, в ответ на слухи, что Стас Пьеха не болел, а
пел на столичных корпоративах, бабушка певца
подтвердила в интервью газете "Мир новостей",
что Стас Пьеха действительно заболел за день
до начала тура, ему пришлось уехать срочно в
Германию на проведение диагностики.

Долго Жанна Фриске
скрывала свою беремен-
ность, но после своего
выхода на сцену  в по-
пулярном телевизион-
ном шоу "Достояние рес-
публики", увидев платье
певицы зрителям стало
все понятно. Певица
действительно беремен-
на и это уже не догад-
ки. Вопреки тому, что
врачи не рекомендуют
длительные перелеты бу-
дущим мамочкам на
большом сроке беремен-
ности, Жана все-таки
нормально перенесла
трансатлантический
рейс. В аэропорту ее
ожидал Дмитрий Шепе-
лев, с которым певица
встречается больше го-
да. Очаровательная
звезда улетела в Майа-
ми 8 января вместе со
своей подругой Лерой

Арбитражный суд Мос-
квы оштрафовал попу-
лярный телеканал НТВ
за нарушение лицензи-
онных прав. Штраф сос-
тавляет сумму в 30 ты-
сяч рублей. Вся причи-
на в том, что в июне
2012 года телеканал НТВ
использовал в програм-
ме "Королева прайма"
известную песню "Уле-
таю" популярной казах-
ской группы А-студио не
указывая в титрах пра-
вообладателя и автора
песни. Все бы может
быть бы и осталось не-
заметным, если бы до
трансляции программы,
"Первое музыкальное

Âîëî÷êîâà è Áàñêîâ:
ïèàð èëè ëþáîâü?!

разный медовый месяц:
певец и балерина при-
нимают солнечные ван-
ны после бокала шам-
панского, купаясь в ла-
зурных водах океана,
даря друг другу страст-
ные поцелуи. Так как
оба знакомы давно,
почти 17 лет, на самом
деле трудно верилось,
что между ними дейст-
вительно может сущес-
твовать любовная
связь. Но судя по фо-
тографиям, которые на-
поминают рекламу шо-
колада "Баунти", двое
действительно являют-
ся парой. Припомним,

что в прошлом году Ни-
колай Басков упорно и
красиво ухаживал за
Настей. Хотя они час-
то появлялись вместе
на публичных местах,
все равно звездная па-
ра избегала в своих
разговорах с журна-
листами давать ком-
ментарии насчет своих
отношений.  Не исклю-
чено, что совместный
отдых на Мальдивах,
может оказаться про-
пиаренной акцией, но
время покажет, а мо-
жет все-таки действи-
тельно любовь?

kp.ru

ÍÒÂ îøòðàôîâàëè çà ïåñíþ
издательство" не потре-
бовало у тв-канала НТВ
указать автора песни
продюсера А-Студио
Байгали Серкебаева в
титрах к передаче. Не-
обходимо отметить, что
спор продолжается уже
несколько месяцев. Од-
нако суд признал обос-
нованными требования
"Первого музыкального
издательства" и приз-
нал их в пользу защит-
ников группы. Предста-
вители телеканала НТВ
так и не появились на
судебном заседании,
где иск компании "Пер-
вое музыкальное изда-
тельство" был удовлет-

ворен полностью. Сто-
ит отметить, что тв ка-
нал НТВ уже не раз
имеет дело с судом по
той же причине. Ранее
до ситуации с группой
А-студио, лейбл "СБА
Мьюзик Паблишинг"
(Gala Records) тоже по-
давал на суд тв канал

из-за неправомерного
использования песни
"Song 2" британской
группы Blur. Песня зву-
чала в рекламе, а рек-
лама была показана в
эфире канала НТВ не
соблюдая права данно-
го телевизионного про-
дукта.

Æàííà Ôðèñêå óëåòåëà ðîæàòü â Àìåðèêó
- К полету готовы!

В последнее время
38-летняя певица пе-
рестала появляться на
публичных мероприяти-
ях, а также полностью
поменяла свой гарде-
роб. Певица приняла
все необходимые меры
предосторожности,
связанные с внимани-
ем прессы к ее личной
жизни. О ее беремен-
ности стало известно
после слов Дмитрия
Маликова, который
проговорился со сцены
во время его концерта.
Перед тем как спеть но-
вую песню, певец по-
делился, что песня дол-
жна была быть спета
дуэтом с Жанной, но
так как она летит в Ма-
йами рожать, он запи-
сал песню без нее и
сам ее споет.

Кудрявцевой, которая
будет сопровождать ее
до родов. В своем мик-

роблоге Лера выложила
фото вместе с Жанной
и подписалась под ним:Страницу подготовила Ольга Гурская
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За Ирма Сохадзе няма как
да не си спомнят хората, жи-
вели в държавата СССР. То-
ва е момиченцето, което нав-
ремето изпя песента "Оран-
жевото небе", която и досе-
га е една от любимите на
децата. Порасналото моми-
ченце не е изневерило на
музиката - Ирма Сухадзе во-
ди популярни музикални
предавания по грузинската
телевизия, пише стихове,
композира и е вярна на бла-
готворителната кауза. Неза-
висимо от променящия се
политически климат, продъл-
жава се отнася много топло
към Русия. Кореспондентът
на в. "Российская газета" Яд-
вига Юферова разказва, че
се запознали с Ирма преди
много години в САЩ и до
ден днешен са запазили доб-
рите си отношения. Веднъж
Ирма се обадила от Тбилиси
като на пожар: "Слушай, дай
да правим нещо! Тук всички
се хвърлиха да учат английс-
ки, сякаш цялата страна се
кани да емигрира в Щатите.
Нека да учат ако щат и япон-
ски, само да не е във вреда
на руския!"...

Но след войната през ав-
густ 2008 г. пътуванията на
Ирма до Москва практичес-
ки секват.

Неотдавна обаче тя се по-
явила в редакцията на вес-
тника и както преди, съб-
рала приятелите си на имп-
ровизиран концерт, който по
традиция започнал с песен-
та "Тбилисо"...

С радост споделила, че
времето на ненавистта и зло-

Èðìà
Ñîõàäçå:

"Çàùî äà ñå íåíàâèæäàìå?
Íå ìîãà äà ðàçáåðà!"

Според известната певица и телевизионен водещ от мъдри
политици зависи отношението между Москва и Тбилиси

Народната артистка на Грузия Ирма Сохадзе е ро-
дена в Тбилиси. Навремето е известна като детето
вундеркинд - започва да пее на две години, участва
в семейния ансамбъл - баща й, майка й и брат й.
Дебютира, когато е на пет години, в телевизионно
предаване, където изпълнява една грузинска и една
италианска песен. Завършва с отличие Централното
музикално училище в Тбилиси за талантливи деца и
консерваторията. За първи път гастролира в Москва
през 1965 г., където представя песента "Оранжево
небе". През 1969 г. се снима във филма на Лариса
Шепитко "В 13-ия час на нощта". Сохадзе работи 25
години на Първи грузински телевизионен канал, къ-
дето води много авторски предавания. Започва от
длъжността младши редактор и стига до поста зам.-
генерален директор. През 2008 г. в рамките на "на-
родната дипломация" гастролира с концерт в Моск-
ва. Ирма Сохадзе е джазова певица, поетеса и ком-
позитор. Омъжена е, има две дъщери

По 20-годишна традиция и тази Стара Нова
година в Москва бе посрещната в зала "Чайков-
ски" с "Вивальди-оркестр". Съставът, в който
участват само жени /тази година за първи път
имаше и мъже/ дарява зрителите с представ-
ление, съчетало празничната атмосфера с прек-
расна музика и приятелско общуване. В тазго-
дишната програма звуча музика на Дунаевски и
Грибоедов, Щраус и Соловьов-Седой, а специа-
лен гост бе Ирма Сохадзе, която пристигна
от Тбилиси специално за концерта.

"През 1965 г. бяха написани думите на "Оран-
жево небе" от мен и приятеля ми Гриша Горин /
Светла му памет!/, по музика на Певзнер. Тогава
Ирма Сохадзе беше на 8 години - припомни писа-
телят сатирик, драматургът Аркадий Арканов.
- Песента беше написана специално за нея".

бата в Грузия е вече минало
или по-скоро имало всички
признаци, че отминава. "Хо-
рата живееха в постоянен
страх, под натиск, страхува-
ха се един за друг, за себе
си. Можеха да им се случат
най-лоши неща. Направо ду-
шата ми се късаше. Сега,
след парламентарните избо-
ри, това приключи."

В разговора с руската си
приятелка Ирма Сохадзе
разказва за случващото се
в средите на интелигенция-
та - певците имащи достъп
до сцена и екран, се брое-
ли на пръстите на едната ръ-
ка,  угаждали на Саакашви-
ли и затова само те имали
достъп до зрителите. Има-
ло трима режисьори, които
направили сценария за ина-

угурацията на президента и
постоянно му се подмазва-
ли, снимайки филми за вож-
да. "Не си спомням по вре-
мето на болшевизма да е
имало толкова уродливо не-
що, макар да имаше много
стихове и картини за Ленин
и Сталин".

- Да, но едва ли някой
може да надхвърли лени-
ниадата по време на чес-
тването на 70-годишнина-
та на вожда? - пита жур-
налистката.

- Права си, мащабите са
други, но от това самото яв-
ление не е по-малко възму-
тително. Понякога се събуж-
дам и не мога да повярвам,
че времето на Миша /Саа-
кашвили - бел. ред./ е от-
минало. Е, за да е всичко
според закона, максимум
година все ще го изтърпим.
Независимо от южния си
темперамент, грузинците са
търпеливи хора, както и вие,
руснаците...

- Ирма, а как преживя-
ха това време хората, ко-
ито се отнасяха добре към
Русия? Сигурно е било
държавно престъпление да
ни обичат?

- Отношенията много се
усложниха. Ти знаеш как аз
се отнасям към Русия. Тук
имам много приятели. Сър-
цето ме болеше, че полити-

ците така ни разделиха. За
съжаление - успяха. Е, аз се
ядосвах заради 2008 годи-
на. Там ние, нашият прези-
дент, натвори много лоши
неща, но това беше наша
болка, нашият президент е
наш проблем. А мъдрата Ру-
сия трябваше да постъпи по
друг начин. Сега, когато из-
минаха четири години, не
преставам да се надявам, че
ще се намери някой мъдър,
умен политик, който да въз-
станови взаимното разбира-
телство и уважение, както
подобава на суверенни съ-
седи... Представяш ли си, на-
шите деца се ненавиждат, а
аз искам те поне да се ува-
жават. Така, че всичко е в
ръцете на политиците.

- Да не би да сгъстяваш

краските? Може би са
просто равнодушни?

- В Грузия се водеше мно-
го твърда антируска пропа-
ганда, която лесно намира-
ше почва, както всеки ужас.
Само по-възрастните поко-
ления помнят как се обичах-
ме, как живеехме заедно.
Никога не съм имала усеща-
нето, че Грузия е второсте-
пенна държава. Да, по вре-
мето на СССР трябваше да
идваме до Москва за печат,
за да заминем за чужбина,
но тогава не ми е и хрумва-
ло, че това е тирания, на-
кърняване на правата. Осо-
бено мен, малкото момичен-
це, много ме обичаха и аз
не можех да разбера всич-
ко и да го оценя правилно.
Но се оказа, че наистина не-
зависимостта е най-важно-
то нещо. И когато я полу-
чихме, всички грузинци бя-
ха много щастливи и горди.
Според мен това е разбира-
емо и естествено.

- Ние с теб не сме по-
литици, Ирма, но когато
Джордж Сорос плащаше
заплатите на членовете на
правителството на Саа-
кашвили, а американски
инструктори обучаваха гру-
зинската армия, това на-
истина беше стопроценто-
во свидетелство за неза-
висимостта от Москва.

- Да, ние не сме полити-
ци, но когато гледам Евро-
съюза, когато виждам как
те имат една виза, една ва-
лута - това беше и при нас,
в СССР - струва ми се, че в
перспектива, при искрено
желание и взаимоуважение,
15-те държави биха могли
да живеят разумно. Но ня-
кой реши да ни раздели и
стана това, което стана. Се-
га няма защо да говорим за
това.

- Помниш ли, Ирма, ко-
гато въведоха визи меж-
ду Грузия и Русия ние с
теб проведохме вечер в
"Российская газета" под
надслов "Свят без визи:
Москва с грузински ак-
цент". Всеки руснак може-
ше да доведе на тази сре-
ща свой грузински прия-
тел, а всеки грузинец -
руски. А вие с Аркадий Ар-
канов водехте вечерта...

- Беше невероятно... Ма-
кар че ние с теб нищо не
можахме нито да променим,

нито да спрем... За себе си
към десетте библейски съм
прибавила още една - 11-а
заповед: не бъди неблаго-
дарен. За мен това е много
важно. Оказа се, че всички
благотворителни проекти,
когато Сакаашвили режеше
червени лентички, е правел
не той, а Иванишвили.

Именно той стана най-лю-
тия враг за президента и за-
това отказа да му даде граж-
данство. Телевизионните ка-
нали, които искаха да про-
явят поне малко обектив-
ност, работеха в много труд-
ни условия.

- Ние с теб не можем
да построим нов руско-гру-
зински път. Но какви кул-
турни проекти бихме мог-
ли да възродим?

- Именно това е много
важно. И за това се говори
в Грузия. Бидзина Иваниш-
вили назначи специален пос-
ланик за преговори с Русия
по културните и търговските
въпроси - Зураб Абашидзе -
бившият ни посланик в Мос-
ква. Дайте да започнем с
културата, с търговията. Нас-
коро аз участвах в предава-
нето на Андрей Малахов "Се-
годня вечером".

- За какво беше преда-
ването?

- Бе посветено на юби-
лея на дуета Державин и

Ирма е щастлива жена - повече от 35 години до
нея е любимият й съпруг Резо, на когото тя е пос-
ветила своята песен "Всегда скучаю по тебе". На
един от концертите зрителите пожелали да видят
човека, който вдъхновява любимата им певица и
той притеснен излязъл на сцената

Ширвинд. Аз донесох три бу-
тилки хубаво марково ви-
но. Но представи си, редак-
торът казва на някого в на-
ушниците, че не бива на ек-
ран да се показва грузинс-
ко вино. Наложи се да по-
даря виното зад кадър и да
обясня, че дядо ми е бил
известен в Грузия винопро-
изводител и той ме е нау-
чил, че най-хубавият пода-
рък за мъж е добро вино.

- Стуруа се завърна в
Тбилиси като главен ре-
жисьор на театъра, но ос-
тана и главен режисьор на
театъра на Калягин
EtCetera в Москва. Любов
на две къщи ли е това?

- Аз също не бих могла да
живея никъде другаде, освен
в Тбилиси. Как можаха да
прогонят Роберт Стуруа от
театъра ни, да го накарат да
изостави страната!? Иваниш-
вили веднага му построи те-
атър за 200 души и му пред-
лагаше да преживее някак
си кризата. Но Роберт полу-
чи добри предложения от
Москва и замина. Какво
трябваше да направи - да
седи без работа ли?

- В Тбилиси остана ли
нещо руско?

- Телевизионният канал
"ПИК", където аз работех, е
закрит. Има театър "Грибое-
дов". Има и Руски клуб към
театъра, където аз участвам.
Но расте поколение, за ко-
ето руският е съвсем чужд
език, който е невъзможно
да се научи. Аз навремето
завърших грузинско учили-
ще, но от малка гледах ани-
мационните руски фирми,
слушах музика. Сама поис-
ках и научих руски. Трябва
да се уважаваме, защо да
се ненавиждаме - не мога
да разбера. Макар, ще се
повторя, за това много
трябва да се постараят мъд-
ри политици - и нашите, и
на първо място - вашите.

Ирма изпълнява
"Оранжево небе".
Тази снимка е на

корицата на плочата
с нейни песни

Ирма
Сохадзе
по време
на
авторско
предава-
не в
закритата
телеви-
зия ПИК
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Тази седмица на пъл-
на проектна мощност
заработи ямалското на-
ходище "Заполярное",
което се намира на
около 60 км отвъд По-
лярния кръг. Това озна-
чава, че там ще се до-
биват 130 млрд. куб. м
газ годишно. В церемо-
нията по пускането на
обекта взеха участие
премиерът Медведев,
шефът на "Газпром"
Алексей Милер и губер-
наторът на Ямало-не-
нецкия автономен ок-
ръг Дмитрий Кобилкин.

Миналата година на
Заполярното находище
бяха увеличени мощ-
ностите по добив на газ
от Сеноманските зале-
жи. С пускането в екс-
плоатация на второто
съоръжение за комп-

През 2020 г. по оценки на
експерти Китай и Индия ще
станат основни потребители
на диаманти в света. Очаква
се тогава двете страни да из-
преварят сегашния лидер -
САЩ. Причината за лидерст-
вото на американците е тра-
дицията им да носят бижута с
диаманти.

Проучванията в тази сфера
са важни за Русия, тъй като
тя е сред водещите страни на
световния пазар на диаман-
ти, които са незаменима су-
ровина, използвана в много
модерни отрасли - от космо-
навтиката до медицинското
оборудване. Не по-малко е
обаче търсенето в ювелирно-
то производство. Затова този
пазар изисква внимателен
анализ, особено като се има
предвид, че руският вкус към
скъпоценните камъни не пос-
тавя диамантите на първо мяс-
то. Това е една от причините
огромната част от добитите
руски диаманти да се изпра-
щат в чужбина, като най-го-
лемият пазар са САЩ. Аме-
риканската традиция изисква
при годежите задължително
се даряват пръстени с диа-
манти. Освен това там са
свикнали често да сменят ук-
рашенията си, което се смя-
та за знак на престиж. Фи-
нансовата криза обаче разк-
лати дори трайните обичаи и
доведе до намаляване на про-
дажбите на бижута.

В Китай и Индия се наблю-
дава обратната тенденция -
рязко търсене на украшения
с диаманти в годините на кри-
за. Това се дължи на ръста на
благосъстоянието на населе-
нието и широката популярност
на западната култура. "Иконо-
миките на двете страни рас-
тат достатъчно бързо и което
е по-важно - растат реалните
доходи на населението и не-
говата платежоспособност. Ка-
зано просто, там хората имат

Държавната банка на Русия
пусна в оборот инвестицион-
ни монети, посветени на XXII
олимпийски зимни игри. Ед-
ната е сребърна монета с но-
минал 3 рубли, и две златни
с номинал 50 и 100 рубли, ко-
ито са с правоъгълна форма.
На лицевата им страна е
изобразен гербът на Руската
Федерация, а на обратната -
бяла мечка, един от офици-
алните талисмани на Зимна-
та олимпиада - 2014 в Сочи.

Тиражът на сребърните три-
рублеви монети е 300 000. Тол-
кова са и златните монети по
50 рубли, а от златните с но-
минал 100 рубли са пуснати
100 000 монети. Това не е тол-
кова много за съ-
битие от такъв ма-
щаб, смята собс-
твеникът на ну-
мизматичния ин-
тернет-магазин
ZooCoin.Ru Ана-
толий Вересов.
"Спортната тема-
тика е една от
най-интересните
и търсените сред
нумизматите. В
Русия население-
то е голямо, ос-
вен това в чужбина колекци-
онират такива монети. Зато-
ва според мен трябва да се
секат повече. Тъй като сега
тиражът ще е доста нисък, це-
ната съответно ще бъде ви-
сока. Предполагаме, че една
година след олимпиадата ще
бъде трудно да се намерят
такива монети", прогнозира
нумизматът.

За олимпиадата в Сочи е
разработена цяла монетна
програма. От 2011 до 2014 г.
се планира да бъдат изсече-
ни 46 вида паметни и инвес-
тиционни монети от злато,
сребро и цветни метали с
общ тираж над 36 млн. На
лицевата страна на всяка от

Íîâî ãàçîâî íàõîäèùå â ßìàë
çàðàáîòè ñ ïúëíà ìîùíîñò
Отвъд Полярния кръг ще се добиват
130 млрд. куб. м годишно

лексна преработка на
газа от Валажинските
залежи и на третия цех
на компресорната
станция "Заполярная"
от магистралния газоп-
ровод "Заполярная-
Уренгой" бе достигната
пълната производстве-
на мощност на находи-
щето. Така станцията
става една от най-про-
изводителните в Русия
с мощност 354 МВт. За-
пасите на Заполярното
находище са около 3
трлн. куб. м.

С разработването на
нови находища "Газп-
ром" внедрява и нови
технологии в отрасъла.
"Нашата компания про-
дължава да е номер ед-
но в добива на газ в
света. Днес всеки пети
кубически метър руски

газ ще се добива в За-
полярното находище.
Това е съпоставимо с
обема, който през пос-
ледните четири години
сме доставяли на най-
големия покупател в
Европа - Германия", за-
яви Алексей Милер.

Ямало-ненецкият ав-
тономен окръг е сред
най-богатите в света
региони по добив на
природен газ - това са
около 83 процента от
руския добив и около
16 процента от светов-
ния. Въпреки това пер-
спективната схема за
развитие на петролна-
та промишленост в
страната до 2020 г. и
енергийната стратегия
до 2030 г. предвиждат
стабилен добив само
до 2017 г. По-нататъш-

ните планове са свър-
зани главно с усвоява-
нето на континенталния
шелф в Арктика и Ти-
хия океан.

Руският континента-
лен шелф е най-голям
по площ в света - над
6 млн. кв. км. Въглерод-
ните ресурси на него-
ва територия се оценя-
ват на 98,7 млрд. т нефт
и газ, преизчислени в
условно гориво. На то-

зи етап право да раз-
работва руския конти-
нентален шелф имат
единствено компании с
държавно участие над
50 на сто и най-малко
с 5-годишен опит в раз-
работване на шелфа.
При тези изисквания
право на проучване и
добив на шелфа имат
само "Газпром" и "Рос-
нефт".

Министерството на

природните ресурси
нееднократно е предла-
гало списъкът да се
разшири, в който да бъ-
дат включени и чуждес-
транни компании. Зая-
вено бе, че ведомство-
то разчита през 2013 г.
на фазата проучване и
оценка до проекти на
шелфа да бъдат допус-
нати частни инвестито-
ри. От президентство-
то обаче отбелязаха, че
допускане на чужди ин-
вестиции ще е възмож-
но, само ако те бъдат
гарантирани, а за час-
тните компании е мно-
го трудно да предоста-
вят такива инвестиции.
Според Аркадий Двор-
кович, отговарящ в пра-
вителството за Топло-
енергийния комплекс,
държавата трябва да
запази контрола си над
проучването и разра-
ботката на руския
шелф.

Новата станция на Заполярното находище

Ðóñêèòå äèàìàíòè ïîòåãëÿò íà þã

възможност да си харчат па-
рите. Това заедно с пристрас-
тието към бижутата дава ос-
нования да се направи прог-
нозата, че е напълно логично
през 2020 г. Китай и Индия да
изпреварят САЩ по потребле-
ние на диаманти - най-малко-
то, защото тези страни имат
по-голямо население, способ-
но да купува скъпоценните ка-
мъни", обяснява анализаторът
от агенцията "Инвесткафе" Ан-
дрей Шенк.

Русия отдавна е сред лиде-
рите по добив на природни ди-
аманти и в бъдеще не смята
да отстъпва позициите си, тъй
като руските компании, рабо-
тещи в този отрасъл имат со-
лидни открити запаси. Така
например, руската "АЛРОСА"
ежегодно добива диамантена
суровина с обем около 35 ми-
лиона карата. А откритите ре-
сурси надвишават 970 милио-
на карата. С други думи, при
сегашното равнище на добив
"АЛРОСА" е осигурена с мине-
рално-суровинна база за след-
ващите 25-30 години. При то-
ва на вътрешния пазар ком-
панията доставя само около
25% от диамантите. Останало-
то отива за износ. Руски диа-
манти могат да се видят в из-
делията на Cartier, Tiffany и дру-
ги престижни марки в ювелир-

ния свят.
В Русия няма традиция да

се носят бижута с диаманти,
като в САЩ, Индия, Китай или
Япония. Отчасти малкото тър-
сене на диамантени украше-
ния е свързано и с това, че
на руснаците допада евро-
пейската култура, чиито пос-
ледователи са. Независимо от
това има някои национални
особености. В Стария свят би-
жута се носят само на тър-
жествени вечери, и не е при-
ето жените да се кичат през
деня. Затова в страната са
много популярни по-простите
златни или сребърни украше-
ния. Рускините предпочитат
полускъпоценните камъни
пред диамантите и по-скром-
ните бижута. Така, без да са
нагиздени фрапантно, те все
пак не се лишават от укра-
шението си във всекидневие-
то. Същевременно над 90 про-
цента от руските жени имат
бижута с диаманти. Най-чес-
то това е подарък за рожде-
ния ден, за годишнина от сват-
бата или по случай друго важ-
но събитие. Това обаче не мо-
же да осигури достатъчно тър-
сене за голямото производс-
тво на скъпоценния камък и
в близко бъдеще той ще по-
тегли към огромния и оживен
азиатски пазар.

Ñåêàò ïðàâîúãúëíè îëèìïèéñêè ìîíåòè
тях за първи път ще бъде
изобразен не просто двуглав
орел, а изцяло държавният
герб на Русия. В резултат на
народно гласуване през фев-
руари 2011 г. бяха избрани
три главни талисмана: лео-
пард, бяла мечка и зайче, ко-
ито също ще бъдат изобра-
зени. Освен това на обрат-
ните страни на паметните мо-
нети ще бъдат и символите
на зимните видове спорт,
различни растения и живот-
ни, разпространени на кав-
казкото крайбрежие на Чер-
но море, и дори пейзажи на
зимната природа на Русия.

Досега в Русия нямаше
практика да се секат право-

ъгълни монети. В света оба-
че има такъв опит, като нап-
ример в Беларус, Армения,
Полша. "Има и триъгълни мо-
нети, овални, с форма на ма-
терик - навремето в Австра-
лия в обръщение е била мо-
нета с формата на страната,
както е изглеждала на кар-
тата. Срещат се и монети с
дупка. В това отношение фан-
тазията няма граници", раз-
казва Вересов. Паметните
монети най-често се купуват
за спомен и подарък, защо-
то те са истински произве-
дения на изкуството.

Белите диаманти
се смятат

за най-ценни
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В Москва на 9 януари за-
почна международният коле-
ден фестивал на духовната
музика. За трета поредна го-
дина той  е под ръководст-
вото на маестро Владимир
Спиваков и Волоколамския
митрополит Иларион /Алфе-
ев/ и се провежда в Мос-
ковския дом на музиката. И
двамата художествени ръко-
водители имат една цел:
фестивалът да стане място
на среща между човешката
душа и света на прекрасно-
то, между музикалната кул-
тура на християнския Изток
и християнския Запад. За-
това на концертите звучи му-
зика от различни епохи, кул-
тури и църковни традиции,
създавана в течение на ня-
колко века - до днешния ден.
Концерти изнасят хорове от
Русия, България, Испания и
Украйна. Фестивалът беше
открит с музиката на мит-
рополит Иларион. На млади
години той завършва компо-

Â Ìîñêâà çàïî÷íà ìåæäóíàðîäíèÿò êîëåäåí ôåñòèâàë

Откриването на III Международен рождественски фестивал
на духовната музика в Междунарлодния дом на музиката в
Москва

за църковната мисия е
свързана с образа на про-
поведник, който държи в ръ-
цете си книга или сборник
от проповеди. Но нали цър-
квата в продължение на ве-
кове говори със света чрез
произведения на изкуство-
то - икони, фрески, произ-
ведения на църковната по-
езия, и разбира се, чрез му-
зика. И не случайно, кога-
то в съветско време беше
забранена църквата и рели-
гията, забранена бе и ду-
ховната музика. Днес цър-
квата с езика на музиката
проповядва на хората същи-
те вечни истини, които про-
повядва в продължение на
векове".

На откриването на концер-
та прозвуча едно от най-из-
вестните произведения на
митрополит Иларион - "Рож-
дественска оратория". В нея
са използвани текстове от
Евангелието на Матея и Лу-
ка за раждането и първите

земни дни на Исус Христос.
В изпълнението й взеха
участие Московският сино-
дален хор и светските ко-
лективи - Руският хор "А.
Свешников" и Държавният
симфоничен оркестър "Е.
Светланов". В либретото са
използвани литургични тек-
стове, посветени на празни-
ците: Възвестяване, Рождес-
тво Христово и Представя-
нето на Господ. "Рождестве-
ната оратория" вече невед-
нъж е била изпълнявана в
различни страни и бе висо-
ко оценена от музикантите.
Ето какво мисли за тази
композиция и като цяло за
музикалното творчество на
митрополит Иларион Влади-
мир Спиваков: "Музиката на
дядо Иларион много ми ха-
реса. Ние имаме еднакви
възгледи - хуманни, общочо-
вешки. За това, да има по-
вече добро в света откол-
кото лошо". Фестивалът ще
продължи до 24 януари.

зиторския факултет на Мос-
ковската консерватория и
преди няколко години се
връща към своята първа

професия. Убеден е, че му-
зиката може да повлияе на
духовния свят на човека:
"Традиционната представа

Филмът на британс-
кия режисьор Джо Райт
"Анна Каренина" се по-
яви на световния ек-
ран, предизвиквайки
буря от възторзи и по-
рой от критики. Въпре-
ки че все още не е по-
паднал сред претенден-
дите за "Оскар", лента-
та вече има премия за
"Съвършенство", присъ-
дена на художниците
на филма.

Зрителският рейтинг
на "Анна Каренина" на
сайта IMDb е доста ви-
сок - 7,1. Прожекцията
се е харесала най-мно-
го на женската част от
аудиторията, а при мла-
дежите оценката е още
по-висока - 8,6. Това е
разбираемо, защото

Ïóñíàõà "Àííà Êàðåíèíà" íà ðóñêè åêðàí
младите не се влияят
толкова силно от про-
чита на самия роман.
По-възрастните хора
изпитват носталгия по
екранизациите с Грета
Гарбо, Вивиан Лий, Ал-
ла Тарасова и  Татяна
Самойлова, а в също-
то време младежите
гледат с любопитство
на новия прочит на "Ан-
на Каренина". Не тряб-
ва да пренебрегваме и
факта, че много млади
хора дори не са чели
книгата, затова те мо-
гат да изградят предс-
тавата си за филма
благодарение само на
екранизацията, която
сега виждат. Най-мно-
го ги впечатлява свобо-
дата, с която авторът

на филма се отнася към
христоматийното творе-
ние на руския гений.
Между другото, точно
тази свобода разграни-
чава най-новата екрани-
зация от всички оста-
нали, които във време-
то са илюстрирали ро-
мана. Именно този без-
страшен подход позво-
лява на сценариста Том
Стопард и режисьора
Джо Райт да тръгнат по
нов и неочакван път за
пресъздаването на ро-
мана. Те са намерили
своята чисто кинематог-
рафическа образна сис-
тема, за да отразят пе-
тербургския "елит" като
огромен театър, само че
без антракти и възмож-
ност зрителите да си

поемат дъх. Там нищо
не е естествено, а чо-
вешките чувства са
скрити зад дебел слой
грим. Но, разбира се, не
трябва да забравяме, че
авторите на филма из-
хождат от самия роман
и много от нещата, про-
четени там са пресъз-
дадени и на екрана, т.е.
успели са да запазят ду-
ха му.

Сега думата имат  зри-
телите. Те сами за себе
си трябва да решат да-
ли ще гледат филма и
ще очакват да видят
всичко така, както е опи-
сано в романа, или са
готови да се изненадат
и да се запознаят с един
нов негов прочит. Точно
това е разделителната

линия между тези кри-
тици, които смятат фил-
ма за шедьовър на ки-
ното и тези, които с не-
одобрение се отнасят
към новия прочит на "Ан-
на Каренина", опреде-
ляйки го като "неправил-
но", "грешно" и дори ка-
то "изопачаване" на ис-

тината.  Между другото,
именно тези "отклоне-
ния" пречат на някои
чуждестранни критици
да гледат филма с нуж-
ната емоция и да съп-
риживеят съдбата на
главната героиня в из-
пълнение на Кийра
Найтли.

Кристина Георгиева

Български и украинс-
ки дипломати, бизнес-
мени и депутати се съб-
раха в известен плов-
дивски ресторант, за да
отпразнуват Рождество
Христово по стария
юлиански календар на
10 януари. Топла сла-
вянска среща в нашия
град събра и цял куп
украинци от Пловдив и
региона. Специално от
София пристигнаха из-
вънредният и пълномо-
щен посланик на Украй-
на у нас д-р Микола
Балтажи със съпругата
си, г-жа Пенка Балта-
жи. Гостите бяха пос-
рещнати от почетния
консул на Украйна в
Пловдив, инж. Димитър
Георгиев - шеф на "Ро-
за Импекс". Той е глав-
ният организатор на
възстановката по ста-
родавната традиция,
според която правос-
лавните християни у
нас отбелязват на 6
януари раждането на
Божия син, на 7-и - Ко-
леда, а на третия ден

Ñ "Åëåêòðà" îòêðèõà ìàëêàòà
ñöåíà â Òåàòúðà íà íàöèèòå

В държавния
Театър на на-
циите под ръ-
ководството
на народния
артист Евге-
ний Миронов в
понеделник се
състоя важна-
та церемония
на откриване-
то на малката
сцена. В нея
има 200 места за посетители и е оборудвана с
най-съвременна техника. "Това е прекрасно мяс-
то, където на младите артисти им е дадена въз-
можност да творят свободно", казва в интервю
за ИТАР-ТАСС Евгений Миронов. Особеност на
откриването обаче не беше в банкета и офици-
алната вечеря, предоставена за всички гости, а
в представянето на постановката "Електра". Раз-
бира се, пиесата е написана преди 2500 години,
но на сцената бе изигран осъвременен вари-
ант. Достатъчно е само да кажем, че действие-
то се развива  на "древногръцко" летище. Този
неочакван антураж беше добре посрещнат от
журналистите на предпремиерата на спектакъ-
ла. Обаче в основата на сюжета стои инсцени-
ровката на Еврипид, която напълно съответст-
ва на каноничния текст. Микенският цар Ага-
мемнон убива своята жена Клитемнестра. И то-
гава децата им Орест и Електра решават да си
отмъстят.

Â Ïëîâäèâ óêðàèíöè è áúëãàðè ÷åñòâàõà Ðîæäåñòâî

си ходят на гости. Де-
войки, облечени в ук-
раински носии, пос-
рещнаха гостите с хляб
и сол. "Това е добро на-
чало за тази година, за-
това искам да пожелая
на всички здраве, на-
дежда и любов", каза
посланик Микола Бал-
тажи и добави, че е
развълнуван от среща-
та със сънародниците
си. Те пък, от своя стра-
на, го изненадаха с из-
кусителни гозби. Наци-
оналните ястия "кутя" и
"узвар" бяха част от
вкусните блюда. "Гвоз-

деят" на трапезата оба-
че бяха борш, варени-
ки с картофи и сладки
със стафиди, които ук-
раинските момичета
лично приготвиха за
случая.

Инж. Димитър Георги-
ев получи грамота от
посолството на Украй-
на за личния си при-
нос в развитието на ук-
раино-българските от-
ношения. За първи път
това лято 19 украински
деца, пострадали от ка-
тастрофата в Чернобил,
почиваха в България и
прекараха две седми-

ци в балнеокомплекс
"Хисар". По покана на
бизнесмена през мина-
лата година в града под
тепетата в камерната
зала на Драмата, гос-
тува Киевският театр с
постановката "Звънец
от миналото" на ре-
жисьора Владимир Ци-
вински. "Догодина на 10
януари се надявам пак
да се видим и това да
стане ежегодна тради-
ция", каза пред репор-
тер на "Русия днес" по-
четният консул на Ук-
райна у нас инж.Дими-
тър Георгиев.

Дипломати, депутати и бизнесмени отбелязаха Рождество Христово по Юли-
анския календар в Пловдив

Сцена от новия спектакъл
"Електра"
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Американски учени смятат,
че човекът е резултат от ево-
люция под въздействие на
околната среда, а не на тру-
да. Според тях резките кли-
матични промени са спома-
гали за еволюцията на чо-
века. Руски експерти се
опитват да оценят техните
изводи.

Изследователите от САЩ
твърдят, че редуването на
различни периоди в клима-
та рязко е ускорило еволю-
цията. В полза на тази вер-
сия те сочат факта, че реди-
ца екологични проблеми съв-
падат с периода, когато са
се появили предците на чо-
века и те са се научили да
използват оръдия на труда.

Мненията на експертите

Фармацевти в Русия изс-
ледват нов метод за спася-
ване на нервите от разру-
шения. В перспектива той
може да стане ефикасен път
за предотвратяване на най-
разпространените заболява-
ния на нервната система -
такива като болестите на
Паркинсън и Алцхаймер, на
инсултите и различните ви-
дове депресия. Сега изоб-
ретението преминава стадия
на предклиничните изпита-
ния. Крайният резултат спо-
ред експертите трябва да
бъде успешно действащ
препарат.

Борбата с заболяването
на централната нервна сис-
тема е сложно и скъпо за-
нятие - курсът на лечение
на болестите на Паркинсон
и Алхаймер струва около 1
милион долара. Последни-
те 25 години учени от цял
свят изследват начини за
усъвършенстване на този
процес. Една от главните

През следващите 15-20 го-
дини се очаква скок в космо-
навтиката - към 2030 г., а мо-
же и значително по-рано, в Ру-
сия ще се появи ракета с дви-
гател на природен газ. Над та-
къв проект сега работят уче-
ни от научнопроизводствено
обединение "Енергомаш" в Хим-
ки. В 2012 г. там вече се със-
тоя научно-технически съвет
по създаване на уникалния га-
зов двигател и се появиха първите му
експериментални образци. За плановете
на конструкторите разказва изпълни-
телният директор на научнопроизводс-
твеното обединение "Енергомаш" Вла-
димир Солнцев.

- Защо се реши като гориво да бъде
използван именно метан?

- Първо, защото именно метанът е с най-
широки възможности в сравнение със за-
пасите на нефт и второ, той е по-евтин.
Освен това, вече всички основни произ-
водители на двигатели в света активно ра-
ботят по създаване на нови конструкции
на метанови двигатели.

- С други думи, от икономическа глед-
на точка е по-изгодно използването на
метан в ракетните двигатели, отколко-
то сегашното твърдо гориво?

- От инженерна гледна точка е по-из-
годно да се използва твърдо гориво. С
него ракетата може по-бързо да се под-
готви за изстрелване и затова се използ-
ва широко като горивен ускорител. Висо-
коефективните видове барут са доста скъпо
гориво, докато метанът е по-достъпен, по-
евтин и се получава от природния газ. От
гледна точка на икономиката той също е
за предпочитане.

- Следователно към 2030 г. ще бъде
разработен нов двигател?

- Със собствени средства разработихме
експериментален проект на метанов дви-
гател и го представихме на разширен на-
учно-технически съвет, който се състоя в
нашето предприятие. Посочените срокове
може да бъдат силно съкратени и вместо
към 2030 г. след 5 години вече може да
имаме нов двигател, който да работи ус-
поредно с двигател на метан-кислород.

Íå òðóäúò, à êëèìàòúò î÷îâå÷àâà
Учените отново обсъждат произходът и еволюцията на homo sapiens

Оръдието на труда може да
насочи еволюцията в

обратна посока, същото
важи и за храната

по тази тема се разделиха.
Социалният антрополог
Александър Казанков напри-
мер поддържа климатична-
та теория: "Homo sapiens
произлиза именно в такива
условия. И това е доказан
факт. Хората изучават пале-
оклиматичните промени,
изясняват, какъв е бил кли-
матът, сравняват данните с
археологичните находки.
Става ясно, че когато кли-
матът рязко се сменя, ево-
люцията напредва скокооб-
разно", казва той. Казанков
е уверен, че именно клима-
тичните промени са накара-
ли първите хора да се засе-
лят отначало в Африка, смя-
тана от мнозина за люлка
на човечеството, а след то-

ва и на другите континенти.
Климатичната теория оба-

че има и немалко противни-
ци. Палеоантропологът Алек-
сандър Белов смята клима-
тичния фактор за важен, но
не и определящ. Находките,
открити на различни конти-
ненти, особено през послед-
ните години, не съвпадат с
нито една от съществуващи-
те теории. нещо повече, за-
сега е почти невъзможно да
се установи приемственост-
та между различни древни
форми на човека, за да мо-
же поне приблизително дос-
товерно да се проследи ис-
торията на неговия произ-
ход и развитие. "Трудно се
улавя приемственост между
древните форми. Ранните

Homo sapiens, живели пре-
ди 130-200 хиляди години в
Африка, не се съчетават с
кроманьонците, живели пре-
ди близо 54-50 хиляди годи-
ни и в Африка, и в Европа,
и в Азия, и в Австралия. Мно-
го трудно може да се прос-
леди връзка между тези две
групи. Най-вероятно е, нея
въобще да я няма", казва
ученият.

Според него новите архе-
ологически находки принуж-
дават научния свят постоян-
но да променя становището
си по въпроса за появата
на човека и неговата ево-
люция. Нито една от същес-
твуващите хипотези, допъл-
ва той, не може да обясни
всички находки. Може би на-

уката за човека се нуждае
от принципно нов философ-
ски фундамент. "Знанията ни
в тази област явно са не-
достатъчни. Дарвинизмът
всъщност е идеология. Има
креационизъм, но той се ба-
зира не върху факти, а ре-
лигиозни свидетелства. Нуж-
на е някаква идея, която да
обясни новите факти, нови-
те находки", смята Белов.

Изглежда, че науката за
човека отново започва да
трупа фактически материал.
А който иска да знае исти-
ната за произхода на далеч-
ните си предци трябва са-
мо да чака момента, когато
според закона на диалекти-
ката количеството ще се
превърне в качество.

Ìîçúêúò íå ïðèåìà ëåêàðñòâà
Нова разработка на руски учени против
болестите на Алцхаймер и Паркинсон

леждахме няколко модела
на Алцхаймер, Паркинсон и
на инсулт и навсякъде пос-
тигнахме положителни ре-
зултати. Вече получихме
руски патент. Сега патентът
се регистрира и в други
страни. Подадохме заявки
за американски и европейс-
ки патенти, в Индия и Ки-
тай", допълва тя.

Според директора на На-
учно-изследователския ин-
ститут по фармакология на
РАМН Сергей Середенин,
след като разработката пре-
мине успешно предклинич-
ния етап на изследване и
изпитание, може да се очак-
ва в кратък срок да се стиг-
не до създаване на лекарс-
твото. Руските учени не са
склонни да преувеличават
значимостта на откритието
си, докато то не премине
през всички етапи на раз-
работка. Едва след това ще
може да се говори по-под-
робно за ефекта от него и
начина на лечение. Всъщ-
ност, учени от цял свят не-
еднократно са споделяли
оптимизма, че препарати
срещу Паркинсон и Алцхай-
мер може да бъдат създа-
дени в близко бъдеще.

Страницата подготви
Светлана Михова

Смятания за един от най-успешните президенти на
САЩ Роналд Рейгън през последните години от жи-
вота си бе поразен от болестта на Алцхаймер, не
можеше дори да се храни сам

сложности са неизучените
химически процеси, проти-
чащи в главния мозък, твър-
ди кандидатът на медицин-
ските науки Лариса Чигалей-
чик. "Мозъкът притежава за-
щитни свойства. Той не до-
пуска лекарства. Т.е. лекар-
ството трябва да бъде дос-
тавено пряко, за да не спре
в черния дроб и да не раз-
руши в бъбреците. Това е
основният проблем. Сега се
разработват нови варианти
на доставяне на тези лекар-
ства. При животните проб-
леми проблемът вече може
да се смята за решен", каз-
ва тя.

На общия фон на изслед-
ванията руските учени се
оказаха по-близо до успе-
ха, заяви ръководителят на
отдела по химия на Науч-
но-изследователския инсти-
тут "Василий Закусов" към
Руската академия на меди-
цинските науки (РАМН) Та-
тяна Гудашева. "Ние разг-

Ìåòàíîâî ñúðöå çà ðóñêèòå ðàêåòè
- Новите двигатели ще се из-

ползват за същите ракети, кои-
то летят към МКС, или във во-
енни разработки?

- Те ще може да се използват
за ракети с различна цел: за из-
веждане в орбита на спътници с
различно предназначение и за
полети към Международната кос-
мическа станция. Засега се ра-
боти активно върху създаването
на новия вид гориво, което да

отговаря на всички нормативни изисква-
ния. Новото гориво ще изисква и нова кул-
тура на обслужване, тъй като метанът има
своя специфика - той е по-взривоопасен.

- Може ли да смятаме, че новият дви-
гател ще бъде по-евтин, но по-сложен за
производството и няма ли да е необхо-
димо инфраструктурата на космодруми-
те да се реконструира, за да съответст-
ва на изстрелването на ракети с мета-
нови двигатели?

- Подготовката има системен характер.
Действително, това е свързано със създа-
ването на определена инфраструктура, ко-
ято трябва да осигурява възможност за из-
ползването на метаново гориво. Става ду-
ма за обширна съвместна работа - не са-
мо създаването на двигателя, но и осигу-
ряване на космодрумите с инфраструкту-
ра, свързана с производството, или с дос-
тавката на такова гориво, и не на послед-
но място - с изработването на определени
навици за използването му.

Владимир
Солнцев

"Енергомаш" е най-голямото предпри-
ятие в Русия за ракетни двигатели
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Неотдавна назначе-
ният министър на отб-
раната Сергей Шойгу
въвежда в своето ве-
домство управленческо
ноу хау - седмични съ-
вещания на всички по-
големи ръководители
по места (окръзи, фло-
тове, армии, командва-
ния) с главнокомандва-
щите видовете и родо-
вете войски и замест-
ник-министрите. Вед-
нъж месечно съвеща-
нието ще води самият
Шойгу, в останалите
случаи - неговият пър-
ви заместник - начал-
никът на Генералния
щаб Валерий Гераси-
мов или някой друг за-
местник-министър, ако
се обсъжда профилен
за него въпрос. Съдей-
ки от встъпителното
слово, произнесено от
минисъра на първото
такова съвещание, той
вижда основната си за-
дача не в оптимизаци-
ята, доходите или цено-
вите войни, а в грижа-
та за всички свои под-
чинени.

Своеобразен акцент
на изказването му ста-
на неговото негодува-
не по повод продължа-
ващото използване на
партенките в армията.
Въпреки дългогодишни-
те разговори на тази
тема анахронизмът се
запазва и досега по
обективни причини - ка-
чеството на обувките е
такова, че каквито и да
са чорапи се късат за
два-три дни. Нещо по-
вече - никога няма под-
ходящи обувки на
склад. Суровата жи-
тейска правда е, че в
армията има само два
размера - голям и ма-
лък. Министърът обаче
категорично заяви: "До
края на 2013 г. ние тряб-
ва да забравим думата
партенка."

Очевидно проблемът
може да се реши по
един единствен начин
- с форсиран преход

Âðúùàò íà ãëàâíèòå
êîìàíäâàíèÿ ñúêðàòåíèòå
îò Ñåðäþêîâ îôèöåðè
Министърът на отбраната Сергей
Шойгу възстановява влиянието на
командванията на родовете войски

Военният министър Сергей Шойгу ще върне в
главните командвания и командванията на ви-
довете въоръжени сили и родовете войски сък-
ратените по време на реформата на Сердюков
длъжности. От военното ведомство съобщиха
за в. "Известия", че първите организационно-
щатни мероприятия в това направление ще за-
почнат през пролетта и ще преминат на някол-
ко етапа. Предвижда се да се върнат няколкос-
тотин длъжности. Не става въпрос за зазвръ-
щане към старата схема на работа на команд-
ванията, а за създаване на принципно нова.

При прехода към "новия облик" при предишния
министър са орязали не само длъжностите, но и
функциите на главните командвания, всяко от
които беше намалено копие на Генералния щаб
със свои свързочни, оперативни управления, уп-
равления за разузнаване, както и с пълноценни
щабове. Тези функции Сердюков предаде на во-
енните окръзи. В главните командвания съответ-
ните управления са се запазили, но с намален
личен състав. Бившият началник на Генералния
щаб армейски генерал Николай Макаров първо-
начално изграждаше тризвенна система за уп-
равление: Генерален щаб - военен окръг - брига-
да. По-късно беше добавено и четвърто звено -
армия. Главните командвания и командванията
на видове въоръжени сили и родове войски се
смятаха за излишно звено.

Много от съкратените фуражки ще се завърнат на
главите на офицерите

Îñíîâíàòà çàäà÷à íà Øîéãó -
ãðèæà çà âñè÷êè ïîä÷èíåíè
Министърът изпаднал в ужас от използването на партенките

към ново вещево до-
волствие, което пре-
дизвика толкова шум в
края на миналата годи-
на. Дори по време на
презентацията на поле-
вата униформа предс-
тавителите на компани-
ята "БТК-групп" говоре-
ха много внимателно за
нейните перспективи.
Сега обаче Шойгу да-
де поръчение на своя
заместник Дмитрий
Булгаков да му предс-
тави график за поетап-
но осигуряване на Въ-
оръжените сили с но-
ви видове вещево иму-
щество - тези, които бя-
ха утвърдени преди три
седмици. Според жела-
нието на министъра
най-напред трябва да
бъдат преоблечени час-
тите в Сибир и Далеч-
ния изток. За всичко
това ще бъдат отделе-

ни допълнителни сред-
ства. За размерите им
можем само да се до-
сещаме.

Шойгу подчерта, че
особено внимание ще
се отделя на въпроси-
те за устройството на
военните градчета, на
живота на военнослу-
жещите в тях, за енер-
гоосигуряването и отоп-
лението. Министърът
беше крайно недоволен
от ситуацията в нача-
лото на декември, ко-
гато в някои части в За-
байкалието и Подмос-
ковието горивото беше
останало за по-малко
от едно денонощие и се
наложи да се вземат
екстрени мерки.

Шефът на военното
ведомство спомена и
намерението си да по-
добри медицинското
обслужване, особено в

светлината на трагич-
ните случаи на смърт
на военнослужещи от
пневмония през пос-
ледния месец. Преди
началото на заседани-
ето министърът освобо-
ди от поста му времен-
но изпълняващия длъж-
ността началник на
Главното военномеди-
цинско управление Вя-
чеслав Новиков зара-
ди недостатъчните тем-
пове на работа по ре-
дица направления.

Още едно направле-
ние в дейността - окон-
чателното решение за
състава и местата на
дислокация на подраз-
деленията от Въоръже-
ните сили (за строител-
ството на жилища про-
дължава да отговаря
Руслан Цаликов при
подкрепата на Татяна
Шевцова) и свързано-
то с тях решение на
проблемите за преда-
ване на военното иму-
щество на кметствата.
Според министъра под
негово ръководство са-
мо през последния ме-
сец и половина в това
направление е напра-
вено три пъти повече,
отколкото за всички
предишни години.

На предаване подле-
жат и ремонтните за-
води - в ръцете на про-
изводителите на техни-
ка. Средният и капитал-
ният ремонт сега ще бъ-
де задължение на съ-
ответните преприятия
на отбранителната про-
мишленост, а за изпъл-
нение на текущи ремон-
ти ще бъдат създадени
ремонтни подразделе-
ния.

Съдейки по всичко,
Шойгу вече е опреде-
лил ролята си - да се
грижи за хората. Той не
планира да се намес-
ва в компетенциите на
професионалните воен-
ни - бойна подготовка,
закупуване на въоръ-
жения и т.н. Поне за-
сега.

Макар Русия да се отказа
от идеята за пилотиран хи-
перзвуков полет, проектът
за безпилотен летателен
апарат остава открит. Ин-
формиран източник в ми-
нистерството на отбраната
заяви пред "Известия", че
първите изпитания са пре-
минали през миналата го-
дина на полигона на Ахту-
бинския държавен летател-
но-изследователски център.

Събеседникът на издани-
ето съобщи: "Те не могат да
се нарекат пълноценни пус-
кове - ракетата се отделя
от самолета, включва се
двигателят, прелита някол-
ко километра на дозвукова
скорост и се приземява. Та-
ка се отработва поведение-

Ïðåç þëè-àâãóñò ùå ïîëåòè õèïåðçâóêîâà ðàêåòà
то на ракетата в полет, вза-
имодействието със система-
та за пуск и с другите бор-
дови комплекси на самоле-
та носител."

Той подчерта, че проектът
за създаване на ракетата е
секретен, затова неговото
название, задачите, тактико-
техническите характеристи-
ки и други основни данни са
известни само на тесен кръг
хора във висшето ръковод-
ство на страната.

Не е известно дали свръх-
бързата ракета е тактичес-
ка, оперативно-тактическа
или стратагическа, дали ще
се използва срещу корабо

и наземни обекти, дали ще
е с ядрена бойна част или
с обикновена. Ако все пак
ракетата бъде ядрена, спо-
ред международните догово-
рености ще се наложи Ру-
сия да я покаже на САЩ.

Независимият военен ек-
сперт Дмитрий Корнев - ре-
дактор на сайта Military
Russia, напомни, че актив-
ната дейност на Русия в об-
ластта на хиперзвука е по-
секретен, отколкото анало-
гични проекти на Запад. Рус-
ките ракетчици направиха
първите стъпки в това нап-
равление в края на 70-те го-
дини на миналия век, когато

в Научно-производственото
обединение "Машинострое-
не" под ръководството на
академик Владимир Челомей
започна създаването на ком-
плекса "Метеорит".

Съдейки по открити из-
точници, сега програмите
за хиперзвука в Русия са в
разгара си. "Машиностро-
ене" работи над апарат с
индекс "4202", а конструк-
торското бюро "Радуга" още
през 80-те години на ми-
налия век започна проект
ГЭЛА Х-90. Напълно веро-
ятно е използването на те-
оретичната част на проек-
та Х-90 в съвременните

разработки на "Радуга".
Главният редактор на

агенция "Авиапорт" Олег
Пантелеев смята, че хипер-
звукът безусловно е актуа-
лен за Русия. Според него
основната ценност на хи-
перзвуковите ракети е в тех-
ните ударни свойства. Въз-
можно е обаче да се пре-
возват товари и дори път-
ници. Освен това ракетите
могат да се използват като
степени на друг носител,
смята експертът.

Според информация на
"Известия" през юли-август
на полигона в Ахтубинск, Ас-
траханска област, са плани-

рани първите пълноценни
изпитателни пускове на ра-
кетата, която има скорост
над 5 Мах(1 Мах е равен
на 1100 км/ч). При това па-
раметрите на пусковете ще
бъдат разширени, времето
на полет на ракетата ще се
увеличи, а двигателят й ще
работи в няколко режима.

През септември минала-
та година вицепремиерът
Дмитрий Рогозин обяви, че
се планира да бъде създа-
ден суперхолдинг, който ще
се заеме с работата за раз-
работване на хиперзвукови
технологии. Очаква се в със-
тава на холдинга да влязат
корпорацията "Тактическо
ракетно въоръжение" и НПО
"Машиностроене".

Офицер от Генералния щаб си спомня: "Мака-
ров сведе функциите на главните командвания
до перспективно планиране на развитието на
войските, тоест - до теоретични разработки, из-
бор на нови образци въоръжения и военна тех-
ника и т. н. Поради това във всяко командване
беше създадено Управление за перспективно
развитие с чисто съвещателни функции."

Тази политика предизвика недоволството на
голяма част от генералитета, които смятат ко-
мандванията за главен орган за управление на
войските, отговарящи и за кадрите, и за бойно-
то използване, и за всекидневната дейност.

По данни на "Известия" Шойгу е съгласен да
върне съкратените длъжности в щабовете на
главните командвания, управленията за бойна
подготовка и оперативните управления, но не
смята да се отказва от управленията за перс-
пективно развитие.
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Щафетата с Олим-
пийския огън ще стар-
тира на 7 октомври т. г.
За малко повече от 100
дни той ще преодолее
65 000 км. Главният сим-
вол на Сочинската
Олимпиада ще понесат
14 000 души. Над моде-
ла на факела са рабо-
тили не само дизайне-
ри, но и инженери - те
са измислили как да
направят по-лека почти
метровата конструкция.

Факелът на Московс-
ката Олимпиада през
1980 г. беше направен
само за месец - това е
рекорд. Като материал
бил избран алуминият,
украсен бил с позлатен
връх и ръкохватка. В не-
го имало специални фи-
тили, пропити със зех-
тин, което придавало на
пламъка розов оттенък.
По-късно жрицата на
Олимпийския огън Ма-
рия Москолиу определя
съветския факел като
най-удобен и изящен в
колекцията си.

В новия символ всич-
ко е символично - и цве-
товете, и формата.
Сребристо-матовият
цвят се комбинира с
червения - лед и пла-
мък, както самият Сочи
- южен курорт с топло
море, обкръжен от най-

14 000 äóøè ùå ïðåìèíàò ñ
Îãúíÿ íà Ñî÷è-2014 65 000 êì

красиви снежни върхо-
ве. Преди всичко оба-
че дизайнерите са меч-
тали да съединят съв-
ременните високи тех-
нологии с душевността
и руската самобитност,

вдъхновени от образа
на приказната Жар пти-
ца.

Дизайнерът на факе-
ла на ХХII зимни Олим-
пийски игри Владимир
Пирожков обяснява за-
мисъла: "Нашият екип
работи върху идеологи-
ята на перото на Жар
птица - онова невижда-

но, ярко, желано състо-
яние, което ние искаме
да уловим, оонзи къс-
мет, щастието, след ко-
ито ние вървим."

Пред Организацион-
ния комитет Сочи-2014

дизайнерите представи-
ха четири варианта. По-
беди този със сребър-
ното перо и аленото
око. Материалите са
алуминий, а вътре - ук-
расен полимер - в лъ-
чите на слънцето или на
осветлението по стади-
оните окото ще свети
отвътре. Тежината на

факела е около килог-
рам и половина. При та-
кава внушителна висо-
чина - 95 см, конструк-
торите са направили
максимално възможно-
то, за да облекчат глав-

ния символ на Сочинс-
ката Олимпиада.

Техническият дизай-
нер на факела Алексан-
дър Водяник казва:
"Разчетът на ергономи-
ката на факела беше
едно от основните изис-
квания на техническо-
то задание при разра-
ботването на конструк-

Руснакът Едуард Николаев с "КамАЗ" запаз-
ва лидерството в рали "Дакар-2013", като след
десетия етап на състезанието показа четвър-
ти резултат. Победата в етапа остана за друг
руски екипаж - на Андрей Каргинов, който в
общото класиране се изкачи на четвъртото

Åäóàðä Íèêîëàåâ ñ "ÊàìÀÇ" çàïàçâà
ëèäåðñòâîòî â ðàëè "Äàêàð"

място. Техният съотборник от "КамАЗ-Мастер"
Айрат Мардеев финишира шести и заема тре-
тото място в общото класиране. На втора по-
зиция е чехът Мартин Коломи с "Татра" - той
изостава от лидера Николаев с 32 минути и
23 секунди.

Беларуският прези-
дент Александър Лука-
шенко заяви, че е не-
доволен от високите
заплати, които получа-
ват спортистите, съоб-
щи "Интерфакс". Като
пример той даде бела-
руските хокеисти, за ко-
ито "5 хил. долара не са
пари". Държавният гла-
ва посочи също така, че
спортистите карат скъ-
пи чуждестранни коли,
като добави, че "знаете
кой седи на задните се-

"Ñáîðíàÿ" ùå èãðàå
êîíòðîëà ñ Áðàçèëèÿ

Националният футболен отбор на Русия полу-
чи силен и интересен съперник за приятелския
мач в Лондон. На стадиона на "Челси" възпита-
ниците на Фабио Капело ще имат проверка сре-
щу петкратните световни шампиони от Брази-
лия. Официалният сайт на Руската футболна фе-
дерация съобщи, че срещата ще се състои на
25 март на стадион "Стамфорд Бридж".

Според Капело предстоящата контрола ще бъ-
де най-добрият тест за неговите футболисти пре-
ди срещите от квалификационния цикъл за Све-
товното първенство през 2014 г.: "Цел номер 1
за нас е да стигнем до финалите на Световното
първенство и да се представим достойно в Бра-
зилия през следващата година. Няма по-добър
тест за това дали отборът на Русия прогресира
от двубой срещу петкратните световни шампио-
ни бразилците, водени от уважавания треньор
Луис Фелипе Сколари."

Най-близката приятелска среща на руснаците
е на 6 февруари в испанския Марбела срещу
отбора на Исландия.

Домашната арена на "Челси" "Стамфорд Бридж"
ще приеме приятелски мач за първи път от по-
вече от 60 години.

Ëóêàøåíêî ïîèñêà äà ñå ðåãóëèðàò
çàïëàòèòå íà ñïîðòèñòèòå

далки", без да уточни-
кого има предвид.

Президентът заяви, че
има намерение да въ-
веде ред по въпроса за
възнагражденията на
спортистите. Според не-
го заплатите трябва да
стигат, за да изхранват
семействата си. Над то-
ва могат да получават
само когато покажат
високи спортни резул-
тати.

Лукашенко разкрити-
кува представянето на

клуба БАТЕ в Шампион-
ската лига. Отборът за-
почна груповия турнир
с две победи, но след
това загуби четири по-
редни мача (два пъти от
испанския "Валенсия",
по веднъж от "Байерн"
(Мюнхен) и от френския
"Лил"). Президентът от-
беляза, че му било бол-
но да гледа мачовете с
участието на БАТЕ: "Из-
ключвах телевизора.
Беше ми срамно и обид-
но до сълзи, когато про-

пускахме по четири го-
ла във вратата си."

Като положителен
пример държавният гла-
ва посочи представяне-
то на тенисистката Вик-
тория Азаренко, която
завърши миналата годи-
на на първо място в
рейтинга на Женската
тенис асоциация. Става
дума за авторитета на
нашата държава и за-
това отделям толкова
място на тези въпроси",
заяви Лукашенко.

Фабио
Капело

цията. Ние умишлено
изместихме центъра на
тежестта надолу, за да
не може факелът да се
изплъзва от ръцете по
време на бягането."

По време на щафета-
та факелът трябва да
издържи много предиз-
викателства. Системата
за горене е най-главни-
ят елемент от конструк-
цията - та факелът в ни-
какъв случай не трябва
да изгасне. Газът про-
пан е избран не само
защото е екологично
чист - той може да го-
ри от минус 40 до плюс
50 градуса. Водяник
обяснява: "Вътре в кон-
струкцията има специ-
ално устройство, в кое-
то става изгарянето на
газа и изхвърляне на-
вън на езиците на пла-
мъка. Конструкторите
от "Красмаш" отделиха
много време, за да пос-
тигнат ярък и масивен
пламък с червено-оран-
жев цвят."

Пламъкът ще бъде

удивителен, такъв още
никой досега не е пос-
тигал, уверяват техноло-
зите. По време на ща-
фетата той ще се изка-
чи на връх Елбрус - за
това изкачване е нап-
равена отделна газова
система, която няма да
позволи на пламъка да
загасне в разредения
въздух.

Според броя на фак-
лоносците главните
символи на Олимпиада-
та ще бъдат 14 000 среб-
ристо-червени и над
1000 - сребристо-сини -
това са цветовете на
параолимпийския фа-
кел. Броят им е рекорд
- два пъти повече откол-
кото на летните Олим-
пийски игри в Лондон.
Но и щафетата в Русия
ще бъде най-дългата и
многобройна в истори-
ята на Игрите. Всеки,
удостоен с честта да
пробяга своя етап, ще
изгаси пламъка и ще
прибере своя факел. За
спомен.

Жар птица беше
основният

символ и по
време на

представянето
на факела


